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Αθήνα, σήµερα στις 23 Ιουλίου 2010, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.05’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου το Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Α’ σύν-
θεση) για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου
αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Τµήµα.

(Ανακοινώνονται προς το Τµήµα από τον κ. Μιχαήλ Μπεκίρη,
Βουλευτή Αχαΐας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο επισηµαίνεται η κατά κόρον αύ-
ξηση της δαπάνης για φαρµακευτική περίθαλψη και προτείνονται
τεχνικές ελέγχου των δαπανών.

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται της ενισχύσεως και στε-
λεχώσεως της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας Κρήτης.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι µε αστυνοµικά
µέτρα θα επιχειρηθεί ο περιορισµός του µεταναστευτικού κύµα-
τος.

4) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία εκφράζει διαµαρτυρία, διότι το Αρ-
χαιολογικό Μουσείο του Ηρακλείου παραµένει κλειστό κατά τη
διάρκεια της παρούσας τουριστικής περιόδου.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο εκφράζεται διαµαρτυ-
ρία για το κλείσιµο της µονάδας µεταµοσχεύσεων του
«Ωνασείου» Νοσοκοµείου επί ένα µήνα το καλοκαίρι του 2009.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο εκφράζεται διαµαρτυρία από
τους εργαζόµενους στα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα λόγω της
µη εξόφλησης των δεδουλευµένων αποδοχών τους για τους
µήνες Μάιο και Ιούνιο.

7) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Συνεταιρισµός Ταξί Γρεβενών «Η

ΠΙΝ∆ΟΣ» εκφράζει διαµαρτυρία για την καθυστέρηση πληρωµής
διενεργηθέντων δροµολογίων µεταφοράς µαθητών.

8) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επαγγελµατιών Βιο-
καλλιεργητών ∆υτικής Μακεδονίας Νοµού Γρεβενών «Η
βιολογική Αύρα» αιτείται να πληροφορηθεί πότε θα πληρωθούν
οι επιδοτήσεις του 2009 και άλλα.

9) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Γρεβενών αιτείται
της παρατάσεως καταβολής των δόσεων των δανείων επιχειρή-
σεων, βάσει της υπ’αριθµον 2/14709/0025/14.04.2009 απόφασης
του Υφυπουργού Οικονοµικών.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο εκφράζεται διαµαρτυρία για τις
βίαιες συγκρούσεις µεταξύ των µεταναστών, οι οποίοι ζουν στο
λιµάνι της Πάτρας.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρόβληµα που
έχει δηµιουργηθεί µε το έργο του Ποταµού-∆ιακονιάρη Ν. Αχαΐας
και είναι αβέβαιο πότε θα ολοκληρωθεί.

12) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο πρόεδρος της Τοπικής Ένωσης ∆ήµων
και Κοινοτήτων Νοµού Λέσβου Σωτήρης Ζαµτράκης εκφράζει
διαµαρτυρία για την απόφαση ξαφνικής διακοπής του προγράµ-
µατος «ΘHΣΕΑΣ» και αιτείται επαναξετάσεως της σχετικής απο-
φάσεως.

13) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία αιτείται της εντάξεως του καβουρµά και πα-
στουρµά που παράγονται στον Νοµό Έβρου στην κατηγορία των
παραδοσιακών προϊόντων κρέατος, τα οποία επιτρέπεται να πα-
ράγουν τα καταστήµατα λιανικής πωλήσεως κρεάτων.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο εκφράζεται διαµαρ-
τυρία για την κατάσταση, στην οποία έχει οδηγηθεί το Ολυµπιακό
Χωριό.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο επισηµαίνει τη µη ανα-
µενόµενη αύξηση κρατικών εσόδων από την αύξηση του Ειδικού
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Φόρου Καταναλώσεως επί των καυσίµων.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο οι πολιτικοί µηχανικοί Αχαΐας
ζητούν την απόσυρση της εγκυκλίου µε αριθµό 1/28-01-2010.

17) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο εκφράζεται διαµαρ-
τυρία για την επικείµενη έκδοση υπουργικής αποφάσεως, βάσει
της οποίας θα επιβάλλεται φόρος πενήντα (50) λεπτών ανά κιλό
ελαιολάδου, ώστε να προβάλλεται διαφηµιστικώς στο εξωτερικό.

18) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων «Βοήθεια
Στο Σπίτι» Ηπείρου αιτείται της διασφαλίσεως των θέσεων ερ-
γασίας τους και την αξιοποίηση των ευκαιριών, οι οποίες πα-
ρουσιάζονται µε το σχέδιο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ».

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην άσχηµη κατά-
σταση της αγοράς όπου κλείνουν εκατοντάδες µικρές
επιχειρήσεις.

20) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Οικιστών Νοµού Ηρα-
κλείου εκφράζει διαµαρτυρία για την µη επίλυση των
προβληµάτων των οικιστών του Νοµού Ηρακλείου.

21) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΥΜΑΤΖΙ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Πέλλας αιτείται του κα-
θορισµού ορίων του παραδοσιακού οικισµού Παλαιού Αγίου
Αθανασίου του ∆ήµου Βεγορίτιδος Νοµού Πέλλας.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επιστολή του
κ. Χρυσικόπουλου Ανδρέα προς τον Πρωθυπουργό ότι πρέπει να
σβήσουν τα χρέη των Ελλήνων.

23) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Καρδίτσας αιτείται
της εγκρίσεως έκτακτης χρηµατοδοτήσεως για την ανέγερση
δύο Νηπιαγωγείων στο Ν. Καρδίτσας.

24) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο πρόεδρος της Κεντρικής Συνεταιριστι-
κής Ένωσης Αµπελοοινικών Προϊόντων (ΚΕΟΣΟΕ) αιτείται της
διενέργειας ελέγχων στον τοµέα των αµπελοοινικών προϊόντων
από ένα ενιαίο όργανο, το οποίο θα είναι ανεξάρτητο από τα ήδη
αρµόδια και υπάρχοντα όργανα.

25) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο διευθυντής του 1ου Γραφείου ∆ι-
εύθυνσης ∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης Ιωαννίνων
(Γυµνάσιο-Λυκειακές Τάξεις Τσεπελόβου) και ο Προϊστάµενος
του Εθνικού Ιδρύµατος Νεότητας Μαθητικής Εστίας Τσεπελό-
βου εκφράζουν διαµαρτυρία για την αναστολή λειτουργίας της
Μαθητικής Εστίας Τσεπελόβου.

26) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο αντιδήµαρχος Ελευσίνος Πανα-
γιώτης Αχ. Λινάρδος διά της υπ’ αριθµόν 180/2010 αποφάσεως
του ∆ηµοτικού Συµβουλίου ∆ήµου Ελευσίνος εκφράζει διαµαρ-
τυρία για τη µη συµµετοχή του ∆ήµου Ελευσίνος στο ∆ιοικητικό
Συµβούλιο του Οργανισµού Λιµένος Ελευσίνος.

27) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Έπαρχος Θήρας και το µέλος του υπό
σύστασιν κοινωφελούς ιδρύµατος «Κων/νος ∆ενδρινός» ή «∆εν-
δρίνειο Ίδρυµα» Εµµανουήλ Αντ. Λιγνός εκφράζουν διαµαρτυρία
για την επί δέκα έξι χρόνια καθυστέρηση ενεργοποιήσεως και
συστάσεως του κοινωφελούς ιδρύµατος «Κων/νος ∆ενδρινός» ή

«∆ενδρίνειο Ίδρυµα».

28) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται της λήψεως των καταλλή-
λων µέτρων για την προστασία των παραγωγών τσικουδιάς του
Νοµού Ηρακλείου.

29) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ, Ευβοίας
κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία τα Σωµατεία Εργαζοµένων Ελ-
ληνικών Αµυντικών Συστηµάτων και τα Σωµατεία Θυγατρικών
ΜΒΗ και ΗΜΚ εκφράζουν διαµαρτυρία για την απαξίωση των Ελ-
ληνικών Αµυντικών Συστηµάτων.

30) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι διοριστέου του γραπτού δια-
γωνισµού ΑΣΕΠ 1Γ/2008 για το Υπουργείο Οικονοµικών
εκφράζουν διαµαρτυρία για την µη ολοκλήρωση της διαδικασίας
προσλήψεώς τους.

31) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ατόµων µε Ειδικές Ανάγκες
ΑµεΑ Νοµού Τρικάλων «Η Συµπαράσταση» αιτείται της µη περι-
κοπής του προνοιακού επιδόµατος, το οποίο δίδεται στα άτοµα
µε νοητική υστέρηση, τα οποία εργάζονται στο δηµόσιο ή την
Τοπική Αυτοδιοίκηση.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρό-
βληµα, το οποίο έχει δηµιουργηθεί µε το έργο του Ποταµού
∆ιακονιάρη Νοµού Αχαΐας και είναι αβέβαιο εάν και πότε θα ολο-
κληρωθεί.

33) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο γί-
νεται διαµαρτυρία για το πρόβληµα του ότι κινδυνεύουν να
µείνουν χωρίς νερό οι δεξαµενές σε όλη τη Μεσσηνία το καλο-
καίρι.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα, τα οποία ανέκυψαν εξ αιτίας της µη αποκοµιδής των
απορριµµάτων στην Ξερόλακκα Νοµού Αχαΐας.

35) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται ώστε, τα µέλη του γυναι-
κείου αγροτικού συνεταιρισµού παραγωγής παραδοσιακών
προϊόντων να ασφαλίζονται στον ΟΓΑ.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην µη
έγκριση προµήθειας νοσοκοµειακών υλικών στο Πανεπιστηµιακό
Γενικό Νοσοκοµείο Πάτρας.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην δια-
κοπή λειτουργίας της ιστορικής εφηµερίδος του Νοµού Αχαϊας
«Εθνικός Κήρυκας», µετά από εβδοµήντα έξι έτη λειτουργίας.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα επει-
σόδια µεταξύ νεαρών το βράδυ του Σαββάτου στο Ρίο, τα οποία
κατέληξαν σε συλλήψεις.

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο εκφράζονται ερωτη-
µατικά για τις απολύσεις τριών στελεχών από το Χιονοδροµικό
Κέντρο Καλαβρύτων.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο εκφράζεται διαµαρ-
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τυρία διότι περιελήφθη η καύση απορριµάτων στις πράσινες πα-
ραγωγές ενέργειας σε νοµοσχέδιο για τις Ανανεώσιµες Πηγές
Ενέργειας.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο επισηµαίνονται ελ-
λείψεις στο ∆ικαστικό Μέγαρο Πάτρας, µεταξύ των οποίων και η
έλλειψη διευκολυντικών µέτρων για άτοµα µε ειδικές ανάγκες.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε επικεί-
µενο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Περιβάλλοντος σχετικά µε
τους όρους διεξαγωγής ερευνών κοιτασµάτων πετρελαίου από
Έλληνες και Τούρκους στο Αιγαίο.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται η εφαρ-
µογή της µεθόδου του πέναλτυ κατά την πρόωρη εξόφληση
δανείων εκ µέρους πελατών-δανειοληπτών της Εθνικής Τραπέ-
ζας της Ελλάδος.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο εκφράζει αγωνία για
το µέλλον των εργοστασίων ΕΒΟ και ΠΥΡΚΑΛ Αιγίου και των ερ-
γαζοµένων σε αυτά.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα χρέη
ύψους 135.000 ευρώ του Υπουργείου Τουρισµού προς την Νο-
µαρχία Αχαΐας και την λόγω µη αποπληρωµής των χρεών έλλειψη
τουριστικής προβολής της Αχαΐας.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αιτείται της διενέργειας
ελέγχου «πόθεν έσχες» σε ορισµένες κατηγορίες πολιτών της
Αχαϊας και εκφράζει διαµαρτυρία για περιπτώσεις κατασπατά-
λησης δηµοσίου χρήµατος.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται η απο-
µάκρυνση των Ροµά από την παραλιακή ζώνη της Πάτρας, δίχως
να έχει προβλεφθεί λύση επί του προβλήµατος εγκαταστάσεώς
τους.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον πε-
ριορισµό κινήσεως των οχηµάτων της Ελληνικής Αστυνοµίας και
εκφράζεται διαµαρτυρία για τη συσσώρευση χρέους ύψους
68,000 ευρώ από την αγορά καυσίµων για τα οχήµατα της ΕΛΑΣ.

49) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο επισηµαίνει τον κίνδυνο

διακοπής των δροµολογίων του ΟΣΕ από και προς Πελοπόννησο
και την ανάγκη αντιµετωπίσεως του µεταναστευτικού ζητήµατος
της Πάτρας.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο επισηµαίνει την ανά-
γκη να ριχθεί άπλετο φως σε υποθέσεις διαπλοκής και
δωροδοκίας νοσοκοµειακών ιατρών.

51) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη διε-
νέργεια 48ωρης απεργίας των ιατρών του ΙΚΑ, η οποία δεν έγινε
γνωστή.

52) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κακή
κατάσταση του κτηρίου του ∆ικαστικού Μεγάρου Πάτρας.

53) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι πε-
ρισσότεροι από ενενήντα κάτοικοι του Ρίο ζητούν να φωτίζεται η
Γέφυρα ΑΕ κάτω από το Ρίο, γιατί βρίσκουν καταφύγιο κακοποιά
στοιχεία.

54) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στους λόγους
κατάρρευσης του συστήµατος Υγείας και των ασφαλιστικών τα-
µείων.

55) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο ζήτηµα
εάν θα συνεχιστεί ή όχι η πώληση των τσιγάρων στα περίπτερα.

56) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κα-
θυστέρηση καταβολής των αποζηµιώσεων των πυρόπληκτων του
Νόµου Ηλείας.

57) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανά-
γκη ενεργοποίησης του νέου αναπτυξιακού νόµου και της
πίστωση των κονδυλίων για την Περιφέρεια ∆υτικής Ελλάδος.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 9053/21-04-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 27284/28-06-
2010 (225818, 26291, 25816, 25479, 25278, 25171, 24972, 24971,
24567, 24561, 24032, 24018) έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσω-
τερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακό-
λουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



2. Στην µε αριθµό 9395/28-04-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καρασµάνη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 52792/28-06-2010

έγγραφο από την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης
η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 10016/12-05-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Γαληνού Σπυρίδωνα δόθηκε µε το υπ αριθµ. ∆15/Γ/οικ13263/

28-06-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



4. Στις µε αριθµό 10220/17-05-10, 10389/19-05-10, 10495/
21/05/2010 ερώτηση των Βουλευτών κυρίων Σαλµά Μάριου, ∆α-
µιανάκη Ευτύχιου και Κριτσωτάκη Μιχαήλ δόθηκε µε το υπ αριθµ.

59972/28-06-2010 έγγραφο από την Υπουργό Υγείας και Κοινω-
νικής Αλληλεγγύης η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 11059/03-06-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Μόσιαλου Ηλία δόθηκε µε το υπ αριθµ. 7017/4/11316/28-06-

2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη η
ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 11103/04-06-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πλεύρη Αθανάσιου και Γεωργιάδη Σπυρίδωνα - Άδωνη

δόθηκε µε το υπ αριθµ. 7017/4/11328/28-06-2010 έγγραφο από
τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 11104/04-06-2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Ανατολάκη Γεώργιου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Οικ.35712/28-06-

2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Τµήµα το δελτίο επι-
καίρων ερωτήσεων της Τρίτης 27 Ιουλίου 2010.

ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρα 29 παράγραγος 1, 130 παρά-
γραφος 8 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 10/22.07.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Νικολάου Νικολόπουλου προς τους
Υπουργούς Οικονοµικών και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης, σχετικά µε το δοµηµένο οµόλογο ISIN XS 0286916027 κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 12/22.07.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Νικολάου Καραθανα-
σόπουλου προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
προστασίας για τους εργαζόµενους στην Αγροτική Τράπεζα και

το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, τους µικροµεσαίους αγρότες, τις
κρατικοσυνεταιριστικές επιχειρήσεις κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 13/22.07.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κυριάκου Βελόπουλου
προς τους Υπουργούς Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυ-
τιλίας και Οικονοµικών, σχετικά µε το διορισµό του Προέδρου
της ∆ιεθνούς Εκθέσεως Θεσσαλονίκης κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 11/22.07.2010 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ευαγγελίας
Αµµανατίδου-Πασχαλίδου προς τους Υπουργούς Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε την επαναλειτουργία της επιχείρησης
«ΕΝΚΛΩ» Θράκης κ.λπ..
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 1/1/14.7.2010 επίκαιρη επερώτηση
των Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας, των Αθανασίου Νάκου,
Ιωάννη Λαµπρόπουλου, Μιχαήλ Μπεκίρη, Ελευθερίου Αυγενάκη,
Μαρίας Κόλλια - Τσαρουχά, Θεοδώρου Καράογλου, Αλεξάνδρου
∆ερµεντζόπουλου, Νικολάου Παναγιωτόπουλου, Ιωάννη Βρού-
τση και Κωνσταντίνου Κουκοδήµου προς τον Υπουργό Εσωτερι-
κών Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά
µε το αναπτυξιακό πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να σας ενηµερώσω ότι µε
επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλ-
νικο ο κ. Κωνσταντίνος Τασούλας, Γενικός Γραµµατέας της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας, ορίζει για τη
σηµερινή συζήτηση ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο το Βου-
λευτή Λαρίσης της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Χρήστο Ζώη. Επίσης, ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας κ. Σπύρος Χαλβατζής ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκ-
πρόσωπο τη Βουλευτή και Αντιπρόεδρο της Βουλής κ. Βέρα Νι-
κολαΐδου. Επίσης, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ.
Αστέριος Ροντούλης ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο το
Βουλευτή κ. Αθανάσιο Πλεύρη. Τέλος, ο Πρόεδρος της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς κ. Αλέξης Τσίπρας ορίζει ως Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπο τη
Βουλευτή Β’ Θεσσαλονίκης κ. Ευαγγελία Αµανατίδου-Πασχαλί-
δου.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών Βουλευτής της Νέας ∆ηµο-
κρατίας κ. Αθανάσιος Νάκος για δέκα λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει πλέον η παραµι-

κρή αµφιβολία ότι η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, λόγω αδυναµίας
άσκησης αποτελεσµατικής πολιτικής, προσπαθεί καθηµερινά να
πείσει ότι η µοναδική διέξοδος από την κρίση περνάει αναγκα-
στικά µόνο µέσα από τους όρους και τις επιταγές του µνηµονίου,
που αποδέχθηκε και συνυπέγραψε.

Την τακτική αυτή την ακολουθεί αδιάκριτα και πεισµατικά σε
κάθε απόφαση, παρ’ ότι η Νέα ∆ηµοκρατία, διά του Προέδρου
µας Αντώνη Σαµαρά, απέδειξε και υπέδειξε µε τις ρεαλιστικές
και ολοκληρωµένες προτάσεις της, ότι υπάρχει και άλλος δρό-
µος. Είναι ένας άλλος δρόµος που µπορεί να αντιµετωπίσει το
έλλειµµα και το χρέος αλλά -και το σηµαντικότερο- την ανάπτυξη.
Γιατί, χωρίς την αναπτυξιακή διάσταση και την ανάκτηση της χα-
µένης ανταγωνιστικότητας της οικονοµίας, η ύφεση ολοένα και
περισσότερο θα βαθαίνει και η απαλλαγή από το βραχνά του µνη-
µονίου συνέχεια θα αποµακρύνεται, αντί να πλησιάζει.

Η αβασάνιστη, σχεδόν τυφλή, προσαρµογή στις απαιτήσεις
του µνηµονίου για µείωση του χρέους και του ελλείµµατος, ικα-
νοποιείται από την Κυβέρνηση µε τον εύκολο αλλά αδιέξοδο
τρόπο της χωρίς διάκριση περικοπής των δαπανών –δηλαδή,
ανεξάρτητα από τη συµβολή ή µη των δαπανών στην αναθέρ-
µανση της παγωµένης αγοράς- του δηµοσίου και της καθυστέ-
ρησης της πληρωµής των οφειλών. Παραγωγικές δαπάνες µε
µεγάλο πολλαπλασιαστή εξοµοιώνονται µε δαπάνες του σπάτα-
λου δηµόσιου τοµέα, χωρίς αντίκρισµα.

Μεταξύ αυτών, που αδιάκριτα περικόπτονται, είναι και οι θε-
σµοθετηµένοι πόροι της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, η οποία µετά
τις περικοπές των πόρων της κατά το τελευταίο τρίµηνο της πε-
ρασµένης χρονιάς, βιώνει φέτος µια επιπλέον και άνευ προη-
γουµένου µείωση των πόρων της κατά 40%.

Οι ΚΑΠ, οι Κεντρικοί Αυτοτελείς Πόροι -τα τακτικά, δηλαδή,
έσοδα για την κάλυψη ανελαστικών κατά το πλείστον λειτουργι-
κών αναγκών- από 2.684 εκατοµµύρια που προβλέπονται στο µει-
ωµένο σε σχέση µε το 2009 προϋπολογισµό του 2010, µε τα
µέχρι τώρα δεδοµένα αναµένεται να φτάσουν στα 1.600 εκα-
τοµµύρια.

Οι ΣΑΤΑ, οι Συλλογικές Αποφάσεις της Τοπικής Αυτοδιοίκη-
σης, που αφορούν έργα, από 1060 εκατοµµύρια θα περιορι-
στούν, σύµφωνα µε πληροφορίες µας, στα 700 εκατοµµύρια, ενώ

το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων το οποίο υπερέβαινε κάθε
χρονιά τα 150 εκατοµµύρια, µέχρι στιγµής έχει εκταµιεύσεις πε-
ρίπου 50 εκατοµµύρια ευρώ.

Αποτέλεσµα αυτής της δυσµενούς εξέλιξης είναι η προσφυγή
όσων δήµων έχουν αυτή την πιστοληπτική δυνατότητα σε δανει-
σµό. Και αυτό το κάνουν, γιατί οι περισσότεροι δεν θα είναι µετά
τις εκλογές του Νοεµβρίου µε την εφαρµογή του σχεδίου «ΚΑΛ-
ΛΙΚΡΑΤΗΣ». ∆ηλαδή, φορτώνουν στους καλλικρατικούς δήµους
δάνεια, τα οποία θα βρουν µπροστά τους οι καινούργιοι δήµαρ-
χοι. Για τους υπόλοιπους, τους πιο πολλούς που δεν έχουν πι-
στοληπτική ικανότητα, η στάση πληρωµών είναι η αναγκαία
κατάληξη.

Η απελπισία στην οποία έχουν περιέλθει οι δήµοι ενισχύεται
και από το γεγονός ότι έχουν µειωθεί τα έσοδά τους από κάθε
µορφής δικαιώµατα και τέλη, λόγω αδυναµίας είσπραξης αυτών
από τους δοκιµαζόµενους επαγγελµατίες από την πρωτοφανή
ύφεση που µαστίζει την αγορά.

Στα παραπάνω, έρχεται να προστεθεί, έξω από κάθε λογική
συνέπειας και συνέχειας των κυβερνητικών δεσµεύσεων, η απί-
στευτη παλινωδία της Κυβέρνησης στο θέµα του αναπτυξιακού
Προγράµµατος «ΘΗΣΕΑΣ», η οποία έχει ξεσηκώσει θύελλα δια-
µαρτυριών.

Οι δηµοτικές αρχές σε όλη τη χώρα αιφνιδιασµένες από την
τελευταία απόφαση του Υπουργείου που σταµατά προγραµµα-
τισµένα έργα του «ΘΗΣΕΑ», τώρα ελάχιστους µήνες πριν από τις
αυτοδιοικητικές εκλογές, συγκαλούν τις ΤΕ∆Κ στους νοµούς και
συντάσσουν ψηφίσµατα διαµαρτυρίας. Μάλιστα, η ΚΕ∆ΚΕ, σύµ-
φωνα µε ανακοίνωσή της, προσανατολίζεται στη διενέργεια εκτά-
κτου συνεδρίου.

Η ΠΕ∆ΜΕ∆Ε, η Πανελλήνια Ένωση Εργολάβων του ∆ηµοσίου
–και αυτό το καταθέτω και στα Πρακτικά- ζητά µε αγωνία να µην
υπάρξει το σταµάτηµα του Προγράµµατος «ΘΗΣΕΑΣ».

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Νάκος καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Όπως είναι γνωστό, το πρόγραµµα θεσµοθετήθηκε µε το ν.
3274/2004 ως πρόγραµµα πενταετούς διάρκειας 2005-2009 και
προϋπολογισµού 3,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Πόροι του προ-
γράµµατος είναι το 10% των κεντρικών αυτοτελών πόρων και το
25% της ΑΤΑ κυρίως, πόροι του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επεν-
δύσεων µε την αφαίρεση από τα Υπουργεία και τις Γραµµατείες,
οι οποίοι αντιστοιχούν στο 35% των παραπάνω πόρων της αυτο-
διοίκησης. Το 80% του συνόλου των πόρων κατανεµήθηκε µε
αντικειµενικά κριτήρια σε όλους τους δήµους της χώρας µε οµό-
φωνες αποφάσεις όλων των φορέων.

Το υπόλοιπο δε 20% κάλυπτε οριζόντιες δράσεις, την τεχνική
στήριξη του προγράµµατος, τους µηχανικούς για να ωριµάσουν
τα έργα των δήµων και προκειµένου να ενταχθούν στο «ΘΗ-
ΣΕΑΣ», έργα διαχείρισης απορριµµάτων, λειψυδρίας, διάφορες
δράσεις, όπως το φυσικό αέριο στα σχολεία, µελέτες και αδειο-
δοτήσεις για την αποκατάσταση των παράνοµων χωµατερών –
των περίπου τριών χιλιάδων- που παραλάβαµε. Μάλιστα, είπατε,
κύριε Υπουργέ, ότι δεν έγινε τίποτα τα πέντε χρόνια και ότι τα
κάνατε όλα εσείς τώρα στους πέντε µήνες. Θα σας πω µετά στη
δευτερολογία µου το τι κάνατε και θα κουβεντιάσουµε το τι έχετε
κάνει αυτούς τους εννέα µήνες και τι έχουµε κάνει εµείς και τι
παραλάβαµε εµείς, διότι δεν είναι δυνατόν τα πρόστιµα τα οποία
θα έρθουν να τα επιρρίψετε και αυτά, όπως και όλα τα άλλα, στη
Νέα ∆ηµοκρατία που βρήκε την «κόπρο του Αυγείου» και την ξε-
καθάρισε.

Για πρώτη φορά οι χρηµατοδοτήσεις ανά δήµο, περιφέρεια,
νοµό, έργο εµφανίζονται στο διαδίκτυο. Η διαφάνεια σε όλα τα
επίπεδα και η απλότητα λειτουργίας έκανε το πρόγραµµα απο-
δεκτό µε ενθουσιασµό από τους οργανισµούς Τοπικής Αυτοδι-
οίκησης. Η ελληνική περιφέρεια γέµισε µεγάλα και µικρά έργα
που βελτίωσαν την καθηµερινότητα του πολίτη. Οι τοπικές κοι-
νωνίες αισθάνθηκαν µετά από χρόνια ότι κάποιος τους θυµήθηκε.

Η επιτυχία του προγράµµατος µας ενθάρρυνε και προχωρή-
σαµε στην εκπόνηση του Προγράµµατος «ΘΗΣΕΑΣ ΙΙ». Πέρυσι
την άνοιξη προ των εκλογών καταθέσαµε έγκαιρα την πρότασή
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µας, η οποία εγκρίθηκε από την ΚΕ∆ΚΕ, πέρασε από το Υπουρ-
γικό Συµβούλιο και ο νέος «ΘΗΣΕΑΣ» θα άρχιζε το 2010 και θα
είχε διάρκεια πέντε ετών. Κατά τα έτη 2010 και 2011 θα λει-
τουργούσαν παράλληλα ο «ΘΗΣΕΑΣ Ι» και ο «ΘΗΣΕΑΣ ΙΙ».

Επίσης, θα ήθελα να απαντήσω και σε κάτι που ακούστηκε από
την πλευρά της Κυβέρνησης και αφορούσε το γιατί δεν τελείωσε
το πρόγραµµα το 2009, όπως είχε προγραµµατιστεί. Μα, την πα-
ράταση των δύο ετών την προβλέπαµε για τον εξής λόγο.

∆ιότι πόροι του Προγράµµατος «ΘΗΣΕΑΣ» είναι τµήµα των
εσόδων που µεταβιβάζονται από το κράτος στους δήµους και
όπως ξέρουµε και το 2009 –τελευταία χρονιά- τα χρήµατα του
«ΘΗΣΕΑ» θα έµπαιναν και µέχρι το τελευταίο τρίµηνο ή ακόµη
και στο τελευταίο δωδεκατηµόριο που θα εισέπραττε η Τοπική
Αυτοδιοίκηση από τους ΚΑΠ. Το 10% των ΚΑΠ του ∆εκεµβρίου
του 2009 θα έπρεπε να µπει κι αυτό στο καλάθι του «ΘΗΣΕΑ».

Πώς ήταν δυνατόν να έχει ολοκληρωθεί το πρόγραµµα και να
έχει πληρωθεί αυτό µέχρι το τέλος του 2009; Από τη φύση του,
από τη δοµή του ήταν βέβαιο ότι θα έπαιρνε µία παράταση και
πάντα έµπαινε το όριο του 2009, για να επιταχύνουν οι δήµοι τη
δραστηριότητά τους και να ενεργοποιηθούν, για να απορροφή-
σουν τις πιστώσεις του «ΘΗΣΕΑ»,.

Προβλέψαµε, λοιπόν, την παράταση στο άρθρο 6 του νόµου
µέχρι 31/12/2011. Της διάταξης αυτής έκανε χρήση η Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ και λίγες ηµέρες προ της εκπνοής ισχύος του προ-
γράµµατος και ενώ οι δήµοι αγωνιούσαν για την τύχη του, µε την
υπ’ αριθµόν 27 πράξη του Υπουργικού Συµβουλίου παρέτεινε τη
διάρκεια του προγράµµατος κατά δύο χρόνια, δηλαδή µέχρι
31/12/2011. Η απόφαση αυτή ανακούφισε την Τοπική Αυτοδιοί-
κηση, µια που οι δήµοι θα µπορούσαν να απορροφήσουν τα
ποσά που εδικαιούντο από την αρχική και αποδεκτή απ’ όλους
κατανοµή του προγράµµατος. Έτσι προγραµµάτισαν τις περαι-
τέρω ενέργειές τους, ολοκλήρωσαν και επικαιροποίησαν τις µε-
λέτες τους και προχωρούσαν σε οριστικές εντάξεις ή
τροποποιήσεις των αρχικών επιλογών, προκειµένου να δηµο-
πρατήσουν τα έργα που είχαν ανάγκη.

Αιφνιδιαστικά, την 25η Μαΐου µε απόφαση της Κεντρικής Επι-
τροπής παρακολούθησης του προγράµµατος ορίστηκε η 31η Αυ-
γούστου ως η ηµεροµηνία µέχρι την οποία, εάν δεν είχαν
ολοκληρωθεί όλες οι διαδικασίες και δεν είχαν υπογραφεί οι συµ-
βάσεις µε τους εργολάβους, τα προγραµµατισµένα έργα απε-
ντάσσονταν.

Παρά το αρχικό σοκ και τις έντονες διαµαρτυρίες των δήµων,
οι δήµοι άρχισαν να τρέχουν δαπανώντας επιπλέον ποσά, προ-
κειµένου να προλάβουν την καταληκτική προθεσµία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Παρακαλώ να µου δώσετε ενάµισι λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Όµως, νέα δυσάρεστη έκπληξη τους περίµενε, γιατί µε νέα

απόφαση στις 22 Ιουνίου η επιτροπή προκειµένου να εξακολου-
θήσουν να χρηµατοδοτούνται από το πρόγραµµα τα έργα όρισε
την 25η Ιουνίου –τρεις µέρες µετά- ως ηµεροµηνία µέχρι την
οποία έπρεπε να έχουν ολοκληρώσει τη διαδικασία δηµοπράτη-
σης, να έχουν κατακυρώσει αυτή και να έχουν ανακοινώσει και
την κατακύρωση.

Από τα παραπάνω ξεκάθαρα βεβαίως, προκύπτει ότι η Κυβέρ-
νηση εµπαίζει πλέον τους Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης,
προκαλώντας πρωτοφανή αναστάτωση και αναγκάζοντας τους
δηµάρχους σε προεκλογική περίοδο, µε αποκλειστικά δική τους
ευθύνη, να εµφανίζονται ασυνεπείς προς τους δηµότες τους, µια
που λίγους µήνες πριν τους διαβεβαίωναν ότι συγκεκριµένα έργα
θα αρχίσουν.

Αιτία της κατάστασης αυτής είναι, όπως προαναφέρθηκε, η
δραµατική περικοπή από την Κυβέρνηση των θεσµοθετηµένων
πόρων της Αυτοδιοίκησης. Συγκεκριµένα στην τετραετία 2004-
2008 εισέρευσαν στο καλάθι του «ΘΗΣΕΑ» 1.886 εκατοµµύρια.
Είχαµε ένα πρώτο έλλειµµα 156 εκατοµµυρίων, το οποίο όµως
ήταν σταγόνα στον ωκεανό, διότι το 2009 το έλλειµµα εκτινά-
χθηκε. Αντί για τα 719 εκατοµµύρια που προβλέπονταν, µπήκαν
στο καλάθι 244 εκατοµµύρια και φέτος έχουν εισρεύσει 175 εκα-
τοµµύρια, αντί των 583 που προβλέπει ο νόµος και αντί των 800
που έπρεπε, εάν οι καταβολές των ΚΑΠ και ΣΑΤΑ ήταν αυτές που

θα έπρεπε να είναι και δεν γινόταν η αυθαίρετη περικοπή.
Το συνολικό, λοιπόν, έλλειµµα έτσι φτάνει τα 1.300 εκατοµµύ-

ρια. ∆ηλαδή, υπάρχουν συνολικές εισροές 2.300 εκατοµµυρίων,
αντί για 3.600. Μέχρι σήµερα έχουν συµβασιοποιηθεί περίπου εί-
κοσι ένα χιλιάδες πεντακόσια έργα µε προϋπολογισµό ο οποίος,
όµως, λόγω των εκπτώσεων, δηµιουργεί δαπάνη 2.510 εκατοµ-
µύρια, δηλαδή είναι κοντά στις εισροές. Από αυτό συµπεραίνει
κανείς γιατί το Υπουργείο Οικονοµίας και όχι το Υπουργείο Εσω-
τερικών –έτσι πιστεύω- άρον, άρον κλείνει το «ΘΗΣΕΑ». Και παρ’
ότι στο νόµο για τη διοικητική αναδιάρθρωση του «ΚΑΛΛΙ-
ΚΡΑΤΗ», αναγνωρίζει τη σπουδαιότητά του και τη συµβολή του
στην ανάπτυξη της περιφέρειας, επαναφέρει το Πρόγραµµα
«ΘΗΣΕΑΣ», µόνο που του δίνει άλλο όνοµα. Το ονοµάζει Εθνικό
Αναπτυξιακό Πρόγραµµα Αυτοδιοίκησης.

Με αυτή του, όµως, την τακτική, δηλαδή της αδιάκριτης περι-
κοπής των θεσµοθετηµένων πόρων, το Υπουργείο αφ’ ενός στε-
ρεί από τις µικρές κοινωνίες τοπικά χρήσιµα έργα, τα οποία
έδωσαν πνοή στην περιφέρεια και αφ’ ετέρου στερεί από τις το-
πικές κοινωνίες –και πιθανόν αυτό να είναι το σηµαντικότερο- ζω-
τική χρηµατοδότηση για την επιβίωση των µικρών εργοληπτικών
επιχειρήσεων και του εργατικού δυναµικού. Έτσι, όµως, επιτεί-
νεται η ύφεση, αγνοώντας και σ’ αυτό τον τοµέα, την αναγκαιό-
τητα της αναπτυξιακής διάστασης που πρέπει να συνοδεύει τα
µέτρα περιορισµού του ελλείµµατος.

Γι’ αυτή την τακτική επερωτάται η Κυβέρνηση, κύριε Υπουργέ.
Την τακτική του αιφνιδιασµού, της ασυνέπειας και της κοντό-
φθαλµης πολιτικής, που αντί να βοηθάει για την έξοδο από την
κρίση, σπρώχνει όλο και πιο βαθιά στην ύφεση και στην ανεργία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Ιωάννης Λαµπρό-

πουλος, Βουλευτής του Νοµού Μεσσηνίας της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, έχει το λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως είναι

γνωστό το Πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ» θεσπίστηκε το 2004 και ήταν
πενταετούς διάρκειας. Είναι αποδεκτό απ’ όλους ότι πράγµατι
λειτούργησε θετικά για τους δήµους και τους στήριξε οικονοµικά
και τους έβγαλε, µπορούµε να πούµε, από τη δυσπραγία την οι-
κονοµική, που ήταν τα προηγούµενα χρόνια, µε την παρακρά-
τηση µεγάλων ποσών, την υπεξαίρεση, µιλώντας νοµικά,
µεγάλων ποσών, κοντά 2 δισεκατοµµυρίων ευρώ, που είχε κάνει
η προηγούµενη κυβέρνηση, πριν το 2004, από θεσµοθετηµένους
πόρους.

Προέβλεπε ο ίδιος ο νόµος παράταση δύο χρόνια. Ήρθατε
εσείς µε απόφασή σας και δώσατε παράταση µέχρι το τέλος του
2011. Και ενώ, λοιπόν, όλα πήγαιναν εντάξει και οι προσδοκίες,
προσδοκίες, εσείς έρχεστε µε απόφασή σας στις 25.5.2010 και
δίνετε παράταση για την υπογραφή της σύµβασης µε εργολά-
βους µέχρι τις 31.8.2010. Η συντριπτική πλειοψηφία των δηµάρ-
χων ήταν δραστήριοι και έτρεξαν όσο µπορούσαν. Γιατί
δυστυχώς υπήρξαν και λίγοι -πολύ λίγοι, ελάχιστοι- που ολιγώ-
ρησαν και δεν είχαν κάνει από τότε που πήραν την έγκριση τί-
ποτα. Την τελευταία στιγµή ξύπνησαν. Και δυστυχώς υπήρξαν
και τέτοιοι. Ξεκίνησαν, λοιπόν, µελέτες. Έδωσαν χρήµατα. Έδω-
σαν λεφτά.

Ενώ, λοιπόν, το Μάιο πήρατε αυτή την απόφαση και δίνατε
προθεσµία µέχρι το τέλος Αυγούστου, έρχεστε µετά από είκοσι
πέντε µέρες, τον Ιούνιο, στις 22.6.2010 και ανατρέπετε τα πάντα.
Παίρνετε την απόφασή σας πίσω, την προ ενός µηνός ληφθείσα
από σας και λέτε ότι η ηµεροµηνία της κατακύρωσης του απο-
τελέσµατος της δηµοπρασίας ή της απόφασης ανάθεσης του
αρµόδιου οργάνου να είναι προγενέστερη της 25.5.2010.

Γιατί τέτοιες παλινωδίες, κύριε Υφυπουργέ, µέσα σε δύο, τρεις
µήνες; Πείθετε κανέναν; Γιατί τέτοια ασυνέπεια το κράτος; Γιατί
το ίδιο το κράτος κοροϊδεύει δηµάρχους, κοροϊδεύει τοπικές κοι-
νωνίες, προσδοκίες; Γιατί; Αδικούνται οι δήµοι. Πλήρωσαν µελέ-
τες -έχουν κάνει έξοδα- οι οποίες θα µπουν στα συρτάρια.
Στερούνται οι τοπικές κοινωνίες κάποια έργα, τα οποία είχαν προ-
γραµµατιστεί και έπρεπε να γίνουν και είναι αναγκαίο να γίνουν.
Γιατί ένα έργο σε ένα δήµο, δίνει ζωή, αλλάζει πολλά πράγµατα.

Υφίστανται, επίσης, µεγάλη ζηµιά και πρέπει να το λαµβάνουµε
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υπ’ όψιν στις σηµερινές οικονοµικές συγκυρίες και οι διάφορες
τεχνικές εταιρείες, οι οποίες δουλεύουν, οι οποίες απασχολούν
κόσµο. Με την πράξη σας αυτή πολλοί µεροκαµατιάρηδες θα χά-
σουν το µεροκάµατό τους, γιατί δεν θα γίνονται ούτε έργα πλέον
στην επαρχία, θα σταµατήσουν τα πάντα.

Το ίδιο, κύριε Υπουργέ, είχατε κάνει µε τον «ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑ».
Κάνατε µια τοµή τότε, τον διαφηµίσατε, αλλά τον εγκαταλείψατε
και δεν τον στηρίξατε οικονοµικά. Και γι’ αυτό χρεοκόπησε ο «ΚΑ-
ΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑΣ». Και αισθανθήκατε την ανάγκη να κάνετε τον «ΚΑΛ-
ΛΙΚΡΑΤΗ».

Εάν και µε τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», µε αυτά τα δείγµατα που µας
δείχνετε σήµερα, κάνετε τα ίδια και δεν τον στηρίξετε οικονο-
µικά, να είστε βέβαιοι ότι θα αποτύχει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, ένα λεπτό θα ήθελα µόνο. ∆εν θα δευτερολο-
γήσω.

Και αν αποτύχει και ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ», µε τη σηµερινή δοµή
και τόσο µεγάλους που έχετε κάνει τους δήµους, επαναλαµβάνω
να είστε και πάλι βέβαιοι ότι θα δηµιουργηθεί τραγέλαφος πάλι
στη δηµόσια διοίκηση, θα διαλυθούν τα πάντα και δεν θα µπο-
ρέσει να λειτουργήσει τίποτα.

Κύριε Υπουργέ, κάνω έκκληση συναινετικά. Πρέπει να βρεθεί
µια µέση λύση, να βρεθεί µια προθεσµία, να πούµε ότι µπορούµε
µέχρι τον Οκτώβριο τα όσα έργα θα έχουν δηµοπρατηθεί να προ-
χωρήσουν. Έχετε την ευκαιρία να το κάνετε. Οι εκπτώσεις που
έχουν δοθεί στα έργα αυτά που ήδη δουλεύονται, που έχουν ξε-
κινήσει, είναι πολύ µεγάλες.

Μπορείτε, λοιπόν, να καλύψετε τις διαφορές σας από αυτά και
να µην επιµείνετε σε αυτήν τη άδικη και λαθεµένη απόφασή σας.
Σας παρακαλούµε και απευθυνόµαστε σε εσάς, στην κρίση σας.
Είστε ένας Βουλευτής της επαρχίας και γνωρίζετε τα προβλή-
µατα στην επαρχία και στους δήµους, ιδιαίτερα τους µικρούς.
Κάντε κάτι, πάρτε την απόφασή σας πίσω.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Βουλευτής Νοµού
Αχαΐας της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μιχαήλ Μπεκίρης έχει το λόγο
για πέντε λεπτά.

ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η σαφής,
η προδιαγεγραµµένη, η καλά σχεδιασµένη απόφαση της Κυβέρ-
νησης Παπανδρέου για ουσιαστική κατάργηση του αναπτυξια-
κού προγράµµατος «ΘΗΣΕΑΣ» στην Τοπική Αυτοδιοίκηση απλώς
έρχεται να επιβεβαιώσει τους φόβους, τις ανησυχίες, τους προ-
βληµατισµούς που είχαµε καταθέσει και στην ελληνική κοινωνία,
αλλά κυρίως στην Εθνική Αντιπροσωπεία µε αφορµή της συζή-
τηση του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ».

Εν γνώσει σας καταργείτε το πλέον χρήσιµο εργαλείο δου-
λειάς και ανάπτυξης στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, αδιαφορώντας
πλήρως για τα µεγάλα προβλήµατα που προκαλεί αυτή σας η
επιλογή στην τοπική κοινωνία. Όχι πώς περιµέναµε κάτι διαφο-
ρετικό από σας, αφού δεν είναι η πρώτη φορά που δείχνετε
έµπρακτα την αδιαφορία σας για την Τοπική Αυτοδιοίκηση.

Σας υπενθυµίζω ότι την ίδια σκληρή, απαράδεκτη, αντιανα-
πτυξιακή πολιτική και τακτική επιδείξατε και στον «ΚΑΠΟ∆Ι-
ΣΤΡΙΑ», που δηµιουργήσατε ένα νέο τοπίο στους ΟΤΑ, χωρίς
αρµοδιότητες και χωρίς πόρους.

Ακόµα και σήµερα οι δήµαρχοι θυµούνται το Πρόγραµµα
«ΕΠΤΑ», που µόνο ως κοροϊδία µπορούσε να εκληφθεί, καθώς οι
απαιτήσεις των τοπικών κοινωνιών ήσαν αρκετά µεγαλύτερες και
σε καµµία περίπτωση δεν µπορούσαν να ικανοποιηθούν από την
προχειρότητα και τον ερασιτεχνισµό του δικού σας προγράµµα-
τος.

∆εν είναι ανάγκη να σας προσκοµίσουµε στοιχεία για τις λαν-
θασµένες επιλογές σας και στην Τοπική Αυτοδιοίκηση. Αρκεί
µόνο ένα συγκριτικό στοιχείο που φανερώνει δύο τελείως δια-
φορετικές σχολές σκέψεις και πολιτικής, τη δική σας µε το
«ΕΠΤΑ» και τη δική µας µε το «ΘΗΣΕΑΣ». Προϋπολογισµός του
«ΕΠΤΑ» 1,7 δισεκατοµµύρια ευρώ, εκ των οποίων µόνο το 1,5 δι-
σεκατοµµύριο βρήκαµε από σας και τα 200 εκατοµµύρια ανα-
γκαστήκαµε εµείς να τα καλύψουµε µε το Πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ»

-για επτά χρόνια θυµίζω- ενώ η πρώτη φάση του «ΘΗΣΕΑΣ» για
την περίοδο του 2005-2009 ήταν 3,5 εκατοµµύρια ευρώ και ήδη
υπήρχε έγκριση, όπως ανέφερε πολύ σωστά ο κ. Νάκος, από την
κυβερνητική επιτροπή για την περίοδο 2010-2014 για 3,7 δισε-
κατοµµύρια ευρώ.

Τα νούµερα και τα έργα σε ολόκληρη την Ελλάδα µιλούν από
µόνα τους και οι συγκρίσεις και των χρηµατοδοτήσεων, αλλά κυ-
ρίως της οπτικής και της πολιτικής βούλησης της Νέας ∆ηµο-
κρατίας είναι κάτι περισσότερο από εµφανείς.

Γι’ αυτό, άλλωστε και έργα έγιναν µε το «ΘΗΣΕΑΣ», αλλά και
το έργο µας αναγνωρίστηκε από αυτοδιοικητικούς ολόκληρης
της χώρας για τη συνέπειά του, για την καθαρότητά του, για την
ισότητα και τη διαφάνεια που το διέκρινε.

Όσον αφορά τη διαφάνεια το «ΕΠΤΑ» ήταν µια τεράστια
«µαύρη τρύπα» χρηµατοδοτήσεων, ελλειµµάτων, µη ισότητας
διοχέτευσης κονδυλίων, αφού µόνο όσοι ήταν δήµαρχοι του
ΠΑΣΟΚ είχαν πρόσβαση σε αυτό το πρόγραµµα.

Οφείλω δε να σας υπενθυµίσω -για να αναγνωρίζουµε και να
ξέρουµε και τις συγκρίσεις, γιατί είναι χρήσιµες- ότι στην Αχαΐα
µόνο από το Πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ» προκηρύχθηκαν τετρακό-
σια πενήντα έξι έργα σε όλους τους δήµους, αξίας πάνω από 90
εκατοµµύρια ευρώ. Αυτή είναι η πραγµατικότητα, κύριε Υπουργέ.

Προσωπικά δεν µου προκαλεί έκπληξη η απόφαση της Κυ-
βέρνησης να καταργήσει το «ΘΗΣΕΑΣ».

Πρώτον, έχετε δείξει από την αρχή της διακυβέρνησής σας ότι
δεν σέβεστε ούτε το έργο των προκατόχων σας, ακόµη και όταν
αυτό έχει αναγνωριστεί από δηµοτικούς παράγοντες, αυτοδιοι-
κητικούς παράγοντες που ανήκουν στο δικό σας χώρο, στο
ΠΑΣΟΚ και όχι στη Νέα ∆ηµοκρατία.

∆εύτερον, δεν µπορείτε σε καµµία περίπτωση να αποστείτε
από τις προχειρότητες που σας διέκριναν και σας διακρίνουν,
όπως αποδεικνύεται µε το σχέδιο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ», βάσει του
οποίου στην ουσία εγκαταλείπετε στο έλεος του θεού την Τοπική
Αυτοδιοίκηση, καθώς ούτε µεταφέρετε αρµοδιότητες, βάσει ολο-
κληρωµένου σχεδίου ούτε κοστολόγηση των αρµοδιοτήτων
έχετε κάνει ούτε έχετε σχεδιάσει σοβαρό εθνικό επιχειρησιακό
σχέδιο, που θα συνόδευε τη διοικητική µεταρρύθµιση ούτε µε τη
διαφορά της αυτοδιοίκησης ασχολείστε, ενώ δείχνετε το πλέον
ανάλγητο πρόσωπό σας, αφού δεν µεταφέρετε πόρους αντί-
στοιχους µε τις αρµοδιότητες που φορτώνετε και στις οποίες δεν
θα µπορέσει να αντεπεξέλθει η Τοπική Αυτοδιοίκηση. Και όλα
αυτά, παραβιάζοντας σαφώς συνταγµατική επιταγή, που επι-
βάλλει συγχρόνως µε τη µεταβίβαση αρµοδιοτήτων και τη µετα-
βίβαση των αναλογούντων σε αυτούς πόρους.

Κύριε Υπουργέ, µήπως έχετε την ψευδαίσθηση ότι το τέλος
του «ΘΗΣΕΑ», όπως το µεθοδεύσατε µε τις τρεις ηµεροµηνίες-
σταθµούς, πλήττει τους απρόσωπους δήµους ή τους χίλιους δη-
µάρχους; Γελιέστε, αν αυτό πιστεύετε. Η πραγµατικότητα είναι
πολύ πιο σκληρή, γιατί µε αυτήν την επιλογή σας πλήττετε, κυ-
ρίως, τους πολίτες και ακυρώνετε ένα αναπτυξιακό µοντέλο των
τοπικών κοινωνιών, χωρίς να προτείνετε κάτι άλλο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. Θα πάρω λίγο χρόνο και από τη
δευτερολογία.

∆ηµιουργείτε σοβαρά και ανυπέρβλητα προβλήµατα στις το-
πικές κοινωνίες, οι οποίες από τον Οκτώβριο, που δεν εκταµιεύ-
ονται χρήµατα από το «ΘΗΣΕΑΣ», βλέπουν να µην
αναπτύσσονται οι περιοχές τους, οι επιχειρήσεις που συνδέονται
µε την ανάπτυξη να καρκινοβατούν και οι εργαζόµενοι που έβρι-
σκαν δουλειά και προοπτική µέσα από την ανάπτυξη να βρίσκο-
νται ήδη στην ανεργία. Αυτή είναι η επιτυχία σας!

Προφανώς, δεν σας ενδιαφέρει που άλλα από τα έργα θα µεί-
νουν ηµιτελή και άλλα απεντάσσονται. Όµως, γιατί να σας εν-
διαφέρει κάτι τόσο απλό, όταν έχετε καταστρέψει τελείως τους
πολίτες µε τα οικονοµικά µέτρα που έχετε υιοθετήσει και τις
ασφαλιστικές σας ακροβασίες;

Η σκληρή αλήθεια, την οποία αρνείστε να παραδεχθείτε είναι
ότι κηρύξατε στάση πληρωµών, για να δείξετε στους δανειστές
σας την υποτιθέµενη συνέπειά σας, προκειµένου να συνεχίσετε
να απολαµβάνετε την κηδεµονία τους. Αυτή η στάση σας δεν τιµά
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τη χώρα. Προσβάλλει βάναυσα τους πολίτες που υφίστανται την
πιο σκληρή και κοινωνικά και οικονοµικά ανελέητη µεταπολεµική
πολιτική από ελληνική Κυβέρνηση.

Αναθεωρήστε την πολιτική σας όσο ακόµη µπορείτε και µη δι-
δάσκετε τη χώρα και τους πολίτες να σκύβουν το κεφάλι στους
πάσης φύσεως κηδεµόνες και Βουλευτές.

Κύριε Υπουργέ, σήµερα δεν επερωτάστε µόνο από τη Νέα ∆η-
µοκρατία, γιατί ακυρώνετε στην πράξη το «ΘΗΣΕΑΣ». Επερωτά-
στε από την ελληνική κοινωνία γιατί εγκαταλείπετε από τους
Έλληνες πολίτες, γιατί εγκαταλείπετε την Τοπική Αυτοδιοίκηση
και, κυρίως, γιατί εγκαταλείπετε την ελληνική περιφέρεια.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Βουλευτής του Νοµού
Ηρακλείου Κρήτης κ. Ελευθέριος Αυγενάκης έχει το λόγο για
πέντε λεπτά.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι γεγονός ότι λόγω της φανερής ελλειµ-

µατικής προετοιµασίας και της απουσίας ξεκάθαρου προγραµ-
µατισµού και, φυσικά, προκειµένου να εµφανίσετε στους
συνοµιλητές σας -την τρόικα- άµεση και δραστική περικοπή των
δηµοσίων δαπανών έχετε επιδοθεί, αγαπητά στελέχη της Κυ-
βέρνησης, σε έναν πρωτοφανή, ανεπανάληπτο, φαύλο κύκλο
αναστολής και φραγής κάθε πολύτιµου αναπτυξιακού εργαλείου,
που έχει θεσµοθετηθεί από την προηγούµενη κυβέρνηση. Και
τούτο µόνο και µόνο, επειδή χρηµατοδοτούν δράσεις από τον
κρατικό προϋπολογισµό.

Το έχουµε τονίσει πολλές φορές απ’ αυτό εδώ το Βήµα: Στε-
ρώντας τη χώρα απ’ όλα τα σηµαντικά αναπτυξιακά εργαλεία,
που είτε ακυρώνετε είτε αναστέλλετε, όπως είναι ο αναπτυξια-
κός νόµος ή τώρα το οµολογουµένως πολύ επιτυχηµένο Πρό-
γραµµα «ΘΗΣΕΑΣ», ρίχνετε τη χώρα σε έναν από τους
χειρότερους οικονοµικούς κύκλους. Με τις συνεχείς αντιανα-
πτυξιακές σας αποφάσεις καταδικάζετε την οικονοµία σε µια
βραδεία ανάκαµψη.

Ταυτόχρονα, κύριε Υπουργέ, έχετε παγώσει τις πληρωµές σχε-
δόν σε όλα τα επίπεδα, προκειµένου να µειώσετε το έλλειµµα και
να φανείτε έτσι συνεπείς προς τις επιταγές του µνηµονίου. Ξε-
χνάτε, όµως, στην πορεία ότι και οι αντοχές της οικονοµίας έχουν
πλέον εξαντληθεί, αλλά και η υποµονή των πολιτών απέναντι στη
σωρεία των αρνητικών αποφάσεων που λαµβάνετε εις βάρος
τους.

Στο πλαίσιο των αδιάκριτων αποφάσεών σας, περικόπτονται
δραµατικά και οι θεσµοθετηµένοι πόροι της Τοπικής Αυτοδιοί-
κησης, η οποία µετά τις περικοπές των πόρων κατά το τελευταίο
τρίµηνο της περασµένης χρονιάς, βιώνει φέτος µια άνευ προη-
γουµένου µείωση των πόρων κατά 40%.

Υπογραµµίζω µάλιστα ότι αρκετοί δήµοι αδυνατούν ήδη να κα-
λύψουν τις βασικές ανελαστικές λειτουργικές τους δαπάνες,
ώστε ορισµένοι να έχουν φτάσει στο δραµατικό σηµείο να έχουν,
ήδη, κηρύξει στάση πληρωµών.

Αναφορικά µε το αναπτυξιακό Πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ» τονίζω
ότι η απόφασή σας να το αναστείλετε έχει ξεσηκώσει θύελλα
αντιδράσεων και έχει προκαλέσει, αγαπητέ κύριε Υπουργέ, πρω-
τοφανή αναστάτωση σε πάρα, µα πάρα πολλούς ΟΤΑ της χώρας.

Και όλα αυτά, ενώ λίγες ηµέρες πριν από την εκπνοή ισχύος
του προγράµµατος τον περασµένο ∆εκέµβριο και ενώ όλοι οι
δήµοι αγωνιούσαν για την τύχη του προγράµµατος, µε την υπ’
αριθµόν 27/22-12-2009 πράξη του το Υπουργικό Συµβούλιο πα-
ρέτεινε τη διάρκεια του προγράµµατος κατά δύο χρόνια, µέχρι,
δηλαδή, τις 31-12-2011.

Η συγκεκριµένη απόφαση ήταν καθησυχαστική, καθώς οι ΟΤΑ
θα είχαν τη δυνατότητα και το περιθώριο να απορροφήσουν τα
ποσά που δικαιούντο από την αρχική και αποδεκτή απ’ όλους κα-
τανοµή του προγράµµατος. Έτσι προγραµµάτισαν τις περαιτέρω
ενέργειές τους, ολοκλήρωσαν ή επικαιροποίησαν τις µελέτες
τους και προχωρούσαν σε οριστικές εντάξεις ή τροποποιήσεις
των αρχικών επιλογών, προκειµένου να δηµοπρατήσουν τα έργα
που είχαν ανάγκη στο δήµο ή στον τόπο τους.

Κατόπιν, ξαφνικά και χωρίς καµµία διαβούλευση και απολύτως
αυθαίρετα αποφασίσατε στις 25 Μαΐου να ορίστε την 31η Αυ-

γούστου ως καταληκτική ηµεροµηνία µέχρι την οποία, εάν δεν
έχουν ολοκληρωθεί όλες οι διαδικασίες και δεν έχουν υπογραφεί
και οι συµβάσεις για τα προγραµµατισµένα έργα, θα απεντάσ-
σονται.

Και δεν σταµατήσατε εκεί, αγαπητέ κύριε Υπουργέ, παρ’ όλο
που οι δήµοι επιδόθηκαν, παρά τις διαµαρτυρίες τους, σε έναν
πρωτοφανή αγώνα δρόµου για να προλάβουν. Και λάβατε νέα
απόφαση στις 22 Ιουνίου, µε την οποία ορίσατε την 25η Ιουνίου,
που µας πέρασε δηλαδή, ως ηµεροµηνία µέχρι την οποία θα
έπρεπε, προκειµένου τα έργα να εξακολουθήσουν να χρηµατο-
δοτούνται από τα προγράµµατα, να έχουν ολοκληρώσει τη δια-
δικασία δηµοπράτησης, να έχουν κατακυρώσει αυτή και να έχουν
ανακοινώσει την κατακύρωση.

Σκοπίµως, δηλαδή, αφήσατε στον αέρα και ηµιτελή εκατοντά-
δες έργα, ενώ εκθέσατε ανεπανόρθωτα όλους τους δήµους της
χώρας και αιφνιδιάσατε µε τις πράξεις σας και τις αποφάσεις
σας για µια ακόµα φορά τους πολίτες.

Αγαπητέ κύριε Υπουργέ, οι αξιότιµοι συνάδελφοι και ιδιαίτερα
ο πρώην Υφυπουργός Εσωτερικών και αρµόδιος για την αυτοδι-
οίκηση κ. Νάκος σας εξέθεσαν µε κάθε σαφήνεια τη σηµασία και
την πολύτιµη προσφορά για τους δήµους και τους πολίτες της
χώρας του αναπτυξιακού Προγράµµατος «ΘΗΣΕΑΣ».

Και αυτό είναι κάτι που το γνωρίζουν όλοι µα όλοι οι πολίτες.
Γιατί έχουν δει τα απτά αποτελέσµατα του προγράµµατος στο
δήµο που διαµένουν. Έχουν δει µε τα µάτια τους και απολαµβά-
νουν καθηµερινά όλα αυτά τα έργα που έχουν χρηµατοδοτηθεί
και περατωθεί στο πλαίσιο του προγράµµατος.

Αυτό που εγώ ζητώ είναι να µας δώσετε µια σαφή, αλλά και
ξεκάθαρη απάντηση: πρώτον γιατί εµπαίζετε στην ουσία τους
δήµους και τους δηµότες όλης της χώρας, αλλά και από την
άλλη γιατί να εγκρίνετε την παράταση του προγράµµατος, µετά
να δίνετε καταληκτική ηµεροµηνία και φυσικά για ποιους λόγους
το διακόψατε. Νοµίζω ότι όλοι δικαιούµαστε µια σαφή εξήγηση
για την αιφνίδια διακοπή του προγράµµατος.

Είµαι βέβαιος ότι εάν εξετάσετε εν ψυχρώ τα πεπραγµένα σας
και την ουσιαστική αναπτυξιακή προσφορά του Προγράµµατος
«ΘΗΣΕΑΣ» σε κάθε τοπική κοινωνία, οφείλετε να αναθεωρήσετε
την οµολογουµένως λανθασµένη απόφασή σας για την αναστολή
του προγράµµατος.

Και κάτι ακόµα και κλείνω, κύριε Πρόεδρε. Έλεγα κι εγώ, όπως
και πολλοί άλλοι συνάδελφοι στις θερµές, ζωντανές συζητήσεις
που είχαν πραγµατοποιηθεί µε αφορµή το σχέδιο «Καλλικράτης»,
ότι πράττετε µε προχειρότητα. Και µάλιστα σε ένα ερώτηµα που
σας έκανα κατ’ επανάληψη, εάν έχετε µπει στη διαδικασία να κα-
ταγράψετε τις οφειλές των δήµων προς τρίτους, δεν µου απα-
ντήσατε.

Σήµερα κάνετε άλλο ένα µεγάλο λάθος. Νοµοθετείτε και απο-
φασίζετε µε µια επιπλέον προχειρότητα, που καταδεικνύει ότι δεν
έχετε ούτε πρόγραµµα ούτε στρατηγική ούτε έγνοια πραγµατική
για τους δήµους, αλλά και για τους δηµότες της περιφέρειας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η κ. Κόλλια-Τσαρουχά
έχει το λόγο.

ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
αν είχαµε µέσα µας το φόβο ότι όσα κατά καιρούς δηλώνουµε θα
τα βρίσκαµε συνεχώς µπροστά µας, πιστεύω ότι όλοι µας θα ήµα-
σταν προσεκτικότεροι κύρια στο τι λέµε αλλά περισσότερο στο
τι πράττουµε. Ο αρµόδιος Υπουργός δήλωνε καθησυχαστικά
σχετικά µε το θέµα της συζητούµενης επερώτησής µας. ∆εν
ήξερε ότι κάποια στιγµή θα ανατρέξουν στις δηλώσεις του; Φυ-
σικά και το ήξερε.

Να του υπενθυµίσουµε τι έλεγε, όταν συναντήθηκε µε τους εκ-
προσώπους της Κεντρικής Ένωσης ∆ήµων και Κοινοτήτων.
Έλεγε λοιπόν: «Όπως οφείλαµε εξασφαλίσαµε την παράταση
του προγράµµατος για το 2010. Η παράταση αυτή κατέστη επι-
βεβληµένη λόγω της καθυστέρησης του προγράµµατος. Μέσα
στο 2010 θα προχωρήσει το πρόγραµµα σύµφωνα µε τα προ-
βλεπόµενα από το νόµο. Γι’ αυτό άλλωστε συγκροτούµε και την
Κεντρική Επιτροπή Παρακολούθησης Προγράµµατος, η οποία
θα εξειδικεύσει τα διαδικαστικά θέµατα».
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Στη διάσταση του χρόνου, λοιπόν, έχουµε έναν Υπουργό που
αναγνωρίζει ότι το Πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ» έχει παγώσει αφήνο-
ντας στη µέση εκατοντάδες έργα και µελέτες που δεν πρόλαβαν
να ενταχθούν. Στη διάσταση της σκοπιµότητας έχουµε έναν
Υπουργό µε µια δήλωση παράτασης του «ΘΗΣΕΑΣ» που ανα-
κούφισε το σύνολο των δήµων της χώρας, οι οποίοι θα είχαν τη
δυνατότητα να προχωρήσουν και στην ένταξη όλων των υπόλοι-
πων έργων που παρέµειναν σε εκκρεµότητα εκτός ελαχίστων
εξαιρέσεων που είχαν ήδη ολοκληρωθεί στο πρόγραµµά τους.

Υπάρχουν ερωτήµατα που πρέπει να απαντηθούν. Τα έργα
αυτά είχαν αναπτυξιακό χαρακτήρα για τις τοπικές κοινωνίες; Σα-
φέστατα ναι. Τα έργα αυτά αποτελούσαν δεσµεύσεις των τοπι-
κών αρχόντων απέναντι στους πολίτες και τη σπουδαιότητα των
οποίων κανείς δεν µπορεί να αµφισβητήσει; Σαφέστατα ναι.
Όταν, λοιπόν, εγκρίνατε την παράταση του προγράµµατος κατά
δύο χρόνια δεν γνωρίζατε την οικονοµική κατάσταση, κύριε
Υπουργέ; Σαφέστατα τη γνωρίζατε. Όταν αιφνιδιαστικά αποφα-
σίσατε η 31 Αυγούστου να είναι η καταληκτική ηµεροµηνία στην
οποία, εάν δεν είχαν ολοκληρωθεί οι διαδικασίες και δεν είχαν
υπογραφεί οι συµβάσεις, τα έργα αυτά θα απεντάσσονταν. Ξέ-
ρετε ότι αυτά εξαπατούν τις τοπικές κοινωνίες; Σαφέστατα ναι.
∆εν γνωρίζατε ότι αυτά τα έργα θα έδιναν πνοή στην τοπική οι-
κονοµία των περιφερειών και στην επιβίωση των µικρών εργολη-
πτικών επιχειρήσεων που δραστηριοποιούνται στην περιφέρεια
και απασχολούν σηµαντικό κοµµάτι εργατικού δυναµικού; Σαφέ-
στατα ναι.

Σας ένοιαξαν αυτές οι επιπτώσεις διακοπής του προγράµµα-
τος, κύριε Υπουργέ; Σαφέστατα όχι. Σας ένοιαξαν οι αγωνίες των
εργοληπτικών επιχειρήσεων που βρίσκονται σήµερα σε απελπι-
στική κατάσταση καθώς τόσο από την έλλειψη αντικειµένου όσο
και από τις καθυστερήσεις στις πληρωµές εκτελεσµένων έργων
και από τη γενικότερη οικονοµική κρίση έχουν οδηγηθεί στο χεί-
λος της χρεοκοπίας; Σαφέστατα όχι.

Φαίνεται ότι δεν νοιάζεστε να δώσετε ανάσα στον κατασκευα-
στικό κόσµο και σε µια σειρά από επαγγελµατίες που κινούνται
γύρω από αυτόν. Σιγά να µην νοιάζεστε να προχωρήσετε στη διά-
θεση πιστώσεων για την εκτέλεση προγραµµατισµένων και εγκε-
κριµένων κοινωφελών έργων που θα έδιναν τόνωση στις τοπικές
οικονοµίες και κοινωνίες. Όλα είναι ζήτηµα προτεραιοτήτων.

Καταλαβαίνουµε όλοι τα προβλήµατα που αντιµετωπίζει η
χώρα λόγω της κρίσης. Είναι, όµως, πεποίθησή µας ότι το αντί-
δοτο της κρίσης είναι η ανάπτυξη και µοχλός αυτής µπορεί να
είναι και η Τοπική Αυτοδιοίκηση. Όµως, εσείς προβαίνετε σε στα-
διακή µείωση των πόρων της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, πράγµα
που θέτει εκτός λειτουργίας τους δήµους, καθιστά τους δηµάρ-
χους της χώρας διαχειριστές της φτώχειας, βάζοντας ταφό-
πλακα στα οράµατά τους για ανάπτυξη και για βελτίωση της
ποιότητας ζωής των συµπολιτών τους. Απαξιώνετε µε τις πρά-
ξεις σας το θεσµό της Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Σύντοµα, δήµοι σε
όλη τη χώρα θα κλείνουν, απλήρωτοι οι υπάλληλοι θα διαµαρτύ-
ρονται, προµηθευτές και εργολάβοι θα είναι στα όρια της από-
γνωσης. Η οικονοµική εξαθλίωση έρχεται. Στην εκλογή σας
επενδύθηκαν ελπίδες ακόµα και από ανθρώπους που δεν σας
ψήφισαν. Ενεργοποιηθείτε λοιπόν, ακούστε την κοινωνία, η κρίση
γίνεται βαθύτερη. Ανύπαρκτες επενδύσεις. Κλείνουν επιχειρή-
σεις. Έχουµε αλµατώδη αύξηση της ανεργίας και επιδεινώνεται
το οικονοµικό περιβάλλον. Ενεργοποιηθείτε και µην πανηγυρί-
ζετε για τη µείωση του ελλείµµατος, γιατί όλοι ξέρουµε πώς προ-
έκυψε. Το κρατικοδίαιτο µοντέλο που για χρόνια ιδεολογικά
υποστηρίζετε, το µοντέλο των δανεικών τελείωσε οριστικά. Η
υπογραφή του µνηµονίου στην οποία συρθήκατε έβαλε τη χώρα
σε σηµαντικούς κινδύνους για το µέλλον της και εγκυµονεί κοι-
νωνικές εκρήξεις, καθώς η εφαρµογή του θα είναι κάθε φορά και
σκληρότερη και θα απαιτούνται συνεχώς πρόσθετα εξουθενω-
τικά µέτρα για την ικανοποίηση των πιστωτών µας.

Κύριε Υπουργέ, περιµένουµε την απάντησή σας στην επερώ-
τησή µας, η οποία δείχνει την αγωνία όχι µόνο της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, αλλά µιας ολόκληρης κοινωνίας πολιτών της
περιφέρειας, οι οποίοι άλλα περίµεναν από την Κυβέρνηση και
άλλα είδαν.

Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Βουλευ-

τής Β’ Θεσσαλονίκης της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Θεόδωρος Κα-
ράογλου.

Κύριε Καράογλου, έχετε το λόγο για τρία λεπτά, σύµφωνα µε
τον Κανονισµό.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, µε λίγη ανοχή στο
χρόνο, που είµαι βέβαιος ότι θα την έχω.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν µελετήσει
κανείς µία-µία τις αποφάσεις που έχει λάβει µέχρι σήµερα η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ µετά τις περίφηµες δηλώσεις των αρµό-
διων Υπουργών για αναγκαστικές περικοπές, κανονικά η
απόφασή σας για διακοπή του αναπτυξιακού προγράµµατος
«ΘΗΣΕΑΣ», δεν θα έπρεπε να ξαφνιάσει κανέναν. Όµως, όλους
εµάς που υπηρετήσαµε την Τοπική Αυτοδιοίκηση, που πιστεύαµε
και πιστεύουµε στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, στην τοπική κοινωνία
και στην επιτακτική ανάγκη λήψης µέτρων αναπτυξιακού χαρα-
κτήρα πάσης φύσεως για τη χώρα µας, πραγµατικά, µας ξαφ-
νιάζει.

Η απόφαση της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ να διακόψει αιφνι-
δίως το αναπτυξιακό πρόγραµµα της αυτοδιοίκησης «ΘΗΣΕΑΣ»
έρχεται να συµπληρώσει µία σειρά από αποφάσεις που αποδε-
κατίζουν την Τοπική Αυτοδιοίκηση ωθώντας την στο περιθώριο,
στον απόλυτο αποκλεισµό από την ανάπτυξη και την πρόοδο. Τη
στιγµή που αλλάζει ριζικά το τοπίο στην Τοπική Αυτοδιοίκηση µε
την εφαρµογή του σχεδίου «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» -τη συνένωση, δη-
λαδή, των δήµων της χώρας- που αποφασίσατε µε απόλυτη µυ-
στικοπάθεια και µε καθαρά κοµµατικά κριτήρια, χωρίς να
λαµβάνετε υπ’ όψιν σας τα ιδιαίτερα δεδοµένα του κάθε δήµου
και της κάθε περιοχής, η περικοπή των θεσµοθετηµένων οικονο-
µικών πόρων που αφορούν την Τοπική Αυτοδιοίκηση, δίνει τη χα-
ριστική βολή σε έναν ολόκληρο θεσµό.

Το Πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ», σύµφωνα µε το ν. 3274/2004, ξεκί-
νησε ως πρόγραµµα πενταετούς διάρκειας για τα έτη 2005 έως
2009 µε δυνατότητα παράτασης για άλλα δύο έτη, µε αρχικό
προϋπολογισµό 3,5 δισεκατοµµύρια ευρώ. Στα πρώτα χρόνια
ολοκληρώθηκαν τρεισήµισι χιλιάδες έργα και δηµοπρατήθηκαν
περισσότερα από δέκα χιλιάδες, γεγονός που υπογραµµίζει και
αναδεικνύει για µία ακόµη φορά την ανάγκη στήριξης των οργα-
νισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης, για να πετύχουµε το ζητούµενο,
την ισόρροπη ανάπτυξη στην περιφέρεια.

Η παράταση του προγράµµατος κρίθηκε απαραίτητη και
όντως, δόθηκε µία σχετική παράταση µε απόφαση του Υπουργι-
κού Συµβουλίου το ∆εκέµβριο του 2009 λίγο πριν την εκπνοή του
προγράµµατος µε ηµεροµηνία ολοκλήρωσης των διαδικασιών
την 31η Αυγούστου. Όµως, όλως αιφνιδίως στις 22 Ιουνίου του
2010 αποφασίζει εκ νέου η Κυβέρνηση και ορίζει την 25η Ιουνίου
του 2010 ως καταληκτική ηµεροµηνία. Τρεις ηµέρες δηλαδή,
µόνο για να ολοκληρωθούν οι διαδικασίες αυτές. Θεωρώ ότι είναι
ηµεροµηνίες και χρονικά περιθώρια που δεν χρήζουν κανέναν
σχολιασµό.

∆υστυχώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλες οι αποφάσεις
που έχει πάρει η παρούσα Κυβέρνηση και αφορούν την Τοπική
Αυτοδιοίκηση, είναι αποφάσεις, οι οποίες λαµβάνονται εν µία
νυκτί. Είναι αποφάσεις οι οποίες λαµβάνονται στο σκοτάδι µε
άκρα µυστικότητα, χωρίς κοινωνικό διάλογο µε τους αρµόδιους
φορείς, εγείροντας ποικίλα ερωτηµατικά ως προς την αιτιολογία
τους, την πρόθεση, το σκεπτικό, αλλά και το αποτέλεσµα που
αναµένεται να έχουν.

Τα ερωτήµατα, λοιπόν, που προκύπτουν είναι πολλά και αµεί-
λικτα. Ποια είναι η απάντηση της Κυβέρνησης στους πολίτες για
τα έργα που βρίσκονται σε εξέλιξη; Ποια είναι η απάντηση της
Κυβέρνησης στους δηµάρχους, που λίγο πριν ζητήσουν την εµπι-
στοσύνη των πολιτών στις επικείµενες δηµοτικές εκλογές, βρί-
σκονται έκθετοι και ανειλικρινείς ως προς τις δεσµεύσεις τους
και τον προγραµµατισµό των δήµων τους;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το Πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ» είναι
ένα αναπτυξιακό πρόγραµµα, αλλά, δυστυχώς, φαίνεται ότι η
λέξη κλειδί, «ανάπτυξη», απουσιάζει παντελώς από την πολιτική
που ακολουθεί σε όλους τους τοµείς η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
και όπως φαίνεται, σε όποιους τοµείς υπήρξε βασικός πυλώνας
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της πολιτικής της Νέας ∆ηµοκρατίας για την πρόοδο του τόπου,
η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ έχει σκοπό να την εξαφανίσει. Το Πρό-
γραµµα «ΘΗΣΕΑΣ», είναι ένα πρόγραµµα, που στόχο είχε την
ανάπτυξη και την προβολή της περιφέρειας µέσα από την υλο-
ποίηση σηµαντικών έργων υποδοµής, για την ανάπτυξη της ποι-
ότητας της ζωής των πολιτών.

Ούτε η αποκέντρωση και η ανάπτυξη της περιφέρειας, όµως,
φαίνεται να αποτελεί ζητούµενο στην πολιτική που ασκεί σήµερα
η Κυβέρνηση, γιατί το Πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ» αφορά και την υλο-
ποίηση έργων πράσινης ανάπτυξης, προστασίας του περιβάλ-
λοντος, έργα και έννοιες που φαίνεται να παραµένουν µόνο στις
προφορικές σας εξαγγελίες και όχι στην πράξη. Το Πρόγραµµα
«ΘΗΣΕΑΣ» προέβλεπε την ανάδειξη της πολιτιστικής κληρονο-
µιάς και του φυσικού πλούτου των τοπικών κοινωνιών, την ανά-
πτυξη δράσεων, την προβολή και την περαιτέρω ανάπτυξη και
της τοπικής τουριστικής κίνησης.

Με την απόφασή σας αυτή, κύριε Υπουργέ, για διακοπή του
αναπτυξιακού Προγράµµατος «ΘΗΣΕΑΣ», αποδεικνύετε έµπρα-
κτα την πολιτική σας βούληση. Βυθίζετε τη χώρα σε ένα φαύλο
κύκλο ύφεσης χωρίς διέξοδο, αφού εσείς οι ίδιοι έχετε παύσει
κάθε µορφή ανάπτυξης σε όλους τους τοµείς, µε µοναδικό πρό-
σχηµα την περικοπή δαπανών λόγω κρίσης. Χωρίς πρόγραµµα,
χωρίς σχέδιο, χωρίς προτάσεις, άµοιροι, άτολµοι, άβουλοι συ-
νεχίζετε να ακολουθείτε τη µοναχική σας πορεία, µόνο που δυ-
στυχώς η πορεία σας αυτή είναι ένας διαρκής κατήφορος όχι
µόνο για σας, αλλά για όλη τη χώρα και για όλους τους Έλληνες
πολίτες.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο κ. Πανα-
γιωτόπουλος για τρία λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Ως τελευταίος των ερωτώντων δεν έχω παρά να κάνω δύο,
τρεις παρατηρήσεις, δεδοµένου ότι τα περισσότερα έχουν ει-
πωθεί.

Έχω να πω, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, ότι δεν είναι η πρώτη φορά
που στο όνοµα περικοπών δαπανών προβαίνετε σε αλλαγή κα-
νόνων του παιχνιδιού, ενώ αυτό βρίσκεται σε εξέλιξη. Και αλλαγή
κανόνων επί τα χείρω για τους συµµετέχοντες, που συνέβη µε τα
έργα του «Αλέξανδρος Μπαλτατζής», συνέβη µε τους νέους
αγρότες, τώρα συµβαίνει µε την Τοπική Αυτοδιοίκηση.

Είναι, όµως, η πρώτη φορά νοµίζω που αυτή η κυβερνητική
σας τακτική υπονοµεύει στην ουσία ένα θεσµό, τον οποίο εσείς
εισάγατε στη δηµόσια ζωή και στον οποίο έχετε επενδύσει πάρα
πολλά πραγµατικά, όσον αφορά τη µεταρρυθµιστική πνοή που
αυτό συνεπάγεται.

Και φυσικά αναφέροµαι στους καλλικρατικούς δήµους. ∆εν
ξέρω, γιατί κάνετε την περικοπή των πόρων του «ΘΗΣΕΑΣ». Στην
ουσία πρέπει να δεχθούµε ότι ο «ΘΗΣΕΑΣ I» είναι ένας επιτυχη-
µένος θεσµός. Και τούτο, διότι είναι γνωστό ότι σε µία τετραετία
δόθηκαν περίπου 3.500.00.000 σε έργα για τους δήµους, σε έργα
τα οποία συµβάλλουν στην καθηµερινότητα της Τοπικής Αυτοδι-
οίκησης και εποµένως και του πολίτη, έχουν ήδη συµβασιοποιη-
θεί πλέον των είκοσι χιλιάδων έργων που κάλυψαν τα
3.200.000.000 περίπου, έχουν ήδη τελειώσει επτά χιλιάδες έργα.
Έπεται ο «ΘΗΣΕΑΣ II», επειδή ακριβώς ο «ΘΗΣΕΑΣ Ι» κρίθηκε
επιτυχηµένος.

Και εσείς έρχεστε και τα παγώνετε, διότι η περικοπή κατά πο-
σοστό 40% των πόρων ισοδυναµεί επί της ουσίας µε πάγωµα και
εγκατάλειψη αυτού του θεσµού. Ανατρέπετε ήδη δροµολογηµέ-
νους σχεδιασµούς από πλευράς της Τοπικής Αυτοδιοίκησης.
Γιατί; Για να τα ξαναφέρετε πίσω µε κάποιο διαφορετικό όνοµα
στο µέλλον, στο νέο «Καλλικράτη» που σχεδιάσατε; Αυτή είναι η
ουσιαστική αλλαγή; Μα αυτό εκτός του ότι φαίνεται σαν ένα
φθηνό πολιτικό τερτίπι, έχει ως συνέπεια σοβαρότατη καθυστέ-
ρηση, η οποία µπορεί να επιφέρει καίριο πλήγµα σε όλες τις εται-
ρείες οι οποίες έχουν αναλάβει να υλοποιήσουν αυτά τα έργα.

Να µη θυσιάζουµε, λοιπόν, ακόµη και την οικονοµική βιωσιµό-
τητα των τεχνικών υπηρεσιών. ∆εν τολµώ να µιλήσω για ανά-
πτυξη και δυναµική εις το όνοµα κάποιας πολιτικής µεθόδευσης

πρόσκαιρων εντυπώσεων.
Ποιες είναι οι συνέπειες στην ουσία αυτού του παγώµατος;

Πρώτον, αντιαναπτυξιακές. Εδώ πλήττεται η οικονοµική δρα-
στηριότητα, ιδίως στην ελληνική περιφέρεια. Ξέρουµε όλοι, διότι
οι περισσότεροι πολιτευόµαστε στην επαρχία, ότι ένα µεγάλο
µέρος της οικονοµικής δραστηριότητας στην περιφέρεια συντη-
ρείται από τα έργα που δηµοπρατούν και «τρέχουν» οι διάφοροι
δήµοι, ιδίως, στον εργοληπτικό τοµέα. Όλα αυτά τα έργα, κυ-
ρίως µικρά, έδιναν ανάσες στις τοπικές οικονοµίες, κυρίως στις
τεχνικές εταιρείες. Γνωρίζουµε όλοι τι κρίση περνάει και πώς τη
βιώνει ο κατασκευαστικός τοµέας. Επίσης, στερούνται οι τοπι-
κές κοινωνίες από το να απολαµβάνουν όλων αυτών των µικρών
σε κλίµακα, αλλά ιδιαίτερα χρήσιµων για την καθηµερινότητα
έργων.

Πιστεύω, κύριε Υπουργέ, ότι η σοβαρότερη τελικά συνέπεια
αυτού του παγώµατος είναι ότι οι δήµοι οδηγούνται σε οικονο-
µικά µαρασµό. Αλλάζουν οι σχεδιασµοί, ανατρέπονται όλοι οι οι-
κονοµικοί προγραµµατισµοί. Καταφεύγουν σε δανεισµό.
Παραµονές εισαγωγής του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ», οι δήµοι καταφεύ-
γουν σε δανεισµό. Ενδεχοµένως κάποιοι οι οποίοι δεν έχουν και
την καλύτερη διαχειριστική πρακτική ή παρελθόν θα το βρουν
αυτό ως δικαιολογία για να δικαιολογήσουν περαιτέρω δανεισµό.

Επιβραβεύουµε, δηλαδή, τους κακούς διαχειριστές. «Τι να κά-
νουµε; Μας έκοψαν τους πόρους; Πάµε να δανειστούµε». Πα-
ραµονές εισαγωγής του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ».

Έτσι, λοιπόν, ο νέος θεσµός δεν προικοδοτείται µε πλεονε-
κτήµατα αλλά µε χρέος και µε απεντασσόµενα ανολοκλήρωτα
έργα. Αυτό φρονώ ότι δεν αποτελεί την παροχή των καλύτερων
δυνατών υπηρεσιών στο θεσµό που εσείς µε τόση υπερηφάνεια
και τόση σπουδή εισάγατε στους πρώτους έξι µήνες της διακυ-
βέρνησής σας.

Και κλείνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας ότι η κατάσταση αυτή
όλο και περισσότερο αρχίζει να µου θυµίζει το περίφηµο «η εγ-
χείρηση πέτυχε, ο ασθενής απέθανε». Μπορεί οι όροι του µνη-
µονίου να τηρούνται και πρέπει να τηρηθούν αλλά στο βωµό της
αυστηρής τήρησης αυτών των όρων του µνηµονίου οι περικοπές
αυτών των δαπανών έχουν σαν συνέπεια οικονοµικό µαρασµό.
Αυτή είναι και η συνέπεια αυτής της κίνησης στην Τοπική Αυτο-
διοίκηση και όπως σας είπα παραµονές εισαγωγής του «ΚΑΛΛΙ-
ΚΡΑΤΗΣ» στη δηµόσια ζωή αυτές δεν είναι οι καλύτερες
υπηρεσίες που µπορεί να προσφέρει η Κυβέρνησή σας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει τώρα ο
Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ια-
κυβέρνησης κ. Γεώργιος Ντόλιος, Βουλευτής Έβρου, για είκοσι
λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριοι συνάδελ-
φοι, επιτρέψτε µου τρία σχόλια πριν µπω στην ουσία της
επερώτησης. Νοµίζω ότι η Νέα ∆ηµοκρατία και σαν Αντιπολί-
τευση αισθάνεται ότι είναι κάτι χωριστό σε αυτήν τη χώρα, κάτι
ουδέτερο, ότι δεν έχει ρόλο, ότι µπορεί να λέει ό,τι θέλει παρά το
ότι διαπιστώνει µια συγκεκριµένη κατάσταση. Το ύφος της επε-
ρώτησης λέει µε άλλα λόγια «µην τηρείτε το µνηµόνιο». Αυτό µας
προτείνει η Νέα ∆ηµοκρατία.

Αυτήν την τόσο υπεύθυνη στάση που έχει ως Αντιπολίτευση
την είχε βεβαίως και ως κυβέρνηση. ∆ανειζόταν και πλήρωνε, δα-
νειζόταν και σπαταλούσε χωρίς να εισπράττει. Μας εγκαλεί για
κάποια ελλείµµατα του 2009, όταν τα ελλείµµατα αυτά δηµιουρ-
γήθηκαν για συγκεκριµένους λόγους για τους οποίους υλοποιή-
θηκε ο προϋπολογισµός εκείνης της χρονιάς γιατί εµείς
αναλάβαµε τη διακυβέρνηση στις 4 Οκτωβρίου και δεν καλύψαµε
όλες τις οφειλές της Νέας ∆ηµοκρατίας σε µια σειρά φορέων
µεταξύ των οποίων και στην Τοπική Αυτοδιοίκηση.

Πώς θα την καλύψουµε, κύριοι συνάδελφοι; Τι βρήκαµε στα
ταµεία; Ποια ήταν τα έσοδα από τον προϋπολογισµό του 2009;
∆εν αποφασίσαµε να κάνουµε περικοπές. ∆εν βρήκαµε τίποτα.
Υπήρχαν άδεια ταµεία. ∆εν κάνατε εισπράξεις. Η Νέα ∆ηµοκρα-
τία θεωρεί εαυτόν ουδέτερο από την πολιτική ζωή του τόπου.

Ένα δεύτερο σχόλιο. Σήµερα αντιλήφθηκα ότι κατά τη Νέα ∆η-
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µοκρατία ο «ΘΗΣΕΑΣ» είναι το φάρµακο, είναι η σωτηρία της ελ-
ληνικής περιφέρειας. Θέλω να σας θυµίσω δεσµεύσεις του τέως
Πρωθυπουργού, ότι το 80% του ΕΣΠΑ, των πολλών πιστώσεων
θα πάει στην ελληνική περιφέρεια. Για δείτε τι έγινε: Θα µπούµε
και σε επιµέρους ζητήµατα και για το «ΘΗΣΕΑΣ» για να δούµε
και την αναπτυξιακή του λογική, να δούµε και τη λογική των κα-
τανοµών. Για να δούµε, λοιπόν, αυτό το µεγάλο παραµύθι ότι το
80% των πόρων του ΕΣΠΑ πάει στην ελληνική περιφέρεια. Πώς
απαντάτε; Και έρχεστε αντί αυτού του τεράστιου ψέµατος να
πείτε ότι ο «ΘΗΣΕΑΣ» είναι το φάρµακο για όλη αυτήν την αδυ-
ναµία.

Για να πάµε τώρα και στο θέµα της επερώτησης. Το είπαν οι
κύριοι συνάδελφοι, ότι είναι ένα πρόγραµµα πενταετές από το
2005 µέχρι το 2009 το οποίο είχε έναν προϋπολογισµό 3,5 δισε-
κατοµµυρίων. Έπρεπε να εισρεύσουν, δηλαδή, 3,5 δισεκατοµ-
µύρια στο ταµείο του προγράµµατος για να µπορέσουµε να
χρηµατοδοτήσουµε όλα τα έργα τα οποία εγκρίθηκαν. Οποιοδή-
ποτε έλλειµµα σε αυτά τα 3,5 δισεκατοµµύρια οδηγεί σε αδυνα-
µία χρηµατοδότησης κάποιων έργων. Πόσα χρήµατα εισέρευσαν
µέχρι το τέλος του 2009; Θα µιλήσουµε και για το τελευταίο τρί-
µηνο του 2009. Μόλις 1,97 δισεκατοµµύριο.

∆ηµιουργήθηκαν ελλείµµατα σχεδιασµού της τάξεως του 1,53
δισεκατοµµυρίου ευρώ και όχι 156 εκατοµµυρίων ευρώ. Αυτό το
έλλειµµα του 1,5 δισεκατοµµυρίου σηµαίνει ότι τα εγκριθέντα
έργα του προγράµµατος δεν µπορούν να χρηµατοδοτηθούν.

Βεβαίως, υπάρχει και η λογική ότι το πρόγραµµα ήταν ανοιχτό
για άλλα δύο χρόνια και έπρεπε να το καλύψουµε. Λέµε, όµως ότι
στα βασικά χρόνια του «ΘΗΣΕΑΣ», στα πέντε πρώτα χρόνια που
είναι και ο κορµός του «ΘΗΣΕΑΣ», το έλλειµµα ήταν 1,5 δισεκα-
τοµµύριο, ενώ εισέρευσαν στα ταµεία του 1,97.

Πέρα από αυτό το σχεδιαστικό έλλειµµα, όµως, ακόµη και τα
ποσά που έπρεπε να αποδίδονται από πηγές χρηµατοδότησης
βάσει του προϋπολογισµού, δεν αποδίδονται στο σύνολό τους.
Άλλοτε µε τη µη απόδοση του συνόλου της ΣΑΤΑ -αυτό που είπε
ο κ. Νάκος- κατά τα έτη 2005-2006, άλλοτε µε τη µη απόδοση
του συνόλου των πόρων που όφειλε η κεντρική διοίκηση, επίσης,
κατά το έτος 2005, όπως ανέφερε ο κ. Νάκος.

∆εν µιλάτε, όµως, για το 2009. Επιµελώς δεν αναφέρατε ότι
κάνατε µία συµφωνία, ψηφίσατε ένα νόµο για το 2009. Σε συµ-
φωνία µε την ΚΕ∆ΚΕ ψηφίστηκε ο νόµος που λέει ότι τα ποσά
από τους ΚΑΠ, που θα έπρεπε να πάνε στο «ΘΗΣΕΑΣ», φέτος
δεν θα αποδοθούν. Γιατί το κάνατε αυτό;

Κατ’ αρχάς, αφαιρέσατε 266 εκατοµµύρια. ∆εν είπατε ότι θα
απεντάξουµε και αυτά τα έργα, δεν είπατε από πού θα καλύψετε
αυτό το ποσό. Τα 266 εκατοµµύρια ευρώ είναι ένα συγκεκριµένο
νούµερο, ένα συγκεκριµένο ποσό, το οποίο θα χρηµατοδοτούσε
συγκεκριµένα έργα.

∆εν είναι, όµως, µόνον αυτό. Ας δούµε γιατί το κάνατε αυτό. Το
κάνατε, γιατί δεν µπορούσε η Τοπική Αυτοδιοίκηση να χρηµατο-
δοτήσει αρµοδιότητες οι οποίες µεταφέρθηκαν σε αυτήν σε µία
εποχή που θεωρητικά τουλάχιστον οι πόροι της Τοπικής Αυτοδι-
οίκησης τη µία χρονιά αυξήθηκαν κατά 21%. Θα εξηγήσω παρα-
κάτω, γιατί λέω θεωρητικά.

Ας δούµε τα πραγµατικά ελλείµµατα τώρα. Εκτός από τα 156
εκατοµµύρια, στα οποία αναφέρθηκε ο κ. Νάκος -πολύ µικρό
νούµερο για τα έτη 2005 έως 2008, στην πραγµατικότητα αυτά τα
χρέη δηµιουργήθηκαν το 2005 και το 2006- το 2009 προστέθηκαν
άλλα 266 εκατοµµύρια, που µε νόµο αφαιρέσατε από το «ΘΗ-
ΣΕΑΣ».

Όµως δεν είναι µόνον αυτά. Το 2009 δεν δώσατε και
99.466.000 από τη ΣΑΤΑ. ∆εν δόθηκαν και θα έπρεπε να τα δώ-
σουµε εµείς αυτά στο τελευταίο τρίµηνο από τα άδεια ταµεία.
∆εν δόθηκαν, επίσης, και 109.493.000 από τη ΣΑΕ/055 από την
κρατική επιχορήγηση. Το έλλειµµα µόνο του 2009 είναι στα 474.

Το πραγµατικό έλλειµµα, όχι το σχεδιαστικό, δηµιουργεί προ-
βλήµατα. Οι δήµαρχοι ενέταξαν έργα και λένε ότι «αυτά είναι
δικά µας χρήµατα µε βάση τα 3,5 δισεκατοµµύρια και χρηµατο-
δοτήστε τα». Το πραγµατικό έλλειµµα, µε βάση τους προϋπολο-
γισµούς που εκτελέσατε, είναι 629 εκατοµµύρια.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα, η εικόνα του προγράµµατος.
Εµείς θα έπρεπε να την αντιµετωπίσουµε. Για να είµαστε από-

λυτα συνεπείς, έπρεπε να βρούµε 1,5 δισεκατοµµύριο µέσα στο
2010 και το 2011 υπό αυτές τις δηµοσιονοµικές συνθήκες.

Ας πούµε λίγα πράγµατα για τα έργα. Έχουν ενταχθεί µέχρι
σήµερα είκοσι µία χιλιάδες τετρακόσια οκτώ έργα µε συνολικό
προϋπολογισµό 3,3 δισεκατοµµύρια, που όµως δεν υπάρχουν.
Από αυτά, τα ώριµα έργα είναι συνολικά δεκαοκτώ χιλιάδες οκτα-
κόσια ενενήντα. Ο προϋπολογισµός τους ανέρχεται στο ύψος
των 3 δισεκατοµµυρίων. ∆εν υπάρχουν αυτά τα χρήµατα, ούτε
τα 3 δισεκατοµµύρια των ώριµων έργων.

Το ύψος των συµβάσεων φτάνει τα 2,51 δισεκατοµµύρια. ∆εν
υπάρχουν αυτά τα χρήµατα, δεν εξασφαλίστηκαν µέχρι το τέλος
του 2009. Αυτά τα έργα δεν µπορούν να πληρωθούν, εάν δεν
υπάρξει τρόπος να ενισχύσουµε το «ΘΗΣΕΑΣ».

Επιπλέον αυτών των συµβάσεων, θα καταχωρηθούν και όσες
κατακυρώθηκαν µέχρι τις 25/6/2010 που καταγράφονται από τις
περιφέρειες.

Πέραν αυτών και για να σας πούµε τα προβλήµατα που αντι-
µετωπίζουµε, όλοι οι δήµαρχοι λένε «έχουµε τα λεφτά µε βάση τα
3,5 δισεκατοµµύρια, αυτό είναι το υπόλοιπό µου, θέλω να κάνω
συµπληρωµατικές συµβάσεις σε όλα τα έργα». Οι συµπληρωµα-
τικές συµβάσεις πού φθάνουν; Από όλους τους δήµους καθο-
λικά –ίσως υπάρχουν κάποιες εξαιρέσεις- φθάνουν στο 50%.
Αυτό τι λογική είναι; Τι λογική είναι σε όλα τα έργα να φθάνουµε
τη συµπληρωµατική σύµβαση στο 50%;

Ας δούµε πώς υλοποιήθηκε ο «ΘΗΣΕΑΣ». Ο αρχικός σχεδια-
σµός του προγράµµατος, που, όπως σας είπα, έχει αποτύχει, συ-
µπληρώθηκε και µε χίλια τετρακόσια εξήντα επτά έργα των
οριζοντίων δράσεων, µε 528 εκατοµµύρια ευρώ προϋπολογισµό
και συµβάσεις 405 εκατοµµυρίων.

Αντί να υπάρξει δηλαδή µια συγκράτηση των δαπανών αυτού
του χαρακτήρα που δεν λειτουργούσαν µε κανόνες -υπήρχαν και
σωστές επιλογές και στις οριζόντιες δράσεις, υπήρχαν όµως και
έτσι χαριστικού χαρακτήρα επιλογές και θα το αποδείξω παρα-
κάτω- αντί να κάνουµε µια συγκράτηση των δαπανών στις οριζό-
ντιες δράσεις, εµείς µε απόφαση, ενός και µόνο ανθρώπου,
εγκρίναµε χίλια τετρακόσια πενήντα επτά έργα. Μήπως τα έργα
αυτά είναι τα µικρά;

Θα σας δώσω ένα στοιχείο. Ο µέσος όρος των κανονικών
έργων του «ΘΗΣΕΑΣ» -ο προϋπολογισµός- αυτά δηλαδή που
εγκρίνονται από επιτροπές της περιφέρειας είναι 143.000 ευρώ
-για τον τρόπο µε τον οποίο προγραµµατίζει και υλοποιεί αυτή η
χώρα, που υλοποιούσε η κυβέρνησή σας- ο µέσος όρος προϋ-
πολογισµού των οριζοντίων δράσεων, αυτά που επιλέγει µόνος
του ένας άνθρωπος είναι 360.000 ευρώ. Κρατήστε τα αυτά τα
στοιχεία και ασχοληθείτε λίγο µε το ύφος µε το οποίο καταγγέλ-
λετε αυτήν την Κυβέρνηση. Προσωπικά θα έχετε διαπιστώσει ότι
δεν είµαι από τους ανθρώπους εκείνους που επιχειρούν να ανα-
δεικνύουν προκλητικές συµπεριφορές, σκάνδαλα κ.λπ.. Αλλά δεν
µπορώ να προκαλούµαι και να µην απαντώ. Θα σας δώσω και µε-
ρικά άλλα στοιχεία.

Για να δούµε αυτές οι οριζόντιες κατανοµές ποια αναπτυξιακή
λογική είχαν, ποιες περιφέρειες επέλεγαν. Βλέπω εδώ και τον
συντοπίτη µου, τον κ. Ξινίδη και θέλω να σας κάνω µια σύγκριση
µε την περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας-Θράκης και τη Θεσ-
σαλία. Στο σύνολο της περιφέρειας Ανατολικής Μακεδονίας-
Θράκης αναφέροµαι και γιατί είναι δική µου περιφέρεια,
αναφέροµαι όµως, κυρίως, γιατί είναι µια ευαίσθητη περιφέρεια
µε αναπτυξιακά και άλλα προβλήµατα, την οποία θα έπρεπε να
την κοιτάζει όλο το Κοινοβούλιο, την οποία θα έπρεπε να την κοι-
τάζει όλη η χώρα. Σηµειώστε το παρακαλώ και θα πρέπει να κά-
νετε και µια αυτοκριτική στη Νέα ∆ηµοκρατία.

Οριζόντιες δράσεις εκατόν έξι έργα, προϋπολογισµός
14.363.000. Περιφέρεια Θεσσαλίας. ∆ιακόσια σαράντα έξι έργα,
υπερδιπλάσιος αριθµός, προϋπολογισµός υπερτετραπλάσιος
59.320.000. Νοµίµως; Νοµίµως. Είχε το δικαίωµα η Υπουργός,
έτσι νοµοθετούσατε. Ένας άνθρωπος, οποιοσδήποτε άνθρωπος
µπορεί να κάνει ό,τι θέλει. θα σας πω και πιο συγκλονιστικά στοι-
χεία για τον τρόπο που πολιτευτήκατε, υλοποιήσατε και κυβερ-
νήσατε τη χώρα.

Από τα διακόσια σαράντα έξι έργα της Θεσσαλίας, τα εκατόν
σαράντα τέσσερα αφορούν το Νοµό Μαγνησίας και έχουν προ-
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ϋπολογισµό 33.667.000, πάνω από το 50% του προϋπολογισµού
της Θεσσαλίας. Σε σχέση δε µε τους πέντε νοµούς της Περιφέ-
ρειας Ανατολικής Μακεδονίας-Θράκης, θέλω να σας πω ότι και
οι πέντε νοµοί έχουν το 42% των χρηµατοδοτήσεων ενός νοµού.
Νοµίµως έγιναν όλα αυτά. Εγώ θα σας πω ένα ερώτηµα ενός
τέως Υπουργού σας, εάν το νόµιµο είναι και ηθικό. ∆είτε το, πα-
ράκληση ιδιαίτερη. Ας προβληµατιστούµε. Θα πρέπει για αρκετά
µεγάλο χρονικό διάστηµα η Νέα ∆ηµοκρατία να είναι πολύ προ-
σεκτική, όταν ασκεί κριτική. ∆εν θέλουµε να αποφύγουµε την κρι-
τική και εµείς έχουµε κάνει. Ήδη έχουµε κάνει λάθη, αν είναι
δυνατόν, αλλά το ύφος έχει µεγάλη σηµασία.

Θα επαναλάβω: ∆εν είµαι από τους ανθρώπους εκείνους που
πολιτεύονται, αναδεικνύοντας προκλητικές συµπεριφορές της
προηγούµενης κυβέρνησης. Μπορώ να σας πω και άλλα πράγ-
µατα. Θα µπορούσα να µιλήσω για πολλά ακόµη. Πώς να τη χα-
ρακτηρίσουµε αυτήν την πολιτική; Φαύλη, ανεύθυνη,
αντιαναπτυξιακή, παράλογη, µη αποτελεσµατική; Πρέπει να δια-
λέξουµε ένα χαρακτηρισµό, διαλέξτε.

Για να δούµε µια άλλη επιλογή. Έκανε σωστές επιλογές το
Πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ»; Έκανε σωστές επιλογές. Έκλεισε χω-
µατερές, αγαπητοί συνάδελφοι και έπρεπε να τις χρηµατοδοτή-
σει. ∆εν τα κατάφερε βεβαίως σε όλες τις περιφέρειες της
χώρας. Για το Λεκανοπέδιο αναφέρθηκα, όταν είπα «ό,τι δεν
έγινε τα προηγούµενα χρόνια, έγινε σε πέντε έξι µήνες. Όχι για
όλη την Ελλάδα. Αντίθετα µάλιστα έχω πει ότι έχει γίνει δουλειά.
Βεβαίως έµειναν τα δύσκολα -εκεί όπου έχουµε κοινωνικές αντι-
δράσεις κ.λπ., θα έλεγα ότι ήταν και φυσιολογικό να µείνουν τα
δύσκολα- αλλά για να δούµε και κάποιες άλλες επιλογές, για να
δείτε την αποθέωση της σπατάλης. Ο «ΘΗΣΕΑΣ» υιοθέτησε και
κάποια έργα, τα οποία θα εκτελεστούν µε τη µέθοδο των Σ∆ΙΤ.
∆όθηκαν εκατόν εβδοµήντα ένα εγκρίσεις.

Από τις εγκρίσεις αυτές υποστηρίχθηκαν µε συµβουλές, δη-
λαδή πληρώθηκαν σύµβουλοι σε διάφορους δήµους της χώρας,
εκατόν τριάντα οκτώ. ∆εσµεύτηκαν 16,7 εκατοµµύρια, πληρώ-
θηκαν –προσέξτε το- 5,4 εκατοµµύρια για συµβουλές σε διάφο-
ρους δήµους της χώρας, σε εκατόν τριάντα οκτώ δήµους. Πόσα
έργα έφθασαν στο διαγωνισµό; Έφθασαν έντεκα. Πόσοι διαγω-
νισµοί ήταν γόνιµοι; ∆ύο είναι σε εξέλιξη. Οι άλλοι δεν έχουν καµ-
µία απολύτως τύχη. Έχω τα στοιχεία, µπορούµε να τα
διαβάσουµε. Πληρώθηκαν 5,5 εκατοµµύρια ευρώ για συµβουλές
οι οποίες είχαν τόση αξία, ώστε από τα εκατόν τριάντα οκτώ έργα
να φθάσουν σε διαγωνισµούς έντεκα και να αποµείνουν µόνο
δύο. Και τα εννέα εγκαταλείφθηκαν. Αυτός ήταν ο τρόπος µε τον
οποίο υλοποιήσατε το «ΘΗΣΕΑΣ», αυτός ήταν ο τρόπος µε τον
οποίο κυβερνήσατε γενικώς.

Χρειάζεται εδώ κάποιος χαρακτηρισµός και τα Σ∆ΙΤ. Να πούµε
σπατάλη; Να πούµε ανευθυνότητα; Να πούµε αναποτελεσµατι-
κότητα; ∆εν θέλω να χρησιµοποιήσω βαρύτερες εκφράσεις. Σ’
αυτό το Υπουργείο εµείς δεν θέλουµε να αναδεικνύουµε προ-
κλητικές συµπεριφορές, δεν θέλουµε να κάνουµε πολιτική µε
σκάνδαλα, παράκληση όµως µη µας προκαλείτε.

Θα σας πω ένα παράδειγµα µόνο, ότι πριν µερικές µέρες ήρθε
στο γραφείο να υπογράψουµε µία παράταση µιας από τις δεκά-
δες προγραµµατικές συµβάσεις –δεν είναι αµαρτωλές όλες οι
προγραµµατικές συµβάσεις, αλλά υπάρχουν πολύ προβληµατι-
κές- για να πληρώσουµε 50.000 το µήνα το ενοίκιο ενός κτηρίου
το οποίο στεγάζει υπηρεσίες µετανάστευσης της περιφέρειας.
Επειδή κάνουµε περικοπές, επειδή έχουµε πρόβληµα, επειδή δεν
µας φτάνουν τα λεφτά, θεώρησα ότι είναι πολύ οι 50.000 το µήνα
και είπαµε να το ξαναδούµε. Κάναµε µία µικρή έρευνα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Μήπως κάνετε λάθος; Για τον Πειραιά
µιλάτε;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ναι, για το Πει-
ραιά. ∆εν κάνω λάθος.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Λάθος κάνετε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Αν κάνω λάθος,
κύριε Νάκο, θα το παραδεχθώ. Εγώ από την υπηρεσία αυτά τα
στοιχεία έχω. Να σας πω το τι έγινε, ποιο ήταν το αποτέλεσµα.
Όταν είπαµε ψάξτε µε ένα τρόπο να το αντικαταστήσουµε, εί-

παµε να πάµε στα ολυµπιακά ακίνητα, βρήκαµε µία λύση εναλ-
λακτική εν πάση περιπτώσει, τελικά υπήρξε πρόταση από τον
ιδιοκτήτη του κτηρίου και κατεβήκαµε στις 30.000. Έχει αλλάξει
και η περίοδος, έχει αλλάξει και η εποχή βεβαίως. Το αναφέρω
σαν παράδειγµα, έψαξα, υπήρχε και πρωτόκολλο από την Κτη-
µατική Εταιρεία του ∆ηµοσίου ότι το Υπουργείο νοµίµως τα
έκανε...

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Προσδιόρισε τίµηµα...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Προσδιόρισε τί-
µηµα ναι, αλλά έχουµε µέσα σε ένα χρόνο µία µηνιαία µείωση
της τάξης των 20.000 ευρώ. ∆εν θα πρέπει να µας προβληµατί-
σει;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Πηγαίνετε να ρωτήσετε...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Επαναλαµβάνω
ότι εµείς δεν θέλουµε να κάνουµε πολιτική αναδεικνύοντας τέ-
τοιου είδους ζητήµατα και τέτοιου είδους συµπεριφορές.

Να δούµε τώρα τι κάνουµε µε το «ΘΗΣΕΑΣ». Τι θα γίνει µε
αυτά τα έργα; Κατ’ αρχάς, τα ελλείµµατα είναι πολύ µεγάλα. Οι
εισροές του «ΘΗΣΕΑΣ» για το 2010 θα έπρεπε να ήταν της τάξης
των 586 εκατοµµυρίων ευρώ, 235 εκατοµµύρια από τους ΚΑΠ,
200 εκατοµµύρια από τη ΣΑΤΑ και 151 εκατοµµύρια από την κε-
ντρική διοίκηση. Βάσει των παραπάνω ποσών η ΚΕ∆ΚΕ µας πρό-
τεινε, παρά το ότι είχε πάρει η Κυβέρνηση απόφαση το
∆εκέµβριο του 2009, να κλείσουµε το «ΘΗΣΕΑΣ» στις 30 Ιουνίου
2010. Το πρότεινε γιατί έβλεπε το τι γίνεται.

Εµείς βλέποντας την κατάσταση εκτιµήσαµε ότι θα πρέπει γι’
αυτούς τους ΟΤΑ που έχουν πολύ µικρές απορροφήσεις και είναι
οι ΟΤΑ που έχουν πρακτικές αδυναµίες, να πάµε µέχρι τέλος Σε-
πτεµβρίου 2009 και για τους άλλους µέχρι τις 31-12-2009, για
τους πολύ µικρούς ΟΤΑ και µέχρι τις 30 Σεπτεµβρίου για τους
υπόλοιπους.

Ήρθαµε στο µνηµόνιο µετά από κάποιες µέρες. Υπήρξαν και
άλλες περικοπές στις δηµόσιες επενδύσεις. Υπήρξε επανεκτί-
µηση, συνεννόηση µε το αρµόδιο Υπουργείο και βγάλανε τη νέα
εγκύκλιο µε την οποία είπαµε ότι αποδεχόµαστε ως έργα του
«ΘΗΣΕΑΣ» αυτά που θα συµβασιοποιηθούν µέχρι τις 25 Ιουνίου.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Εµείς είµαστε απόλυτα ειλικρινείς. Μη φανταστείτε ότι αυτό
το κάναµε αβασάνιστα. Σκεφτήκαµε διάφορα πράγµατα και το
αποφασίσαµε τι θα γίνει µε τα ώριµα έργα του «ΘΗΣΕΑΣ», όχι µε
αυτά που δεν έχουν τη δυνατότητα να χρηµατοδοτηθούν επί της
ουσίας. Κάναµε την επιλογή να εντάξουµε σειρά από τέτοια
ώριµα έργα στα ΠΕΠ, στο ΕΣΠΑ και σε τοµεακά προγράµµατα
Υπουργείων όσα από αυτά έχουν επιλεξιµότητα, όσα από αυτά
χωράνε σε µέτρα που έχουν προκηρυχθεί.

Ήδη έχουµε έλθει σε επαφή µε τις περιφέρειες και µε το
Υπουργείο Οικονοµίας και Ανταγωνιστικότητας, µε τους συντο-
νιστές του «ΘΗΣΕΑΣ», µε τους υπεύθυνους των διαχειριστικών
αρχών και σε δέκα περίπου µέρες θα έχουµε µια καταγραφή, για
να δούµε πόσα από τα έργα του «ΘΗΣΕΑΣ» µπορούν να εντα-
χθούν στα ΠΕΠ.

Θέλω δε να σας πω ότι γνωρίζουµε ότι δεν θα συµβούν τα ίδια
πράγµατα σε όλες τις περιφέρειες, γιατί η χωρητικότητα των µέ-
τρων δεν θα είναι η ίδια, γιατί οι επιλεξιµότητες δεν θα συµπί-
πτουν σε όλες τις περιφέρειες της χώρας, αλλά προσπαθούµε να
χρηµατοδοτήσουµε όσο το δυνατόν περισσότερα από τα ώριµα
έργα.

Θέλω να σας πω και για τα άλλα ώριµα έργα που πιθανόν δεν
θα τα καταφέρουµε να τα εντάξουµε στα ΠΕΠ και στα τοµεακά
προγράµµατα των Υπουργείων. Τα έργα αυτά, τα οποία είναι,
πραγµατικά, επιλέξιµα, έχουν αναπτυξιακή διάσταση, έχουν
ρόλο, είναι έργα τα οποία θα συζητήσουµε µέσω της διαβού-
λευσης µε τους νέους καλλικράτειους δήµους και τα επιχειρη-
σιακά προγράµµατα, τα οποία θα καταθέσουν για να ενταχθούν
στο Πρόγραµµα «ΕΛΛΑ∆Α».

Κλείνοντας την οµιλία µου, θέλω να σηµειώσω το εξής: Με
απόλυτη ειλικρίνεια σαν Κυβέρνηση λέµε το τι ακριβώς συµβαί-
νει στο σύνολο των Υπουργείων και σε κάθε Υπουργείο χωριστά.
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∆εν κρύβουµε τίποτα και δεν σκοπεύουµε να κρύψουµε τίποτα.
Είµαστε υποχρεωµένοι να αναλάβουµε τις ευθύνες µας απέναντι
στη χώρα, απέναντι στο σύνολο της χώρας, χωρίς να σκεφτούµε
τους εαυτούς µας και αυτό κάνουµε.

Θέλουµε να καλέσουµε το σύνολο της πολιτικής ηγεσίας της
χώρας, ιδιαίτερα τη Νέα ∆ηµοκρατία να µην αισθάνεται ως κάτι
χωριστό και ουδέτερο σε αυτήν την πατρίδα, να µπει µέσα στο
πολιτικό σύστηµα επί της ουσίας και να εκφράζει θέσεις επί των
πραγµατικών δεδοµένων και όχι επί κάποιων θεωρητικών.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας

∆ηµοκρατίας και Βουλευτής Λαρίσης κ. Χρήστος Ζώης για δώ-
δεκα λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Πρόεδρε, ο κύριος Υπουργός, για τον οποίο –αν και θα

περίττευε, το λέω- έχω την καλύτερη δυνατή άποψη και εξαιτίας
του τρόπου, µε τον οποίο πολιτευόταν ως Βουλευτής Αντιπολί-
τευσης αλλά και εξαιτίας του τρόπου, µε τον οποίο µέχρι σήµερα
επιλέγει να αντιπαρατεθεί, πρέπει να πω ότι στα δεκαεπτά λεπτά
από τα είκοσι της τοποθέτησής του επέλεξε το ρόλο του επε-
ρωτώντος.

∆ηλαδή –εντός εισαγωγικών- «ξέχασε» -γιατί βεβαίως ήταν επι-
λογή τακτικής- ότι έχει προσκληθεί από την Αξιωµατική Αντιπο-
λίτευση µε την επερώτησή της, για να µας απαντήσει σε µια
σειρά από ερωτήσεις και απαντώντας σε συγκεκριµένες ερωτή-
σεις να δώσει και την προοπτική, να µιλήσει και για την επόµενη
µέρα.

Μόλις στα τελευταία τρία λεπτά της εικοσάλεπτης τοποθέτη-
σής σας, αγαπητέ κύριε Υπουργέ, επιφυλαχθήκατε για να τοπο-
θετηθείτε επί της ουσίας της επερώτησής µας.

Αντιλαµβάνοµαι ότι έχετε µια πραγµατική αδυναµία και αυτό
προκύπτει τελικώς και από το ότι ακριβώς σε αυτά τα τρία λεπτά
αποδεχθήκατε το σύνολο των αιτιάσεων και των θεµάτων που
σας έχει βάλει η επερώτησή µας. Το µόνο που δεν µπορέσατε
να κάνετε είναι να µας πείτε µε σαφήνεια πώς θα αντιµετωπι-
στούν τα προβλήµατα που προκύπτουν από τις κυβερνητικές επι-
λογές και από τις αποφάσεις του Υπουργείου σας.

Λυπάµαι, κύριε Υπουργέ, αλλά αυτή ήταν –ή θα έπρεπε να
είναι- η αποστολή σας και ο λόγος της παρουσίας σας σήµερα
και αυτό, τουλάχιστον στην πρώτη σας τοποθέτηση, δεν το επι-
τύχατε.

Για το περιεχόµενο της επί δεκαεπτά λεπτών τοποθέτησης που
κάνατε από το Βήµα της Βουλής επί της επερώτησης των Βου-
λευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας, θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι σε
πολύ σύντοµο χρονικό διάστηµα θα εισπράξετε απάντηση από
τον πρώτο επερωτώντα µας, τον κ. Νάκο.

Επειδή όµως επιλέξατε να πολιτευθείτε σε αυτήν την πρώτη
σας δεκαεπτάλεπτη -ξαναλέω- τοποθέτηση µε νούµερα και µόνο
µε νούµερα -πράγµα που γίνεται συνήθως, όταν δεν έχουµε να
πούµε πολλά πράγµατα επί της ουσίας και καλυπτόµαστε πίσω
από τη χρήση των αριθµών και όλοι γνωρίζουµε ότι οι αριθµοί
επιδέχονται πολλαπλών αναγνώσεων και ακόµα περισσότερων
ερµηνειών- εγώ επιφυλάσσω µία µόνο απάντηση, ενώ για τα υπό-
λοιπα θα µιλήσει ο κ. Νάκος.

Είπατε τη µισή αλήθεια για το έλλειµµα του «ΘΗΣΕΑΣ», για το
ύψος του «ΘΗΣΕΑΣ», για τις απορροφήσεις κ.λπ.. Λέτε ότι περί-
που 1,5 δισεκατοµµύριο, κύριε Πρόεδρε, είναι το έλλειµµα του
«ΘΗΣΕΑΣ». Μα µε συγχωρείτε, κύριε Υπουργέ, εγώ γνωρίζω ότι
ο προϋπολογισµός ήταν 3.328.000.000 ευρώ οι αρχικώς προ-
βλεπόµενες εισροές ήταν 3.564.000.000 ευρώ. Τελικώς, οι συ-
νολικές εισροές είναι 2.308.000.000 ευρώ. Έχουν
συµβασιοποιηθεί είκοσι µία χιλιάδες τετρακόσια οκτώ έργα και
λόγω των εκπτώσεων, που έχουν επιτευχθεί κατά τις δηµοπρα-
σίες, έχουµε συµβασιοποίηση 2.510.000.000 ευρώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): ∆εν έχετε δίκιο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Πείτε τα δικά σας στοιχεία. Εγώ σας λέω
πολύ συγκεκριµένα στοιχεία. ∆εν καταφεύγω σε ερµηνεία. Σας
δίνω αυτά τα στοιχεία. Πείτε µου ότι δεν ήταν αυτός ο αρχικός

προϋπολογισµός. Πείτε µου ότι δεν ήταν αυτές οι τελικές εισ-
ροές. Πείτε µου ότι δεν είναι αυτές οι αρχικώς προβλεπόµενες.
Πείτε µου ότι δεν είναι αυτός ο αριθµός των έργων. Πείτε µου
ότι δεν είναι αυτό το ύψος των συµβασιοποιήσεων.

Όλα τα άλλα, ερµηνείες, διαδροµές από τον έναν αριθµό στον
άλλον, οδηγούν τελικά στη σύγχυση µόνο αυτούς που δεν ξέ-
ρουν και που δεν µπορούν να διαβάσουν τους αριθµούς, όπως
έχουν πραγµατικά.

Εµείς, λοιπόν, αγαπητέ κύριε Υπουργέ, σας είπαµε από την
πρώτη στιγµή ότι η Κυβέρνησή σας έχει να αντιµετωπίσει ένα τε-
ράστιο πρόβληµα. Εµείς έχοντας αναλάβει τις ευθύνες που µας
αναλογούν ως προηγούµενη Κυβέρνηση αυτού του τόπου, ταυ-
τόχρονα δεν µπορούµε να αναλάβουµε και τις δικές σας και πρέ-
πει να τις αναγνωρίσετε. ∆εν µπορεί στα τέλη ∆εκεµβρίου η
Κυβέρνησή σας να αναγνωρίζει και να αποφασίζει ότι µπορεί να
δοθεί παράταση δύο ετών στο πρόγραµµα. Θέλω να υποθέτω
ότι υπάρχει ένας σοβαρός προγραµµατισµός. Θέλω να υποθέτω
ότι λαµβάνετε υπόψη σας όλα τα δεδοµένα. Θέλω να υποθέτω
ότι γνωρίζετε ποια είναι η κατάσταση.

Λέτε «βρήκαµε άδεια ταµεία». Πότε τα βρήκατε; Το ∆εκέµβριο
δεν είχατε βρει άδεια τα ταµεία; ∆εν σας είχαν απασχολήσει οι
συνέπειες της επιπόλαιης εξαγγελίας του κ. Παπακωνσταντίνου
για έλλειµµα 13%, δύο µήνες πριν ολοκληρωθεί το οικονοµικό
έτος και πέντε µήνες πριν οι άλλες ευρωπαϊκές κυβερνήσεις ανα-
κοινώσουν το έλλειµµα, µε το οποίο θα έκλειναν οι οικονοµίες
τους το 2009;

Είπατε πολλές φορές -και αυτό βεβαίως απηχεί το δικό σας
ήθος- ότι σε αυτό το Υπουργείο δεν ασχολείστε µε τέτοια ζητή-
µατα, αναφερόµενοι βεβαίως σε αυτά τα θέµατα. ∆εν µπορώ να
µην σηµειώσω ότι αυτός είναι και ένας παράλληλος υπαινιγµός
για τον τρόπο µε τον οποίο πολιτεύονται σε άλλα Υπουργεία. Βε-
βαίως, λέτε, εν τη ρύµη του λόγου σας, µία αλήθεια, ότι σε άλλα
Υπουργεία ασχολούνται µόνο µε αυτά και όχι µε πολιτικές, προ-
κειµένου να δηµιουργήσουν σύγχυση και παραπληροφόρηση και
να αποσείσουν τις όποιες δικές σας πλέον –αναφέροµαι ως Κυ-
βέρνηση, δεν αναφέροµαι σε εσάς ως Υπουργό και ως Υπουρ-
γείο Εσωτερικών- ευθύνες στη διακυβέρνηση του τόπου.

Το ∆εκέµβριο, λοιπόν, πήρατε µία απόφαση. Να δεχθώ ότι
εσείς στο Υπουργείο Εσωτερικών δεν είχατε κατά νου αυτό που
µπορεί να είχε στο πίσω µέρος του κεφαλιού του ο κ. Παπακων-
σταντίνου.

∆εν µπορώ, όµως, να παραβλέψω και το γεγονός ότι θα
έπρεπε ως Κυβέρνηση να έχετε ένα συντονισµό και να σας έχει
ενηµερώσει ο κ. Παπακωνσταντίνου ότι θα πρέπει «να κρατήσετε
µικρό καλάθι». Και εδώ επιτέλους, δεν πρόκειται για απόφαση
του Υπουργείου, αλλά για απόφαση της Κυβέρνησης. Ο κ. Σαχι-
νίδης µας έλεγε από τον Οκτώβριο ότι το ∆ΝΤ ήταν µονόδροµος.
Αυτή είναι η αλήθεια.

Και περαιτέρω, το Μάιο, όταν πλέον το «πιστόλι» και η µπλόφα
του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου ήταν µονόδροµος -και ως
µονόδροµο και ως µόνη επιλογή το υποδεικνύατε σε όλα τα άλλα
κόµµατα, σε όλες τις άλλες πολιτικές δυνάµεις του τόπου- παίρ-
νατε τη δεύτερη απόφασή σας µε την οποία λέγατε «ξεχάστε τη
διετία, πάµε στον Αύγουστο». Και τότε, δεν είπαµε τίποτα, δεν
σας επερωτήσαµε, δεν σας ρωτήσαµε και την αποδεχθήκαµε,
ακριβώς γιατί διαθέτουµε και τη διάθεση να στηρίξουµε, αλλά
και την κατανόηση των δύσκολων συνθηκών, στις οποίες βρί-
σκεται η οικονοµία και η χώρα µας.

Τι σας οδήγησε, λοιπόν, ένα µήνα µετά να αλλάξετε ακόµα και
την προ ενός µηνός ειληµµένη απόφασή σας; Είναι δυνατόν στις
22 Ιουνίου να παίρνετε απόφαση ότι ως τις 25 Ιουνίου θα πρέπει
να έχει κλείσει οποιαδήποτε εκκρεµότητα υπάρχει και να έχει
ανακοινωθεί κιόλας –προσέξτε, κυρία Πρόεδρε!- και η κατακύ-
ρωση; Και το λέω, γιατί είστε µηχανικός. ∆ηλαδή, στις 22 Ιουνίου
λέµε ότι στις 25 Ιουνίου θα πρέπει να έχουµε το τέλος. Και δεν
έχω πρόχειρες τις ηµέρες για να δω σε ποια ηµέρα αντιστοιχεί η
22α και η 25η Ιουνίου. Ελπίζω η 22α Ιουνίου να µην ήταν Παρα-
σκευή και να παρέπεµπε στη ∆ευτέρα 25η Ιουνίου. Αυτό είναι
κάτι που δεν γνωρίζω και δεν θέλω να κάνω και επικοινωνιακό
παιχνίδι µέσα στην Αίθουσα της Βουλής. Όµως, σε κάθε περί-
πτωση, ακόµα κι αν πρόκειται για τρεις καθηµερινές µέρες, δεν
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µπορεί να γίνει αυτό, κύριε Υφυπουργέ και αυτό είναι κάτι που θα
πρέπει να το καταλάβετε.

Αυτά τα προβλήµατα ασυνέπειας και διγλωσσίας, αν θέλετε,
της Κυβέρνησης δεν λύνονται µε επιθέσεις στη Νέα ∆ηµοκρα-
τία. Σ’ αυτήν την υπόθεση αντίπαλός σας δεν είναι η Νέα ∆ηµο-
κρατία! Εµείς µεταφέρουµε εδώ µέσα µε τη φωνή της µέσης
λογικής τον προβληµατισµό και τα αδιέξοδα της Τοπικής Αυτο-
διοίκησης. Σ’ αυτά θα πρέπει να απαντήσετε. Και δυστυχώς, αυτά
τα προβλήµατα εσείς τα δηµιουργήσατε και ούτε καν η οικονο-
µική κατάσταση του τόπου, διότι αυτή θα έπρεπε να την έχετε
λάβει υπ’ όψιν σας, αν όχι το ∆εκέµβριο, έστω το Μάιο! ∆εν µπο-
ρείτε το Μάιο να λέτε «άλφα» και τον Ιούνιο «ωµέγα».

Και αναρωτιέµαι, κύριε Υφυπουργέ, το εξής: Ποιος εν ενερ-
γεία δήµαρχος, ο οποίος κινείται φιλικά προς τον κοµµατικό σας
χώρο, θα ήθελε χρίσµα από το κόµµα σας µέσα σ’ αυτό το περι-
βάλλον –και εννοώ γενικότερα το περιβάλλον- και ιδιαίτερα δε,
όταν θα πρέπει να απολογείται σε όσους του επιτίθενται και σε
όσους είναι υποψήφιοι και ανταγωνιστές του και να τους απαντά
ότι δεν φταίει εκείνος που έπεσε έξω στο σχεδιασµό του, αλλά η
Κυβέρνηση για το γεγονός ότι δεν προχώρησε το «άλφα», το
«βήτα» και το «γάµα»;

Κύριε Υφυπουργέ, θα σας βλέπουν οι δήµαρχοι και θα τρέχουν
µακριά! Μην επιχειρείτε να πείσετε κανέναν εδώ ότι ο «ΘΗΣΕΑΣ»
δεν είναι αυτό που οµολογεί το σύνολο της Τοπικής Αυτοδιοίκη-
σης, δηλαδή ένα εργαλείο το οποίο διαχειρίστηκε η προηγού-
µενη κυβέρνηση µε διαφάνεια. Μάλιστα, ήταν η πρώτη απόφαση
που αφορούσε ανάρτηση αποφάσεων στο διαδίκτυο, ακριβώς
για να κατοχυρώσει και να εγγυηθεί τη διαφάνεια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Υπάρχει οµόφωνη απόφαση της ΚΕ∆ΚΕ, που αναγνωρίζει το
πόσο σηµαντικό εργαλείο ήταν ο «ΘΗΣΕΑΣ», το πόσο έλυσε τα
χέρια τους και το πόσο διευκόλυνε τη δουλειά τους. Και οι συ-
γκρίσεις είναι συντριπτικές µε το «ΕΠΤΑ». Οι συγκρίσεις είναι
πραγµατικά συντριπτικές! Εγώ δεν µπαίνω στον κόπο να κάνω
τις συγκρίσεις, γιατί οι συγκρίσεις γίνονται από τον πιο σκληρό
οπαδό και φίλο σας.

Και αν θέλετε να το γενικεύσουµε, η προηγούµενη κυβέρνηση
είναι περήφανη για το έργο της στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, έργο
το οποίο της αναγνωρίστηκε πλειστάκις από όλους τους χώρους.
Μόνο και µόνο ο τετραπλασιασµός των εσόδων της Τοπικής Αυ-
τοδιοίκησης, αλλά και η απόφαση να επιστραφούν τα παρακρα-
τηθέντα από τις δικές σας κυβερνήσεις -παρακρατηθέντα για τα
οποία ζητούσε τη στήριξή µας, και την είχε, ο νυν Βουλευτής και
συνάδελφός µας κ. Κουκουλόπουλος, τότε ∆ήµαρχος Κοζάνης
και Πρόεδρος της ΚΕ∆ΚΕ και στέλεχος δικό σας- αντιλαµβάνε-
στε ότι απαντά σε όσες αιτιάσεις και σε όσες απαντήσεις κι αν
αναπτύξετε υπό µορφή επερώτησης από το Βήµα της Βουλής.

Για να ολοκληρώνω και να ευχαριστήσω και την κυρία Πρόε-
δρο για την ανοχή στην υπέρβαση του χρόνου, κύριε Υπουργέ,
είστε υποχρεωµένος, έστω στη δευτερολογία σας, να µας δώ-
σετε µια προοπτική, να δώσετε µια προοπτική και να ανοίξετε
ένα παράθυρο στους αυτοδιοικητικούς.

Το γεγονός ότι γίνεται επανεκκίνηση µε τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ»
από την 1-1-2011 δεν σηµαίνει ότι θα κόψουµε µε το ψαλίδι τη
συνέχεια της διοίκησης και της λειτουργίας της αυτοδιοίκησης.
Εξάλλου, τα µεγαλύτερα προβλήµατα παρατηρούνται σε αστι-
κούς δήµους και έδρες δήµων, που ενισχύονται περαιτέρω µετά
από αυτές τις συνενώσεις µε το σχέδιό σας.

Εγώ επιφυλάσσοµαι, λοιπόν, να δω τη δευτερολογία σας, για
να τοποθετηθώ αναλόγως. Όµως, θα σας παρακαλέσω, στη δευ-
τερολογία σας -ούτως ή άλλως, το κάνατε στην πρωτολογία σας,
κάνοντας δεκαεπτά λεπτά επίθεση στη Νέα ∆ηµοκρατία- να δώ-
σετε απάντηση γι’ αυτά που σας ρωτάµε και κυρίως προοπτική
στον κόσµο της αυτοδιοίκησης. Οτιδήποτε άλλο δεν θα είναι
υπεκφυγή και αµηχανία. Θα είναι µήνυµα ότι η επόµενη µέρα δεν
προµηνύει τίποτα το θετικό για την Τοπική Αυτοδιοίκηση.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Ζώη.
Παρακαλώ τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ κ.

Πέτρο Ευθυµίου να λάβει το λόγο.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η µεγάλη

κρίση στην οποία οδηγήθηκε ο τόπος από τις πολιτικές της Νέας
∆ηµοκρατίας γίνεται όλο και περισσότερο φανερό ότι θα έχει µια
τεράστια χρησιµότητα, ότι θα ξαναδώσει στην πολιτική το πραγ-
µατικό της περιεχόµενο, γιατί ο ελληνικός λαός θα απαιτεί όλο
και περισσότερο από τα πολιτικά κόµµατα και τον κάθε πολιτικό
χωριστά να µιλά µόνο συγκεκριµένα για θέµατα, τα οποία επη-
ρεάζουν τη ζωή του τόσο αποφασιστικά. Και η εποχή, στην οποία
µερίδιο είχαν όλα τα κόµµατα εξουσίας, αλλά και όλα τα κόµ-
µατα αντιπολίτευσης µε τον πολιτικό τους λόγο, όπου µπορείς
να λες πράγµατα τα οποία δεν έχουν κανένα αντίκρισµα στην
πραγµατική ζωή, τελειώνει.

Κατά τούτο, όσα η Νέα ∆ηµοκρατία κατήγγειλε ότι είναι ευθύ-
νες του ΠΑΣΟΚ, πράγµατι έχουν το χαρακτήρα που ο Υφυπουρ-
γός, ο κ. Ντόλιος εξαρχής τοποθέτησε. Ποια είναι η έννοια της
πολιτικής στην Τοπική Αυτοδιοίκηση; Ανακοινώθηκε ένα πρό-
γραµµα ύψους 3,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ από τον κ. Παυλό-
πουλο τον ∆εκέµβρη του 2004. Από αυτό το πρόγραµµα
πραγµατοποιήθηκε το ποσό των 1,97 δισεκατοµµυρίων.

Και ξανά ανακοινώνεται ένα πρόγραµµα που θα κρατήσει έως
το 2014, ύψους 3,7 δισεκατοµµυρίων ευρώ, τα οποία δεν υπήρ-
χαν πουθενά. Πολύ απλά. ∆ηλαδή, από το απόλυτο µηδέν, στο
οποίο οδήγησε η Νέα ∆ηµοκρατία τη δηµοσιονοµική κατάσταση
της χώρας, ανακοίνωσε στους δήµους «πάρτε 3,7 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ», µε την ίδια ακριβώς αναλογία που τα 3,5 δισεκατοµ-
µύρια που ανακοινώθηκαν το 2004 πραγµατώθηκαν µόνο κατά
το σκέλος του ποσού των 1,97 δισεκατοµµυρίων. Το άλλο 1,5 δι-
σεκατοµµύριο ήταν και αυτό στον αέρα, µια από τις πολλές φού-
σκες, που στήριξαν την έννοια της πολιτικής επί έξι χρόνια στον
τόπο.

Άρα, πάρα πολύ ορθά πρέπει να επισηµαίνουµε ότι η έννοια
της πολιτικής, ότι µοιράζω από αυτά που δεν υπάρχουν, είναι µια
πολιτική που µπορεί να υποστηριχθεί µόνο από αυτούς που την
άσκησαν µε τόσο καταστροφικά αποτελέσµατα. Αν αυτό θεωρεί
κανείς ότι είναι η συνέχιση της πολιτικής, δικαίως το υπερασπί-
ζεται.

Και κατά τούτο, ο καθένας καταλαβαίνει τη σοβαρότητα -συ-
νολικά πια- της πρότασης του κόµµατος της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης, ότι θα τηρηθεί το µνηµόνιο «κατά το ακέραιον»,
όπως λέει ο Αρχηγός κ. Σαµαράς, αλλά ταυτόχρονα θα φύγουµε
και από το µνηµόνιο. Πραγµατικά, πρόκειται για τον Ντέιβιντ Κό-
περφιλντ στην πολιτική! Θα τηρείται το µνηµόνιο απολύτως κα-
τηγορηµατικά, αλλά την ίδια στιγµή δεν θα τηρείται και θα
βγούµε από το µνηµόνιο!

Υπ’ αυτήν την έννοια, υπάρχει θέµα. Πώς µπορείς να το τηρείς
απαρεγκλίτως και να το αναιρείς την άλλη στιγµή; Πραγµατικά,
θα θέλαµε να δούµε αυτήν την πολιτική πρόταση στην πράξη και
υποθέτω ότι η πράξη δεν είναι να εγκαλείται το Υπουργείο, γιατί
από τα 3.700.000.000 που ανακοινώθηκαν δεν πραγµατώνονται
τα έργα, όταν στο ταµείο του κράτους δεν υπήρχε τίποτα απ’ όλα
αυτά. Είναι πραγµατικά. Πρέπει ο κ. Ντόλιος να κατασκευάσει
έναν τρόπο αυτά τα 3.700.000.000 ευρώ!

Αυτή είναι η ουσία της πολιτικής: Να εγκαλείται κάποιος για
κάτι που σχεδιάστηκε, ανακοινώθηκε στο κενό! Να εγκαλείται
γιατί δεν το έκανε πράξη.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Πρέπει δηλαδή να υπάρχουν στο τα-
µείο, κύριε Ευθυµίου;

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Νάκο, ξέρω ότι είστε επιτυχηµέ-
νος επιχειρηµατίας. Φαντάζοµαι ότι δεν οικοδοµήσατε την επι-
χειρηµατική σας δραστηριότητα στο κενό, αλλά µε την έννοια
της πίστης, δηλαδή µε αντίκρισµα. Ακριβώς, δεν φαντάζοµαι να
θεωρείτε ότι µπορεί να ισχύει κάτι διαφορετικό για το κράτος.
∆εν νοµίζω ότι πετύχατε, λέγοντας κάτι που δεν είχατε στο χέρι;
Όταν κτίζατε σπίτια και τα πουλούσατε, δεν δείχνατε εικόνα.
Ήταν σπίτια κτισµένα.

Εδώ έχετε την εικόνα, αλλά δεν µας αφήσατε το σπίτι! Θέλετε
δηλαδή ο κ. Ντόλιος να κατοικήσει σε µια εικονική πραγµατικό-
τητα. Άρα, όπως πετύχατε στη ζωή σας, θα έπρεπε να πετυχαί-
νει κάποιος και στην πολιτική, δηλαδή µε πραγµατικά δεδοµένα
και όχι µε εικονικά.
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Αυτό που πιστεύω ότι ο κύριος Υπουργός είπε µε σαφήνεια και
ο κ. Ζώης ορθά το επεσήµανε, είναι ότι αναλαµβάνουµε ένα νέο
σχεδιασµό, εξ αρχής, του τρόπου µε τον οποίο θα λειτουργεί η
περιφερειακή και Τοπική Αυτοδιοίκηση, δηλαδή µε τρόπο τολ-
µηρό και σαφή να ξεκαθαρίσουµε όλες αυτές τις αναγκαίες σχέ-
σεις, ώστε πράγµατι να είναι αναπτυξιακή η πορεία της τοπικής
και περιφερειακής δοµής, της αποκεντρωµένης δοµής, του κρά-
τους.

Υπάρχει µέριµνα, υπάρχει πρόνοια, ώστε µια σειρά απ’ αυτά τα
έργα, όπως µπορεί να συµβεί, να ενταχθούν στη λογική του
ΕΣΠΑ, όπως επίσης ο τελευταίος αγορητής της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας –που δεν βλέπω- θα έπρεπε να δει µε καλή πίστη πόσο µε-
γάλη προσοχή δόθηκε στο να ξαναγυρίσουµε στην πραγµατική
πολιτική σε όλα τα επίπεδα, περιλαµβανοµένης και της αναµόρ-
φωσης του προγράµµατος «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ», που
φθάνει τα 3,5 δισεκατοµµύρια µε 1.400.000.000 εθνικούς πό-
ρους, ακριβώς γιατί παντού στην πολιτική ξαναγυρίζουµε στην
ουσία, που είναι θεσµοί λειτουργικοί και αποδοτικοί υπέρ του πο-
λίτη.

Πιστεύω ότι µε τον τρόπο που αποφασιστικά, σταθερά και σχε-
διασµένα προχωράµε το µείζον και του προγράµµατος «ΘΗ-
ΣΕΑΣ» θα διαφυλαχθεί στις πολιτικές που ενισχύονται από όλη τη
δοµή και τη λειτουργία του Υπουργείου Εσωτερικών.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Κοινο-
βουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ κ. Πέτρο Ευθυµίου.

Παρακαλώ τώρα την Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπο του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας και Αντιπρόεδρο της Βουλής κ.
Βέρα ΝΙκολαΐδου να λάβει το λόγο.

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευχαρι-
στώ, κυρία Πρόεδρε.

Κύριοι Βουλευτές, το Πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ» είναι συνέχεια
των ΕΟΚικών προγραµµάτων και εντάσσεται στο σύνολο των
προγραµµάτων, που φτιάχτηκαν και υποτίθεται, όπως ισχυρίζο-
νται και ισχυρίστηκαν και σήµερα στη Βουλή Νέα δηµοκρατία και
ΠΑΣΟΚ, ότι διατίθενται για την υποστήριξη της Τοπικής Αυτοδι-
οίκησης, για την πραγµατοποίηση επενδύσεων τοπικής ανάπτυ-
ξης και βελτίωσης των υφιστάµενων υποδοµών.

Τα προγράµµατα αυτά ανακοινώθηκαν κατά καιρούς ως ερ-
γαλεία ενίσχυσης των µικρότερων και ασθενέστερων δήµων και
ο «ΘΗΣΕΑΣ» για την ενίσχυση των καποδιστριακών δήµων.

Στην πραγµατικότητα όλα, αυτά και ο «ΘΗΣΕΑΣ» δεν ήταν τί-
ποτα άλλο παρά η µεταφορά της ευθύνης της χρηµατοδότησης
έργων και υποδοµών, κυρίως, από το κράτος, στην Τοπική Αυ-
τοδιοίκηση και τελικά στους εργαζόµενους. Ήταν, επίσης, στό-
χος η ιδιωτικοποίηση και η κερδοφορία του κεφαλαίου.

Αυτό αποδεικνύεται από το ότι, πρώτα απ’ όλα, καµµία κατεύ-
θυνση και καµµία ενίσχυση των µικρότερων δήµων δεν αναφέ-
ρεται στο πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ». Η συµµετοχή της
Αυτοδιοίκησης αυξάνει συνεχώς από το 20% που ήταν στο
«ΕΠΤΑ» και 50% µετά στο ΕΑΠΤΑ, σήµερα ανέβηκε µε το «ΘΗ-
ΣΕΑΣ» στο 72%. Και φυσικά, µέχρι σήµερα η κεντρική διοίκηση
δεν έχει βάλει ούτε ένα ευρώ. Η συµµετοχή του κράτους µειώ-
θηκε 80%. Αρχικά ήταν στο 28% του προγράµµατος. Η διαχεί-
ριση των χρηµάτων της Τοπικής Αυτοδιοίκησης –δηλαδή, η
διαχείριση των δικών της εσόδων, τα λεφτά των εργαζοµένων-
γίνεται από την κεντρική διοίκηση.

Τι µας λέτε, λοιπόν, «ΘΗΣΕΑΣ» ή µε όποιο άλλο όνοµα έρχεται
τώρα η σηµερινή Κυβέρνηση να το ονοµάσει. Ό,τι έχει γίνει, έχει
γίνει µε τα λεφτά της Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Και µάλιστα, κρι-
τήρια επιλογής ήταν από την κεντρική διοίκηση και το βασικό κρι-
τήριο ήταν και είναι η σύµπραξη µε τον ιδιωτικό τοµέα. Έτσι
προωθείται η µέθοδος των Σ∆ΙΤ, µε την ελάχιστη συµµετοχή των
κεφαλαίων και τη διαχείριση των έργων για δεκάδες χρόνια σε
βάρος των εργαζοµένων, οι οποίοι πληρώνουν και σαν φορολο-
γούµενοι και σαν χρήστες.

Η συµµετοχή του κράτους στα προγράµµατα αυτά γινόταν
χωρίς κριτήρια και διαδικασίες και ούτε καν αυτές που προβλέ-
πονταν από τη νοµοθεσία, που εσείς οι ίδιοι θεσµοθετούσατε.
Και θεωρείται «συµµετοχή του κράτους» η δαπάνη για έργα που

είναι ευθύνη του. Για παράδειγµα, στους Ολυµπιακούς Αγώνες
τα περισσότερα των ολυµπιακών έργων έγιναν από χρήµατα
αυτών των προγραµµάτων, δηλαδή από χρήµατα που ανήκαν
στην Αυτοδιοίκηση και στη συνέχεια η αποκατάσταση των χω-
µατερών και τα περιφερειακά σχέδια διαχείρισης αποβλήτων.

Ακόµη και σήµερα, από το πρόγραµµα αυτό καλύπτονται αρ-
µοδιότητες που έχουν µεταφερθεί, οι λεγόµενες οριζόντιες δρά-
σεις –όπως τις ονοµάζετε-, που έχουν δεχθεί µέχρι σήµερα οι
δυνάµεις του ΠΑΣΟΚ, της Νέας ∆ηµοκρατίας, του ΣΥΝ-ΣΥΡΙΖΑ
να υλοποιήσουν σε βάρος των εργαζοµένων, αφού τελικά προ-
σφέρουν υπηρεσίες για λίγους, υποβαθµισµένες και διασπούν
παραπέρα τον ενιαίο δωρεάν χαρακτήρα που έπρεπε να έχουν η
παιδεία, η υγεία, η πρόνοια και προωθείται η ιδιωτικοποίηση
έργων και υπηρεσιών.

Απέναντι σε όλη αυτή την κατάσταση, που η ευθύνη είναι δια-
χρονική και ευθύνη και των δυο σας, έρχεται η Κυβέρνηση, µετά
τις τελευταίες εκλογές, προσπαθώντας να κρύψει, αν θέλετε, το
πραγµατικό περιεχόµενο αυτών των προγραµµάτων. Αλλά η προ-
σπάθειά της αυτή έρχεται σε αντίθεση. Από τη µια να θυµίσουµε
ότι ο Υπουργός Εσωτερικών κ. Ραγκούσης, στην οµιλία του στις
Προγραµµατικές ∆ηλώσεις της Κυβέρνησης, δήλωνε ότι θα προ-
χωρήσουµε σ’ ένα ριζικά βελτιωµένο πρόγραµµα έργων για τους
ΟΤΑ Α’ Βαθµού, σε αντικατάσταση του «ΘΗΣΕΑΣ» που παρου-
σιάζει δυσλειτουργίες, παρά την πρόοδό του, αδικίες και µεγάλη
υστέρηση στην απορροφητικότητα. Σήµερα ακούσαµε ότι θα
γίνει αξιολόγηση όλων αυτών των έργων και σε δέκα ηµέρες θα
δούµε ποια θα συνεχίσουν.

Στην εισηγητική έκθεση, όµως, του προϋπολογισµού, συγκε-
κριµένα στη σελίδα 92, αναγράφεται «Υλοποιείται ικανοποιητικά
το αναπτυξιακό πρόγραµµα Τοπικής Αυτοδιοίκησης «ΘΗΣΕΑΣ»,
που έχει θεσµοθετηθεί µε τον ν.3274/2004». Είναι νοµίζω, πολύ
ξεκάθαρη η αντίφαση. Έτσι στον προϋπολογισµό του 2010 πα-
ρακρατούνται από την Τοπική Αυτοδιοίκηση 431,86 εκατοµµύρια
ευρώ. Είναι φανερό ότι συνεχίζεται η ίδια πολιτική.

Κύριες και κύριοι Βουλευτές, το πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ» είναι
κοµµάτι το οποίο είναι πλήρως ενταγµένο στο µεγάλο πρόβληµα
των οικονοµικών της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, για το οποίο έχουµε
επανειληµµένα και σαν κόµµα και οι υποψήφιοί µας, σε διάφο-
ρες ευκαιρίες, καταθέσει συγκεκριµένα: Εάν δεν αποφασίσετε
να κάνετε µια γενναία αύξηση στη χρηµατοδότηση των ΟΤΑ, για
να µπορούν να ανταποκρίνονται πλήρως στις ανάγκες τους, εάν
από την άλλη οι λεγόµενοι «αυτοδιοικητικοί» δεν αποφασίσουν
να διεκδικήσουν αυτά που παράνοµα, παράτυπα έχουν παρα-
κρατηθεί -και δεν ξεκινάει σήµερα η παρακράτηση, αλλά έχει ξε-
κινήσει από το 1992 µε την καταστρατήγηση του ν.1828/79 και
αυτή η παρακράτηση, µε όσες εκπτώσεις και αν γίνονται από
ΚΕ∆ΚΕ ή από άλλες τοπικές ενώσεις, ξεπερνάει τα 12 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ -αυτά τα χρήµατα θα λείπουν από τις πόλεις, θα
λείπουν από την περιφέρεια, θα λείπουν από έργα που θα απο-
λάµβαναν τα φτωχά λαϊκά στρώµατα.

Ποια είναι σήµερα η κατάσταση για το πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ»,
το οποίο θα τελείωνε το 2009; Με ειδική ρύθµιση κανονίστηκε να
µην καταβάλει η Τοπική Αυτοδιοίκηση για το 2009 τα χρήµατα
που αντιστοιχούσαν από το φόρο εισοδήµατος φυσικών και νο-
µικών προσώπων και από το φόρο καταθέσεων. ∆ηλαδή δεν
έπρεπε να βάλει το 2009 η Τοπική Αυτοδιοίκηση για το πρό-
γραµµα 266 εκατοµµύρια ευρώ. Αυτά τα χρήµατα, όµως, παρα-
κρατήθηκαν από την τοπική αυτοδιοίκηση και επιστρέφονται µε
δόσεις των 80 περίπου εκατοµµυρίων ευρώ. Η τελευταία δόση
δεν έχει δοθεί, ακόµη και σήµερα που κάνουµε τη συγκεκριµένη
αναφορά.

Αν δεν είχε γίνει αυτή η ρύθµιση µέχρι το τέλος του 2009, η
Τοπική Αυτοδιοίκηση έπρεπε να βάλει περισσότερα από 2 δισε-
κατοµµύρια ευρώ. Συνολικά, το πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ» δεν είναι
3,5 δισεκατοµµύρια ευρώ που επικαλείται η Νέα ∆ηµοκρατία,
αλλά φθάνει περίπου τα 2,8 δισεκατοµµύρια ευρώ. ∆εν παίζουµε
µε τα νούµερα, αλλά µην το αµφισβητείτε, διότι είναι µε συγκε-
κριµένους υπολογισµούς.

Υπάρχει, όµως, ένα τεράστιο άνοιγµα που φθάνει τα 694 εκα-
τοµµύρια ευρώ. Αλλά και µε τα χρήµατα που έβαλε η Τοπική Αυ-
τοδιοίκηση µέχρι το 2009, έπρεπε να είχε βάλει το κράτος ακόµη
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άλλα 634 εκατοµµύρια ευρώ. Για να µην παίζουµε µε τα νούµερα,
συνολικά λείπουν 2.132.000.000 ευρώ από τα έργα τα οποία θα
έλυναν πραγµατικά πολλές ανάγκες. Για να γίνει πιο κατανοητό,
θα αναφέρω συγκεκριµένο παράδειγµα του δήµου µου, τον
οποίο είχα την τιµή και να τον υπηρετήσω, αλλά και να κατοικώ,
όπου είχε προγραµµατίσει µε κάθε τελειότητα, θα έλεγα, στις κι-
νήσεις µελέτες από τεχνική υπηρεσία -εξωτερικούς συνεργάτες
κ.λπ.- και πήρε κάποια έργα ύψους 1,8 εκατοµµυρίων ευρώ. Αυτά
σήµερα τινάζονται στον αέρα. Τα τρία από αυτά βρίσκονται σε
εξέλιξη και κάποια άλλα είναι έτοιµα να δηµοπρατηθούν. Έχουν
παγώσει, όµως τα πάντα. Οι εργολάβοι κυνηγάνε τον δήµαρχο
και ο δήµαρχος καταβάλλει πραγµατικά µεγάλες προσπάθειες,
αλλά δεν τυχαίνει ούτε ανταπόκριση για κάποιο ραντεβού.

∆εν βάζουµε προσωπικά προβλήµατα, αλλά δείχνει, αν θέλετε
και πώς αντιµετωπίζετε το όλο θέµα. Σήµερα, µε απογοήτευσε
τελείως ότι ακόµη βρισκόµαστε σε καταγραφή και στο τέλος θα
δούµε τι θα εγκριθεί. ∆εν µπορεί αυτά τα έργα, που θα έπρεπε
ήδη να τα απολαµβάνουν οι δηµότες του κάθε δήµου, να παγώ-
νουν ή να τα βγάζετε από τα χάρτη.

Ήδη βρισκόµαστε σε προεκλογική περίοδο της Τοπικής Αυτο-
διοίκησης. Κατά την άποψή µας, θα είναι µια γενικευµένη πολι-
τική µάχη και εφ’ όλης της ύλης. ∆ιότι, το έργο όπου στελέχη
των δύο µεγάλων κοµµάτων κύρια, να αφήνουν το κοµµατικό
κουστούµι στην άκρη και να εµφανίζονται σαν ανεξάρτητοι και
υπερκοµµατικοί, το έχουµε δει πάρα πολλές φορές. Έχει εµπει-
ρία ο κόσµος σ’ αυτό το θέµα. Και ο κόσµος πρέπει να απαντή-
σει. Πρέπει να απαντήσει πραγµατικά γυρίζοντας την πλάτη σ’
αυτή την κοροϊδία.

Κατά την άποψή µας, µία και µοναδική θα πρέπει να είναι η
ερώτηση που θα τεθεί στον κάθε υποψήφιο και κύρια σ’ αυτούς
που εµφανίζονται δήθεν ανεξάρτητοι και υπερκοµµατικοί: Ποια
θα είναι η θέση τους απέναντι στην πολιτική του µνηµονίου, απέ-
ναντι στα µονοπώλια, στην Ευρωπαϊκή Ένωση, στην πολιτική της
Κυβέρνησης. Αυτή την απάντηση πρέπει να πάρουν, διότι αµέ-
σως µετά το βράδυ των εκλογών είναι γνωστό ο χάρτης πώς
«πρασινίζει» ή πώς «µπλεδίζει» και, εν πάση περιπτώσει, πού απο-
λογούνται όλοι αυτοί οι ανεξάρτητοι.

Εµείς δεν έχουµε κρυφτεί ποτέ και δεν κρυβόµαστε και τώρα
και γι’ αυτό λέµε ότι πρέπει να στηριχτούν τα ψηφοδέλτια της
λαϊκής συσπείρωσης. Είναι τα µόνα που οι εργαζόµενοι και ο κό-
σµος γενικότερα πρέπει να εµπιστευτεί. ∆εν πρόκειται φυσικά
αυτή η µάχη να λύσει όλα τα προβλήµατα. Μπορεί, όµως, να ση-
µατοδοτήσει ένα ακόµη βήµα ώστε να γίνει συνείδηση στο λαό ο
άλλος δρόµος ανάπτυξης, που θα αξιοποιεί τον πλούτο που πα-
ράγει ο λαός προς όφελος των ίδιων.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ. Νι-

κολαΐδου.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-

θόδοξου Συναγερµού κ. Αθανάσιος Πλεύρης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Θα ξεκινήσω από το τελευταίο που

επεσήµανε η κ. Νικολαΐδου. Γιατί πραγµατικά στις εκλογές της
αυτοδιοίκησης έχουµε την υποκρισία ότι ξαφνικά τα κόµµατα δεν
πρέπει να επεµβαίνουν. Μάλιστα, είχατε φέρει και ένα νοµοσχέ-
διο που συζητήσαµε στην επιτροπή, ώστε να µη χρηµατοδοτούν
τα κόµµατα τους συνδυασµούς. Και εσείς οι ίδιοι, οι Υπουργοί, οι
Βουλευτές των µεγάλων κοµµάτων, το βράδυ της Κυριακής των
εκλογών θα τσακώνεστε ποιος πήρε περισσότερες περιφέρειες
και ποιος πήρε περισσότερους δήµους. Κατά τα άλλα οι εκλο-
γές θα είναι αυτοδιοικητικές!

Είναι χαρακτηριστικό, κύριε Υπουργέ, ότι στις προηγούµενες
Νοµαρχιακές Εκλογές κάνατε και εκλογική ανάλυση ότι εάν εί-
χαµε κανονικές εκλογές θα ήσασταν πρώτο κόµµα.

Ερχόµαστε τώρα σ’ αυτό το θέµα. Κύριε Υπουργέ, αυτό που
πραγµατικά µας ανησύχησε από την τοποθέτησή σας και το βλέ-
πουµε σε όλα τα στελέχη του ΠΑΣΟΚ και τους Υπουργούς, είναι
το εξής. Βάζουµε µπροστά το µνηµόνιο και θεωρούµε ότι το µνη-
µόνιο είναι το τέλος του κόσµου. ∆εν µπορεί να γίνει τίποτε σ’
αυτήν εδώ τη χώρα, γιατί υπάρχει το µνηµόνιο.

Άκουσα, όµως, τον κ. Ευθυµίου τον Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο, να αναφέρεται σε εθνικούς πόρους, σε 1.500.000.000

ευρώ που θα βρεθούν για άλλα προγράµµατα που σκέφτεστε.
Μα, και αυτοί εθνικοί πόροι είναι. Κάπως θα βρεθούν.

Το πρόβληµα, κύριε Υπουργέ, από την τοποθέτησή σας είναι
ότι δεν µας είπατε ποια είναι η εναλλακτική οδός. Το να πούµε ότι
όλα τελείωσαν και δεν θα γίνει τίποτα από εδώ και πέρα, είναι
εύκολο, αλλά ο κόσµος δεν σας έχει εκλέξει γι’ αυτό. Εγώ θα το
καταλάβαινα να ερχόσασταν εδώ να επιχειρηµατολογούσατε για
ποιο λόγο δεν πρέπει να συνεχίσουµε στο αναπτυξιακό Πρό-
γραµµα «ΘΗΣΕΑΣ» και παράλληλα να µας λέγατε ότι αντ’ αυτού
υπάρχει αυτή η κατεύθυνση, έτσι θα γίνουν τα έργα στους δή-
µους.

Γι’ αυτό δεν ακούσαµε τίποτα. Το να συζητάµε εδώ µέσα για
την κακή διακυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας έχει γίνει κουρα-
στικό. Η ουσία είναι από εδώ και πέρα τι κάνουµε. Και τον πολίτη
αυτή τη στιγµή που βρίσκεται στην άλφα ή στη βήτα πόλη, αυτό
που τον ενδιαφέρει είναι αν θα προχωρήσουν ή δεν θα προχω-
ρήσουν τα έργα.

Κύριε Υπουργέ, χωρίς βέβαια να θέλω να γίνω συνήγορος της
Νέας ∆ηµοκρατίας, υπάρχει ένας προβληµατισµός. Ωραία, όταν
αναλάβατε την κατάσταση, είχατε άδεια ταµεία, δεν ξέρατε τι
µέλλει γενέσθαι. Στις 25 Μαΐου, όπου βάλατε προθεσµία την 31η
Αυγούστου, δεν ξέρατε ποια είναι η κατάσταση; Προφανέστατα
την ξέρατε. Τι άλλαξε, λοιπόν, ένα µήνα µετά και την 31η Αυ-
γούστου τη φέρατε πίσω; Ή δεν κάνατε σωστό υπολογισµό ή εί-
δατε ότι ανταποκρίνονταν οι δήµοι και η Τοπική Αυτοδιοίκηση σε
κάποια έργα, έτρεχαν να προλάβουν και θέλατε να τους τα κό-
ψετε.

Και εν τέλει, αυτό που ενδιαφέρει τον πολίτη, γιατί λίγο τον
απασχολεί εάν θα λέγεται «ΘΗΣΕΑΣ» ή οτιδήποτε άλλο, είναι
ποια είναι η δική σας πολιτική αναφορικά µε τα έργα που πρέπει
να γίνουν στην αυτοδιοίκηση. Πώς κρίνετε σκόπιµο και πώς πι-
στεύετε ότι θα βρεθούν αυτοί οι πόροι; Αυτό είναι εν τέλει που
µας απασχολεί και περισσότερο θέλουµε να ακούσουµε.

Προφανέστατα µε το δίκιο σας λέτε ότι δεν είχαν καλυφθεί
κονδύλια και υπήρξε ένα µεγάλο έλλειµµα. Μπορεί µέχρι το 2008
να ήταν ανεκτό, αλλά το 2009 εκτινάσσεται και εύλογα µας λέτε
εδώ ότι δεν µπορούσε δηµοσιονοµικά το κράτος να ανταποκρι-
θεί. Ποια, όµως, είναι η εναλλακτική οδός; ∆ιότι, κύριε Υπουργέ,
πολύ καλύτερα από εµένα γνωρίζετε, επειδή έχετε διατελέσει και
διαπρεπής αυτοδιοικητικός, ότι σε µια περίοδο κρίσης, σε µια πε-
ρίοδο που πραγµατικά η οικονοµία παραπαίει, πρέπει να βρούµε
και το δρόµο της ανάπτυξης.

Εµείς, στηρίζοντας την πατρίδα, πολλά από τα θέµατα που
είχαν να κάνουν µε τη δηµοσιονοµική συστολή του κράτους, τα
υπερψηφίσαµε, όµως από την πρώτη στιγµή αυτό που σας εί-
παµε είναι ότι ο πλούτος ο οποίος χάνεται, ο πλούτος που µειώ-
νεται, το χρήµα το οποίο χάνει ως αγοραστική δύναµη ο πολίτης
θα πρέπει κάπως αλλιώς να το αναπληρώσουµε, για να µπορέσει
να υπάρξει ανάπτυξη σε αυτόν τον τόπο.

Αυτό δεν είναι µόνο αναφορικά µε το «ΘΗΣΕΑ». Μέχρι σήµερα
η Κυβέρνησή σας έχει επιλέξει να µπει σε όλο το στάδιο της πε-
ριστολής και πολλά ήταν απαραίτητα να γίνουν, αλλά δεν έχει
κάνει κάτι ουσιαστικό στον τοµέα της ανάπτυξης.

Μπαίνουµε σ’ ένα φαύλο κύκλο, κύριε Υπουργέ, διότι αυτό το
χρήµα το οποίο τώρα χάνεται από µια τοπική κοινωνία δεν είναι
µόνο το αντικείµενο, η κατασκευή που θα απολάµβαναν οι πολί-
τες, αλλά είναι και χρήµα που φεύγει από την επιχειρηµατική
δραστηριότητα, φεύγει από τους εργαζόµενους, δεν γυρνά πίσω
στο κράτος και βρισκόµαστε σ’ ένα τέλµα.

Εµείς, λοιπόν, κύριε Υπουργέ -και θα συµφωνήσω µε αυτό που
είπε ο κ. Ευθυµίου ότι πλέον ο πολίτης δεν αρέσκεται να ακούει
κόντρες χωρίς προτάσεις, χωρίς οτιδήποτε άλλο- θα επιθυµού-
σαµε στη δευτερολογία σας να µας κάνετε µια ανάλυση αρχικά
πώς σκέφτεστε να αναπληρώσετε το κενό. Ειληµµένη είναι η
απόφασή σας για να σταµατήσετε το Πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ», το
οποίο είχε κάποιο όφελος για την τοπική κοινωνία. ∆εν µπορούµε
να το απαξιώσουµε. Ήταν µια από τις κινήσεις που γινόταν µε
αναπτυξιακή προοπτική.

Από τη στιγµή, λοιπόν, που αποφασίζετε, είτε πιέζεστε είτε
έχετε πρόβληµα να κόψετε αυτό το πρόγραµµα, τι έχει σχεδιάσει
η Κυβέρνηση σας, προκειµένου να καλύψει αυτές τις κατασκευές
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τις οποίες θα χάσουν οι τοπικές κοινωνίες;
Τι έχετε σκεφτεί, για να φέρετε ανάπτυξη στην Τοπική Αυτο-

διοίκηση; Και δεν µπορείτε να µας παραπέµψετε σε έναν θεω-
ρητικό «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» που περιµένουµε τώρα να εφαρµοστεί.
Πρέπει να µας πείτε συγκεκριµένα πώς τα χρήµατα τα οποία
τώρα χάνονται από την αναπτυξιακή προοπτική των δήµων και
των περιφερειών θα καταφέρετε εσείς να τα αναπληρώσετε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.

Πλεύρη.
Παρακαλώ την κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πασχαλίδου, Κοι-

νοβουλευτική Εκπρόσωπο του ΣΥΡΙΖΑ, να λάβει το λόγο.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-

εδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, η απόφαση της Κυβέρνησης για διακοπή

της χρηµατοδότησης του Προγράµµατος «Θησέας» έρχεται
απλά να επιβεβαιώσει για άλλη µια φορά µε τον πιο χαρακτηρι-
στικό τρόπο την πλήρη υποταγή της Κυβέρνησης στις απαιτή-
σεις των δανειστών της χώρας µας, του µνηµονίου και των
µέτρων που ψηφίσατε, ενώ ταυτόχρονα δίνει τη χαριστική βολή
στους δήµους.

Επιβεβαιώνεται ότι για την Κυβέρνηση υπάρχει ένας και µόνο
στόχος. Η διάλυση του όποιου κοινωνικού κράτους σε όλα τα
επίπεδα. Από τη µια η εκάστοτε κυβερνήσεις δεν έδιναν τα οφει-
λόµενα στους δήµους, κάνοντάς τους επαίτες, για να µην κλεί-
σουν. Από την άλλη, ακόµη και τα κουτσουρεµένα προγράµµατα
που υλοποιούνταν αποκλειστικά για τους δήµους, όπως το Πρό-
γραµµα «ΘΗΣΕΑΣ» που συζητούµε και για το οποίο έχει καταθέ-
σει η Νέα ∆ηµοκρατία επερώτηση, παρουσίαζαν καθυστερήσεις
στην υλοποίηση λόγω γραφειοκρατικών διαδικασιών.

Αποφασίστε, κύριοι της Κυβέρνησης, ποιο είναι το µοντέλο αυ-
τοδιοίκησης τελικά που θέλετε. Θέλετε µια αυτοδιοίκηση που
έχει πόρους, αρµοδιότητες και στόχους ή θέλετε µια αυτοδιοί-
κηση υποταγµένη στις επιθυµίες του εκάστοτε Υπουργού Εσω-
τερικών; Θέλετε µια αυτοδιοίκηση που υπηρετεί τους πολίτες ή
µια αυτοδιοίκηση που υπηρετεί, και αυτή όπως εσείς, τους δα-
νειστές και το ∆ΝΤ; Πάρτε τουλάχιστον µια ξεκάθαρη θέση. Οι
πολίτες που σας έχουν ψηφίσει, αλλά και που δεν σας έχουν ψη-
φίσει πρέπει να το γνωρίζουν.

Εµείς στο ΣΥΡΙΖΑ έχουµε ξεκάθαρη άποψη. Η αυτοδιοίκηση
πρέπει επί της ουσίας να είναι αυτοδιοίκητη, να έχει πόρους και
να µπορεί να σχεδιάζει έργα κοινωνικού, περιβαλλοντικού και
αναπτυξιακού χαρακτήρα, βεβαίως όχι στην κατεύθυνση που
εσείς θεωρείτε την ανάπτυξη, αλλά σε ένα άλλο µοντέλο, µε µια
αναδιανοµή του πλούτου, µε µια ισόρροπη ανάπτυξη, που θα
βοηθάει τα χαµηλά και µεσαία εισοδήµατα και θα βοηθά και τις
τοπικές κοινωνίες στην οικονοµική τους ανάπτυξη.

Γι’ αυτό βεβαίως ήµασταν αντίθετοι µε τη µεταρρύθµιση µέσω
του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», που δεν διασφαλίζει ό,τι προανέφερα. Θα
πρέπει οι πολίτες να έχουν την δυνατότητα να απολαµβάνουν τα
αυτονόητα. Κοινωνικές υπηρεσίες, δοµές εξυπηρέτησής τους,
υποδοµές για περιβαλλοντική προστασία των περιοχών διαµο-
νής τους.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Η απόφασή σας αποτελεί µια συνέχεια της ανακολουθίας σας
στη χρηµατοδότηση των δήµων από το ειδικό πρόγραµµα Τοπι-
κής Αυτοδιοίκησης για την υποστήριξη των καποδιστριακών
δήµων, την περικοπή του προγράµµατος «ΕΛΛΑ∆Α 2004» που
εσείς οι ίδιοι είχατε φτιάξει, για να «χρυσώστε το χάπι» στους πο-
λίτες που δεν διαµένουν στην Αττική, ώστε να δικαιολογήσετε
την περιφερειακή δήθεν διάσταση των Ολυµπιακών Αγώνων, τη
δέσµευση γενικότερα πόρων µέχρι σήµερα που συζητάµε τη δια-
κοπή του Προγράµµατος «ΘΗΣΕΑΣ». Βεβαίως, θα αλλάξετε το
όνοµα, αλλά κοιτάξτε µην του «αλλάξετε» τα φώτα και τελικά και
οι λάµπες είναι καµένες.

Έρχονται τώρα Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας να µας
πουν ότι ήταν καλύτερη η κυβέρνησή τους στη χρηµατοδότηση
των δήµων από το «ΘΗΣΕΑΣ» και ότι η σηµερινή Κυβέρνηση τα
πήγε χειρότερα. Το θέµα τελικά δεν είναι ανάµεσα σε δύο κακές
κυβερνήσεις ποιος τα πήγε λιγότερα καλά και ποιος περισσό-

τερο. Το θέµα είναι ότι οι δήµοι δεν έχουν σήµερα καµία µα καµία
προοπτική.

Το Πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ» αφήνει πίσω ανεκπλήρωτες υπο-
σχέσεις για όσα λίγα είχε υποσχεθεί στους δήµους η Κυβέρνηση.
Οι δήµοι αναγκάζονται να καλύψουν ασφυκτικές ανάγκες τους
από άλλους πόρους, που επίσης είναι κουτσουρεµένοι και δηµι-
ουργούνται οφειλές, οι οποίες θα µεταφερθούν στα επόµενα
χρόνια. Πώς αυτά τα προβλήµατα θα ξεπεραστούν; Ποια είναι η
προοπτική για τους νέους µεγαλύτερους δήµους στο πλαίσιο του
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», όταν δεν µπορείτε να εξασφαλίσετε τα ελάχιστα
απαιτούµενα στους σηµερινούς δήµους; Και µιλάµε για δήµους
τεράστιους. Πώς οι δήµοι θα εκπληρώσουν τους στόχους τους;
Πώς εξασφαλίζετε τη βιωσιµότητα των δήµων στο πλαίσιο και
των νέων αυξηµένων αρµοδιοτήτων που θα έχουν από την επό-
µενη χρονιά;

Ή µήπως θα προτείνετε και εκεί την εκχώρηση σε ιδιώτες, µε
αντάλλαγµα την περιουσία των δήµων στο πλαίσιο µιας δήθεν
αξιοποίησης της περιουσίας τους και να βλέπουµε ακόµα και αι-
γιαλούς να φεύγουν, να πηγαίνουν από εδώ και από εκεί; Γιατί,
ας µην ξεχνάµε ότι µόνιµη επιλογή και του ΠΑΣΟΚ και της Νέας
∆ηµοκρατίας, εκτός των άλλων και αφού είδαµε και τα σκάνδαλα
της διαχείρισης του δηµόσιου πλούτου και της εκχώρησης προς
µεγαλοεπενδυτές και µοναστήρια, µόνιµη επιλογή των δύο κοµ-
µάτων εξουσίας, λοιπόν, είναι η περαιτέρω διείσδυση των Σ∆ΙΤ
είτε στην Τοπική Αυτοδιοίκηση είτε στο κεντρικό κράτος.

Τι να πούµε, για τις αποκρατικοποιήσεις που έχουν δροµολο-
γηθεί; Αυτά εσείς πρέπει να µας τα απαντήσετε και να πάτε λίγο
πίσω από τις 4 Οκτωβρίου στο δικό σας προεκλογικό πρόγραµµα
να δείτε τι ακριβώς λέγατε;

Το ελληνικό Κοινοβούλιο, η ελληνική Κυβέρνηση, όποια και αν
είναι αυτή, πρέπει να είναι συµπαραστάτης των δήµων και όχι
τροχοπέδη στην ανάπτυξή τους. Ας λάβει, επιτέλους, µία από-
φαση η Κυβέρνηση και ας κάνει το αυτονόητο, ανάκληση άµεσα
της απαράδεκτης απόφασης για διακοπή του προγράµµατος και
όχι να παίρνετε µία απλή παράταση δεκαήµερη, να µας λέτε για
αλλαγή ονοµάτων, διότι, αν µη τι άλλο, αυτά εµείς µπορούµε να
τα θεωρήσουµε υπεκφυγές. Και δεν κάνω λάθος, έτσι µάλλον
είναι.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.

Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πασχαλίδου.
Εισερχόµεθα στις δευτερολογίες.
Το λόγο έχει ο κ. Αθανάσιος Νάκος, ο βασικός εισηγητής της

Νέας ∆ηµοκρατίας στην παρούσα επερώτηση, προκειµένου να
δευτερολογήσει.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να κάνω την πρώτη παρατήρηση, όπως άρχισε την οµι-

λία του ο κύριος Υπουργός, δηλαδή για το µνηµόνιο. Προφανώς,
υπάρχει το µνηµόνιο, υπάρχει η ανάγκη περικοπής των δαπανών,
αλλά όχι µε την κλίνη του Προκρούστη. Άλλες δαπάνες είναι
αυτές που έχουν ανταποδοτικότητα και δηµιουργούν στην αγορά
κίνηση και άλλες είναι αυτές που πέφτουν στη «µαύρη τρύπα»
του σπάταλου αντιπαραγωγικού κράτους. Θεωρούµε ότι ο «ΘΗ-
ΣΕΑΣ» ήταν µία από τις ελάχιστες χρηµατοδοτήσεις, οι οποίες
δηµιουργούσαν τζίρο στην αγορά, είχαν πολλαπλασιαστικότητα
και έδιναν χρήσιµα έργα στις τοπικές κοινωνίες. Όταν µια οικο-
γένεια κάνει οικονοµία, κοιτά να κόψει το επιπλέον, αυτό που δεν
δηµιουργεί απασχόληση ή έσοδα. ∆εν τα κόβει όλα ανεξαιρέτως,
βάζοντάς τα στην προκρούστεια κλίνη!

Θέµα δεύτερο. Πιστεύω ότι δεν ενηµερώθηκε καλά ο κύριος
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, διότι εµφανίστηκε
ότι έπρεπε σε κάποιο ταµείο να υπάρχουν 3.700.000.000 για τον
«ΘΗΣΕΑ II». ∆εν θα κουράζοµαι να επαναλαµβάνω ότι δεν είναι
καινούργια χρήµατα αυτά του «ΘΗΣΕΑ» από τον προϋπολογισµό
του κράτους. Τι έκανε ο «ΘΗΣΕΑΣ»; Προκειµένου να διασφαλίσει
έργα, πήρε το 10% των κεντρικών αυτοτελών πόρων, αυτά που
προσδιορίζονται µε το ν.1828, το 25% της ΣΑΤΑ, που επίσης
προσδιορίζεται µε το ν.1828, δηλαδή από τα τακτικά έσοδα των
δήµων και πήρε κοµµάτι από το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύ-
σεων και έκανε ένα χρηµατοδοτικό καλάθι, προκειµένου να γί-
νουν έργα.
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Άρα, λοιπόν, στην πορεία του µηνός, µια που πληρώνονται οι
ΚΑΠ µε δωδεκατηµόρια, το 10% πρέπει να µπαίνει στο καλάθι
του «ΘΗΣΕΑ», στο τρίµηνο που πληρώνεται η ΣΑΤΑ, να µπαίνει το
25% στο καλάθι του «ΘΗΣΕΑ» και από το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων
Επενδύσεων να µπαίνουν στο καλάθι του «ΘΗΣΕΑ». Μάλιστα,
αυτή ήταν και η πρωτοτυπία του προγράµµατος και ο παλαιός
Υπουργός Εσωτερικών, που είχε κάνει τον «ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑ», o κ.
Παπαδόπουλος, µου είπε ότι: «∆εν είναι δυνατόν να καταφέρεις
να πάρεις χρήµατα από το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων,
διότι κάθε Υπουργός και Γενικός Γραµµατέας θέλει να ασκεί την
πολιτική του και να δίνει στους δήµους ανεξέλεγκτα χρήµατα».
Παρ’ όλα αυτά, το επιτύχαµε και πήραµε το 35% και καταγρά-
ψαµε στον «ΘΗΣΕΑ» τα χρήµατα που πηγαίνουν στην Τοπική Αυ-
τοδιοίκηση, για να µην έχουµε το φαινόµενο να περιέρχεται τα
Υπουργεία και τις Γραµµατείες ο δήµαρχος και για το ίδιο έργο
να χρηµατοδοτείται από το ΕΤΕΡΠΣ, από το Υπουργείο Εσωτε-
ρικών, από τη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού.

Μακάρι να φθάσουµε στο σηµείο να υπάρχει ένα ταµείο για
την αυτοδιοίκηση. Και αυτή είναι η πρότασή µου, έχοντας την
εµπειρία αυτών των ετών. Άρα, λοιπόν, δεν µπορούσαν να υπάρ-
χουν τα χρήµατα, στην πορεία θα έµπαιναν τα χρήµατα.

Θέµα τρίτο. Υπάρχει το ζήτηµα του προϋπολογισµού του
«ΘΗΣΕΑ», 3,5 δισεκατοµµύρια, βεβαίως. Πεντακόσια εκατοµµύ-
ρια την πρώτη χρονιά, εξακόσια, επτακόσια, οκτακόσια, εννια-
κόσια, λαµβάνοντας υπ’ όψιν µία αύξηση µε ιστορικά στοιχεία,
12% κάθε χρόνο, στην αύξηση των πόρων της αυτοδιοίκησης. Τα
έσοδα δεν πήγαν καλά, ούτε το 2006, ούτε το 2007, ούτε το 2008,
χειρότερα από το 2009, χειρότερα από το 2010, αλλά αυτό δεν
σήµαινε ότι δεν αναπροσαρµοζόµαστε προς τα δεδοµένα, τα
οποία υπάρχουν. Παρακολουθούσαµε -το ξέρετε και το βρήκατε,
κύριε Ντόλιο- πρόγραµµα ολοκληρωµένο...

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ να µου δώσετε κάποια λεπτά
ακόµη, γιατί µου µεταβιβάστηκαν οι δευτερολογίες των άλλων
συναδέλφων.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Αυτά είναι εξώδικοι
συµβιβασµοί, τους οποίους δεν τους βρίσκω στον Κανονισµό της
Βουλής εγγεγραµµένους. Πάντως, µπορείτε να έχετε την ανοχή.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Είναι κατά µία διασταλτική ερµηνεία του
Κανονισµού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μπορεί να έχετε την
ανοχή του Προεδρείου και τίποτε άλλο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Έλεγα, λοιπόν, ότι παρακολουθούµε και
παρακολουθείτε καθηµερινά, µε το πρόγραµµα που εγκαταστή-
σαµε και το οποίο υπάρχει και στην ΚΕ∆ΚΕ, τη ροή των χρηµά-
των του «ΘΗΣΕΑ». Είπατε για τις οριζόντιες δράσεις.
Προβλεπόντουσαν 700 εκατοµµύρια για τον Υπουργό. Χρησιµο-
ποιήθηκαν 400. ∆εν ξέραµε τις εκπτώσεις; ∆εν παίρναµε τα νού-
µερα; ∆εν ξέραµε πού πηγαίνει; Γιατί µπορούσαµε να
επεκτείνουµε και το 2010 και το 2011; Και µάλιστα αναφερθή-
κατε στα 266 εκατοµµύρια. Ήρθε η ΚΕ∆ΚΕ και λέει: «Υπάρχουν
χρήµατα». Αφήστε τι έλεγε στην αρχή ο κ. Ρόβλιας ότι τα χρή-
µατα µπαίνουν στη «µαύρη τρύπα» του χρέους κ.λπ.. Του απο-
δείξαµε ότι τα χρήµατα είναι σε δεσµευµένο λογαριασµό –και το
ξέρετε- στο Ταµείο Παρακαταθηκών και ∆ανείων. Επειδή οι δήµοι
δεν µπορούσαν –και αυτό είναι ένα τεράστιο πρόβληµα για την
αυτοδιοίκηση και αύριο µε τους µεγάλους δήµους- να απορρο-
φήσουν αυτά που εδικαιούντο και τα χρήµατα ήταν καθισµένα,
αποταµιευµένα στο Ταµείο Παρακαταθηκών και ∆ανείων, πήραµε
και εµείς την απόφαση να κατανείµουµε τα 266 εκατοµµύρια
στους δήµους -κοινή απόφαση ήταν αυτή- και να επεκταθεί το
πρόγραµµα, ούτως ώστε να δοθεί χρόνος προετοιµασίας για
τους δήµους, για να µπορέσουν να απορροφήσουν αυτά τα
οποία εδικαιούντο.

Εκείνο, όµως, το οποίο µου κάνει εντύπωση είναι η νοοτροπία
που υπάρχει, κύριε Υπουργέ. Υπάρχουν δύο διαφορετικές νοο-
τροπίες. Εγώ είµαι υπερήφανος για τις Συµπράξεις των ∆ήµων µε
τον Ιδιωτικό Τοµέα που θεσµοθετήθηκε, πριν από το ν. 3389 που
έχει τις συµπράξεις.

Πρώτον, δεν είναι όπως το είπατε απαξιωτικά, συµβουλές.

Είναι η προετοιµασία, η πληρωµή σε συµβούλους της προσυµ-
βατικής διαδικασίας και µάλιστα σε δύο στάδια, προκειµένου τι;
Οι δήµοι να σταµατήσουν να εξαρτώνται αποκλειστικά και µόνο
από το κράτος. Να αρχίσουν ένα άγνωστο γι’ αυτούς πεδίο να
το καλλιεργούν. Ποιο; Της αξιοποίησης των ιδιαίτερων χαρακτη-
ριστικών των συγκριτικών πλεονεκτηµάτων του πλούτου που έχει
κάθε δήµος, όπου η νοοτροπία ήταν να απευθύνονται στο κρά-
τος, για να αξιοποιήσουν αυτήν την προίκα, την οποία κάθε
δήµος έχει.

Τα 5 εκατοµµύρια ευρώ σε σχέση µε όλο το πρόγραµµα είναι
πολύ µικρό ποσό. Όµως το έµαθαν οι δήµοι, ανεξάρτητα µε το
πόσες συµπράξεις. Γιατί πέσαµε και στην περίοδο αυτή. Αν δεν
ήταν η περίοδος αυτή, είναι βέβαιο ότι διαφορετικός θα ήταν ο
αριθµός Συµπράξεων ∆ηµόσιου και Ιδιωτικού Τοµέα. Εξάλλου,
το κεντρικό κράτος, το Υπουργείο Οικονοµίας σταµάτησε και
όλες τις συµπράξεις. Πώς θα βρεθούν σήµερα επιχειρηµατίες να
ασχοληθούν µε τις συµπράξεις των δήµων, τη στιγµή που οι τρά-
πεζες έχουν κλείσει τη στρόφιγγα των χρηµατοδοτήσεων;

Και όµως, αυτά τα 5 εκατοµµύρια, κύριε Υπουργέ, έκαναν τους
δήµους να δουν µε ένα διαφορετικό πνεύµα την αξιοποίηση των
ιδιαίτερων χαρακτηριστικών και γνωρισµάτων που έχει, ως περι-
ουσία, κάθε δήµος και να µην τα περιµένει όλα από το κράτος.

Νοµίζω ότι στρεβλώσατε την αλήθεια, σε τούτο. Όταν επι-
σκέφτηκα, όταν πληροφορήθηκα ότι διακόσιες χιλιάδες φάκελοι
για άδειες µεταναστών ήταν κολληµένοι στον Πειραιά, επισκέ-
φτηκα το κτήριο αυτό.

Κάποια στιγµή, επειδή κάθισα ώρα, θέλησα να πάω στην του-
αλέτα και µου είπαν να πάω στον τρίτο όροφο, διότι οι τουαλέτες
των άλλων ορόφων δεν λειτουργούσαν, γιατί εχρησιµοποιούντο
ως αρχείο. ∆ιακόσιες χιλιάδες πρωτοκολληµένες αιτήσεις για
άδειες διαµονής ήταν στον Πειραιά.

Το γραφείο το οποίο δηµιούργησα στον Πειραιά και το οποίο
έγινε µετά από πρόταση της διευθύντριας, αφού είχε πάρει στοι-
χεία από την εφορία και όπως προσδιορίζει ο νόµος, έγινε για να
µεταφερθεί η αρµοδιότητα από ογδόντα δύο δήµους του Πει-
ραιά και να είναι one stop shop, να πηγαίνει ο µετανάστης αντί τη
βόλτα δήµος-περιφέρεια-Υπουργείο Εσωτερικών-περιφέρεια-
δήµος, να είναι µίας στάσης, να πηγαίνει να καταθέτει τα δικαιο-
λογητικά του και να παίρνει τη βινιέτα. Ξεκαθαρίσαµε, λοιπόν,
διακόσιες χιλιάδες φακέλους.

Το αίσχος που τελείωνε η άδεια παραµονής, υπέβαλες αίτηση
για να πάρεις καινούργια άδεια παραµονής και δεν είχες πάρει
την προηγούµενη προ διετίας, δεν δηµιουργούσε κόστος στο ελ-
ληνικό δηµόσιο, διότι ήταν τα παράβολα των µεταναστών, τα
οποία θα πλήρωναν απευθείας εκεί, δηλαδή το παράβολο του
µετανάστη που δίνει για να τον εξυπηρετήσουµε. Τι γινόταν; Πλή-
ρωνε ο µετανάστης το παράβολο για να εξυπηρετηθεί και τα κρα-
τούσε το Υπουργείο Οικονοµικών. Αυτή ήταν η καλή πρακτική
που βρήκαµε;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εγώ είµαι υπερήφανος γι’ αυτό και να το συνεχίσετε. Έχουµε
προσδιορίσει εξήντα δύο σηµεία στην Ελλάδα να είναι µίας στά-
σης µαγαζιά, «one stop shop» καταστήµατα, όπου ο µετανάστης
θα δει επιτέλους ότι αντιµετωπίζεται µε έναν αξιοπρεπή τρόπο
και θα παίρνει την άδεια διαµονής έγκαιρα. Όχι το αίσχος το
οποίο είχαµε βρει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Νάκο, ο λόγος
σας είναι ανεξάντλητος αλλά η ανοχή εξηντλήθη.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Να πω µόνο ένα τελευταίο, κύριε Πρό-
εδρε.

Γίνεται µεγάλη αναφορά -και εµείς θα καταθέσουµε επερώ-
τηση- για το θέµα των σκουπιδιών. ∆ηλώσατε και αλλού ότι αφή-
σαµε τα δύσκολα. Βεβαίως αφήσαµε τα δύσκολα. Ξέρετε ποια
είναι τα δύσκολα; Εκεί που δεν υπάρχουν χώροι υγειονοµικής
ταφής. Πώς θα κλείσετε τις παράνοµες χωµατερές εάν δεν δη-
µιουργηθεί υποδοχή των χώρων υγειονοµικής ταφής;

Εµείς δηµιουργήσαµε και χώρους υγειονοµική ταφής εκεί που
µπορούσαµε. Υπάρχουν όµως και ανυπέρβλητα εµπόδια στις το-
πικές κοινωνίες. Να σας πω για την Αχαΐα, για την Ηλεία, που δώ-
σαµε χρήµατα να κάνουν δεµατοποιητές για όλη την
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Πελοπόννησο που δεν έχει ούτε έναν ΧΥΤΑ; Για την Κέρκυρα που
µπήκαµε µε την Αστυνοµία; Θυµάστε τη Λευκίµµη; Το Ελληνικό
επάνω; Εµείς τον ξεκινήσαµε στο Γραµµατικό, µε την Αστυνοµία.
Η Κερατέα τι έγινε; Και υπήρξε -το λέω και είναι Υπουργός της
Κυβέρνησης- λυσσαλέα αντίδραση στο να δηµιουργηθούν οι
χώροι υγειονοµικής ταφής από Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ και από
µερικούς της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά και από Υπουργό η οποία
γύριζε και έλεγε: «Αδέλφια µου να µη γίνει χώρος υγειονοµικής
ταφής». Παραµένουν, λοιπόν, οι παράνοµες χωµατερές.

Το εννιάµηνο αυτό πρέπει να µας πείτε τι κάνατε εσείς. Εµείς
παραλάβαµε χωρίς αδειοδότηση. Ανέθεσα στο ΙΓΜΕ και στο πα-
νεπιστήµιο να κάνουν τις πρώτες εκτιµήσεις επικινδυνότητας των
ΧΑ∆Α. Βρέθηκαν τρεις χιλιάδες εκατόν πενήντα ΧΑ∆Α και είχαµε
καταδικαστεί από το ∆ικαστήριο Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων για χί-
λιους εκατόν πενήντα. ∆ηλαδή από την ηµέρα που καταδικα-
στήκαµε µέχρι την ηµέρα που αναλάβαµε δηµιουργήθηκαν άλλοι
δύο χιλιάδες χώροι ανεξέλεγκτης διάθεσης απορριµµάτων.

Κύριε Πρόεδρε, κάποια στιγµή πρέπει τα πράγµατα να λέγο-
νται µε το όνοµά τους. Βάλαµε θέµατα πάρα πολύ µεγάλα, στα
οποία θα µπορούσαµε να µιλάµε επί ώρες. Εκείνο, όµως, που
έχει σηµασία είναι να προχωράµε τα πράγµατα.

Είπε ο κ. Πλεύρης και τελειώνω µε αυτό ότι πρέπει να µας πείτε
τι είναι αυτό που θα αντικαταστήσει το «ΘΗΣΕΑ». Το έχετε πει
στον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ». Μόνο που το λέτε «ΕΛΛΑ∆Α». Το πρώτο και
το τρίτο σκέλος του «ΕΛΛΑ∆Α», θα µου επιτρέψετε να πω ότι δεν
είναι τίποτα -καλύτερα να µην το αναφέρατε- και είναι το δεύ-
τερο που είναι ο «ΘΗΣΕΑΣ» µε άλλο όνοµα. Άρα σταµατάτε σή-
µερα αυτό το «ΘΗΣΕΑ» για να µπορέσετε να κάνετε ένα
«ΘΗΣΕΑ» καινούργιο, τον οποίο ονοµάζετε Εθνικό Αναπτυξιακό
Πρόγραµµα Τοπικής Αυτοδιοίκησης και να πείτε στους καλλι-
κρατικούς δήµους: «Να, τι σου έφτιαξα»! Αυτή είναι η πραγµατι-
κότητα. ∆εν το κάνετε εσείς, κύριε Ντόλιο, προσωπικά, αλλά
υπάρχει αυτός ο σχεδιασµός.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Νάκο, ο οποίος τακτοποίησε και τους εξώδικους διακανονισµούς
µε τους συναδέλφους ως προς τις δευτερολογίες. Εξήντλησε
και την ανοχή του Προεδρείου στο πλαίσιο του Κανονισµού.

Και τώρα ο κ. Ντόλιος Υφυπουργός Εσωτερικών, έχει το λόγο
για δευτερολογία.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριοι συνάδελ-
φοι, εµείς όχι απλώς αναγνωρίζουµε αλλά επενδύουµε και
προσδοκούµε από τον αναπτυξιακό ρόλο της Τοπικής Αυτοδιοί-
κησης και εµπιστευόµαστε την Τοπική Αυτοδιοίκηση σε τέτοιου
είδους ζητήµατα. Με αυτή την πολιτική σκέψη κάναµε µία µεγάλη
επιλογή που είναι συγχρόνως και µία µεγάλη ανατροπή. Αποδώ-
σαµε όλη τη διαχείριση των περιφερειακών προγραµµάτων, στην
ουσία, δηλαδή, όλες τις δηµόσιες επενδύσεις στην ελληνική πε-
ριφέρεια στο έµψυχο δυναµικό της ελληνικής περιφέρειας, στην
Τοπική Αυτοδιοίκηση. Ζηλότυπα αυτό το ζήτηµα το κρατούσε η
κεντρική κυβέρνηση για πολλές δεκαετίες. Μεταξύ άλλων, που
έγιναν σε αυτή τη χώρα, είναι ότι εκσυγχρονίσαµε το πελατειακό
και παλαιοκοµµατικό σύστηµα γιατί δεν εµπιστευτήκαµε τις δυ-
νάµεις της ελληνικής περιφέρειας, γιατί επιλέξαµε αυτόν τον
ρόλο για τους κυβερνητικούς περιφερειάρχες. Είµαι πολύ προ-
σεκτικός. Χρησιµοποιώ το πρώτο πληθυντικό πρόσωπο αναλαµ-
βάνοντας και ευθύνες των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ αλλά θέλω
να σηµειώσω ότι ο βαθµός της ευθύνης δεν είναι ο ίδιος.

∆ηµοσιοποίηση των αποφάσεων του «ΘΗΣΕΑ» στο διαδίκτυο.
Νοµίζω ότι ο κ. Ζώης δεν ήξερε αυτό που ξέρει ο κ. Νάκος, ότι οι
οριζόντιες δράσεις δεν δηµοσιοποιούνται στο διαδίκτυο. Αν είµαι
καλά πληροφορηµένος, δεν µπορεί να τις πληροφορηθεί ούτε η
ΚΕ∆ΚΕ. Αλλιώς αυτά τα στοιχεία που σας είπα εγώ σήµερα θα
είχαν δηµοσιοποιηθεί εδώ και µεγάλο χρονικό διάστηµα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Ρωτήστε τους υπηρεσιακούς παράγο-
ντες…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Όσο γι’ αυτό που
είπε ο κ. Νάκος για το κατάστηµα στον Πειραιά που έχει στόχο

να εξυπηρετεί µε µία στάση τους µετανάστες, δεν έχει καµµία
αµφιβολία και καµµία αντίρρηση κανείς. Ίσα-ίσα στηρίζουµε και
προσπαθούµε να επεκτείνουµε τέτοιες προσπάθειες. Σε άλλο
θέµα αναφέρθηκα, στο οποίο ο κ. Νάκος δεν θέλησε να µιλήσει
κι εγώ δεν θέλω να το ξανααναφέρω. Είναι ένα ζήτηµα πάντως το
οποίο καλό θα είναι να το εξετάσει για να δει τι γίνεται.

Τώρα, σε σχέση µε το µέλλον και το τι γίνεται. Θα πρέπει να
κάνουµε κάποιες ξεκάθαρες συµφωνίες µε την Τοπική Αυτοδιοί-
κηση, όχι γιατί είναι µία ξεχωριστή περιοχή του δηµοσίου –ευ-
ρύτερος δηµόσιος τοµέας είναι- αλλά θα πρέπει να
συµφωνήσουµε τι εννοούµε µε τον όρο παρακρατηθέντα, θα
πρέπει να συµφωνήσουµε αυτοί οι θεσµοθετηµένοι πόροι που
είναι ποσοστά επί κάποιων εσόδων του κρατικού προϋπολογι-
σµού µε ποιον τρόπο θα αποδίδονται. Θα πρέπει στο τέλος της
κάθε χρονιάς να γίνεται ένας απολογισµός του κρατικού προϋ-
πολογισµού και µε βάση τα συνολικά εισπραχθέντα να αποδίδο-
νται οι πόροι της Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Κατ’ αρχάς εκτός από
αυτή την ξεκάθαρη συµφωνία µε την Τοπική Αυτοδιοίκηση, θα
πρέπει να υπάρχει και ένας κώδικας επικοινωνίας µεταξύ µας.

Νοµίζω ότι σε αυτό που είπα µπορούµε να συµφωνήσουµε ότι
όταν λέµε πόροι της Τοπικής Αυτοδιοίκησης που προκύπτουν
από τον προϋπολογισµό του κράτους, αυτοί οι πόροι υπολογί-
ζονται µε βάση τη θεσµοθέτησή τους ως ποσοστά επί των ει-
σπράξεων του ελληνικού δηµοσίου. Εάν, λοιπόν, συµφωνήσουµε
σε αυτό, θα διαπιστώσουµε όλοι ότι η Τοπική Αυτοδιοίκηση το
2009 πήρε πολύ µεγαλύτερες πιστώσεις σε σχέση µε τις ει-
σπράξεις που είχε ο κρατικός προϋπολογισµός. Και είναι ένα ζή-
τηµα που θα πρέπει να το πούµε και να δούµε πώς θα το
αντιµετωπίσουµε.

Τι γίνεται από εκεί και πέρα; Εµείς έχουµε πει κάποια πράγ-
µατα. Ξεκαθαρίσαµε µε πολύ σαφή τρόπο το ποιοι θα είναι οι
πόροι της Τοπικής Αυτοδιοίκησης Α’ και Β’ Βαθµού στον «ΚΑΛ-
ΛΙΚΡΑΤΗ». Τους περιγράψαµε µε σαφήνεια. Κοστολογούµε και
αυτή τη στιγµή τις αρµοδιότητες όλες. Υπάρχει στον «ΚΑΛΛΙ-
ΚΡΑΤΗ» πρόβλεψη να εκδίδονται προεδρικά διατάγµατα ή προ-
εδρικό διάταγµα όταν νέες αρµοδιότητες µεταφέρονται στην
Τοπική Αυτοδιοίκηση και δεν έχει προβλεφθεί η χρηµατοδότησή
τους.

Υπάρχει και ένα άλλο ζήτηµα που ετέθη από πολλούς συνα-
δέλφους, τι θα γίνει µε τις αδυναµίες που έχει η Τοπική Αυτοδι-
οίκηση µετά τα ανοίγµατα, τα οποία είχε. Να πούµε κάποια
πράγµατα. ∆εν έχει γίνει µία αποτίµηση της κατάστασης µέχρι
τώρα. Το συνολικό χρέος της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, αυτό που
µετράµε µέσω των δανείων της, είναι 1,7 δισεκατοµµύρια. ∆εν
είναι µεγάλο σε σχέση µε το συνολικό χρέος της χώρας. Είναι,
όµως, σηµαντικό για την ίδια τη Τοπική Αυτοδιοίκηση. Όµως, αν
δούµε πώς επιµερίζεται αυτό το χρέος, ποιοι δήµοι το χρωστάνε,
θα διαπιστώσουµε ότι αρκετοί δήµο της χώρας είναι σε αδιέξοδο.

Πώς φθάσαµε σ’ αυτό το σηµείο; Πώς είναι δυνατόν να έχουν
δηµιουργηθεί τόσο µεγάλοι δήµοι να έχουν φθάσει σε κατά-
σταση υπερχρέωσης και αδυναµία λειτουργίας; Χθες ένας από
τους δηµάρχους ήταν στο γραφείο µου και διαπίστωσε ότι και
αν ακόµη βρισκόταν τρόπος να χαριστούν τα δάνεια και πάλι δεν
θα µπορούσε να ανταποκριθεί στα λειτουργικά του έξοδα, γιατί
έτσι δόµησε το δήµο του. ∆εν έχουµε αξιοποιήσει µέχρι τώρα
στοιχεία, για παράδειγµα ποιο είναι το ελάχιστο λειτουργικό κό-
στος ούτε και στοιχεία µε βάση, τα οποία θα πρέπει να προβλέ-
ψουµε µία σχέση µεταξύ των κρατικών εισροών και των εσόδων
που εισπράττει η Τοπική Αυτοδιοίκηση. Θα δούµε πολύ µεγάλες
διαφορές και θα διαπιστώσουµε πώς δηµιουργήθηκαν αυτά τα
προβλήµατα.

Εµείς λέµε ότι για τη νέα περίοδο έχουµε ξεκάθαρα γράψει
στον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» για τους πόρους της Τοπικής Αυτοδιοίκη-
σης. Λέµε ότι αυτοί οι πόροι υπολογίζονται µε βάση τα εισπρα-
χθέντα του προϋπολογισµού. Βλέπουµε ότι υπάρχει πρόβληµα.
Ήδη ετοιµάζουµε υπουργική απόφαση που προβλέπεται από το
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» για το δανεισµό των δήµων. Σήµερα δεν υπάρχει
δυνατότητα να δανειστούν οι δήµοι γιατί δεν έχει εκδοθεί η
υπουργική απόφαση. Θα προβλέπει δύο πράγµατα. Πρώτον, ότι
δεν µπορούν να δανείζονται οι δήµοι των οποίων το ετήσιο το-
κοχρεολύσιο υπερβαίνει το 20% των τακτικών τους εσόδων. ∆εύ-
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τερον, δεν θα µπορούν να δανείζονται οι δήµοι των οποίων το
συνολικό χρέος, επί των ετήσιων τακτικών τους εσόδων, υπερ-
βαίνει ένα ποσοστό 60% έως 80%.

Έτσι εκτιµάµε ότι δεν θα ξαναπαρουσιαστεί το φαινόµενο των
υπερχρεωµένων δήµων. Αυτό όφειλε να το κάνει η πολιτεία εδώ
και πολλά χρόνια. Τι έκανε µέχρι τώρα; Σε όποιες απαιτήσεις των
δήµων δεν µπορούσε να ανταποκριθεί τις παρέπεµπε σε δανει-
σµό και υποστήριζε αυτούς τους δανεισµούς που οδηγήθηκαν
σε υπερχρεώσεις. Αυτό σταµατάει.

Τι µπορούµε να κάνουµε µε τους υπερχρεωµένους δήµους.
Ψάχνουµε τρόπο για να ξεπεραστούν τα προβλήµατα της φετι-
νής χρονιάς. Θα εκδοθεί κανονιστική πράξη µε την οποία θα αντι-
µετωπισθεί το πρόβληµα των υπερχρεωµένων δήµων στη νέα
περίοδο του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ». Θα υπάρξει ένα ποσό στο Ταµείο
Παρακαταθηκών και ∆ανείων και σαφώς περιγεγραµµένες προ-
βλέψεις για το τι εννοούµε µε το πρόγραµµα εξυγίανσης, το
οποίο θα έχει έναν περιορισµένο ορίζοντα, θα παρακολουθείται
και µετά το πρόγραµµα εξυγίανσης και αυτοί οι δήµοι, όπως και
όλοι οι άλλοι τους οποίους προανέφερα δεν θα ξαναφθάσουν
στα επίπεδα της υπερχρέωσης.

Αυτή η τάξη, αυτό το νοικοκύρεµα γενικώς στη χώρα και ειδι-
κότερα στην Τοπική Αυτοδιοίκηση είναι πλέον το ζητούµενο. Το
έχουν αντιληφθεί όλοι οι πολίτες. Μας παρακολουθούν και αρ-
κετοί µε µεγάλη δυσπιστία και κάποιοι µε αγανάκτηση. Είµαι
όµως απολύτως βέβαιος ότι εάν δουν ότι τέτοιου είδους στόχους
τους πετυχαίνουµε και τους τηρούµε µε ευλαβική συνέπεια, τότε
θα στηρίξουµε αυτή την προσπάθεια όσο επώδυνη και όσο δύ-
σκολη και αν είναι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ο κ. Ζώης έχει το λόγο

για να απαντήσει.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, επισηµαίνω ότι και στη δευτερολογία σας δεν

µπορέσατε να τοποθετηθείτε επί της επερωτήσεως. Η επερώ-
τηση ήταν σαφής και την ανέπτυξαν σε όλο της το εύρος οι συ-
νάδελφοι. Εσείς κάνετε µία φυγή στο µέλλον, προς τα µπρος.
Είναι µια επιλογή, που σαφώς ενδιαφέρει τους πολίτες, προφα-
νέστατα ενδιαφέρει όλους µας, αλλά πάντως δεν απαντά σ’ αυτό
που επίσης, κρίνεται σήµερα και είναι το περιεχόµενο της συ-
γκεκριµένης επερώτησης.

Κύριε Υπουργέ, µετά από αυτό εγώ θα σας ζητήσω –και δεν
θεωρώ ότι είναι αυθαίρετο, επειδή το αποφύγατε και στη δευτε-
ρολογία σας, να µας εξηγήσετε, έστω στοιχειωδώς τι ήταν αυτό
που συνέτεινε στην αλλαγή της απόφασής σας σε ό,τι αφορά τις
ηµεροµηνίες. Αναφέροµαι µεταξύ της δευτέρας και της τρίτης
αποφάσεως του Μαΐου και του Ιουνίου. ∆εν είπατε τίποτα, γι’
αυτό.

Μπορώ, λοιπόν, καθόλου αυθαίρετα να εικάσω ότι πολύ απλά
είδατε πως οι επιµελείς και επισπεύδοντες δήµαρχοι που έτρεξαν
να προσαρµοστούν στη νέα δυνατότητα, όπως αυτή διαγράφο-
νταν από την απόφασή σας του Μαΐου, ήταν πάρα πολλοί. Παρά
το γεγονός ότι τους σηκώσατε την τελευταία στιγµή τον πήχη
πάρα πολύ ψηλά θα ανταποκρίνονταν και θα περνούσαν τον
πήχη. Αυτό θα σας έφερνε σε πάρα πολύ δύσκολη θέση- και έτσι
αποφασίσατε να µικρύνετε και άλλο το χρόνο µέσα στον οποίο
θα έπρεπε να ανταποκριθούν οι δήµαρχοι και να ανακοινώσουν
-το λέω ακόµη µια φορά- ακόµη και την κατακύρωση των έργων.

Κύριε Υφυπουργέ, η Κυβέρνησή σας τιµωρεί τον επιµελή δή-
µαρχο. Τιµωρεί µε την απόφαση της τον δήµαρχο, που µπορεί
ακόµα και στις πιο δύσκολες και απρόβλεπτες συνθήκες να αντα-
ποκρίνεται και έτσι να ικανοποιεί και τον κόσµο, την τοπική κοι-
νωνία, που τον εµπιστεύεται. Τον εκθέτετε στην τοπική κοινωνία.
Τον βάζετε σε θέση απολογούµενου, ενώ καµµία ευθύνη δεν έχει
γι’ αυτό. Πώς σκοπεύετε εσείς να υποστηρίξετε αυτούς τους αν-
θρώπους; Τώρα, όχι µετά το 2011, γιατί αυτοί οι άνθρωποι θα
δώσουν εξετάσεις στις τοπικές τους κοινωνίες. Εγώ δεν αναφέ-
ροµαι ούτε σε «γαλάζιους», ούτε σε «πράσινους», ούτε σε «κόκ-
κινους» δηµάρχους. Αναφέροµαι στον αξιόπιστο καλό δήµαρχο.
Πρέπει να το πείτε αυτό. ∆εν µπορεί να µην το πείτε, ούτε στην
τρίτη σας τοποθέτηση.

Περαιτέρω, έγινε µια σύσκεψη στο Υπουργείο Εσωτερικών,

στην οποία όπως λέει το δηµοσίευµα από την εφηµερίδα «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΑ» της Λάρισας, που έχω µπροστά µου, ο κύριος Υπουργός
ζήτησε από τους περιφερειάρχες να τον ενηµερώσουν για το
ποια έργα είναι τόσο ώριµα, ώστε απεντασσόµενα από το
«ΘΗΣΕΑ», να περάσουν στο ΕΣΠΑ. Υπάρχει και διαρροή –για να
ακριβολογώ- της Περιφερειάρχου Θεσσαλίας ότι δεν είναι
πολλά, αλλά ελάχιστα, αλλά πάντως υπάρχουν.

Εσείς µπορείτε εδώ ως Υφυπουργός Εσωτερικών, να διαβε-
βαιώσετε το Τµήµα, ότι υπάρχει ένα έργο το οποίο µπορεί να
ενταχθεί στο ΕΣΠΑ, απεντασσόµενο από το «ΘΗΣΕΑ»; Θα ήταν
πολύ χρήσιµη µια τέτοια διαβεβαίωση. Ένα έργο. Θα ήταν χρή-
σιµο…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Να σας απα-
ντήσω;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Όχι, κύριε Υφυπουργέ, όταν τοποθετηθείτε.
Θα ήταν χρήσιµο γιατί ξέρετε ότι µερικά πράγµατα δεν γίνονται.
∆εν µπορεί να τα λέµε για να ικανοποιούµε τα αυτιά των ανησύ-
χων αυτοδιοικητικών, αλλά να µην µπορούν να επισυµβούν.
Αυτές οι διαβεβαιώσεις, πρέπει να δοθούν στο Τµήµα. Και θα κρι-
θούµε για τις διαβεβαιώσεις που θα δώσουµε στο Τµήµα.

Τρίτον, χαίροµαι που δεν είπατε τίποτα για το θέµα των χωµα-
τερών. Το λέω έτσι απλά και δεν λέω ΧΥΤΑ, ΧΑ∆Α, κ.λπ., γιατί
έτσι, περνάει στην κοινή γνώµη. Αυτό έχει αντιµετωπιστεί µε
εκτενή δηµοσιεύµατα του Τύπου αυτή την εβδοµάδα. Όµως, θα
ήθελα, κύριε Υφυπουργέ, µε τον ίδιο τόνο, τη µετριοπάθεια, που
αντιµετωπίσατε τους δικούς µας υπαινιγµούς εδώ µέσα, να το
κάνετε και έξω από αυτήν την Αίθουσα.

∆εν µπορεί να πλανάται στην κοινή γνώµη η εντύπωση ότι τα
πρόστιµα, τα οποία θα κληθεί να πληρώσει ο ελληνικός λαός
µέσα σε αυτή τη δύσκολη οικονοµική συγκυρία, οφείλονται στην
αβελτηρία ή στην αδράνεια της κυβερνητικής πολιτικής της Νέας
∆ηµοκρατίας, όταν γνωρίζετε πόσες χωµατερές θεράπευσε η
προηγούµενη κυβέρνηση. Επίσης, γνωρίζετε που οφείλεται η µη
θεραπεία, όσων δεν έχουν θεραπευθεί. Σας είπε περισσότερα
και µε λεπτοµέρειες ο κ. Νάκος.

Εγώ, ακριβώς επειδή υπάρχει, πράγµατι, από αυτό το Υπουρ-
γείο –και εδώ επαναλαµβάνω το δικό σας τρόπο έκφρασης- ένα
άλλο δείγµα γραφής στον τρόπο µε τον οποίο κινείται, σε αντι-
διαστολή µε πολλά άλλα Υπουργεία, θα παρακαλέσω να το διορ-
θώσετε και να το κάνετε παρεµβαίνοντας µε τον ίδιο τρόπο που
παρεµβήκατε στη δηµοσιότητα τις προηγούµενες µέρες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θέλω µόνο ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Κλείνοντας, θέλω να πω ότι, σε κοινοβουλευτικό επίπεδο, η

κριτική στον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» έχει προς στιγµή τελειώσει. Τώρα ο
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» θα δοκιµαστεί, κύριε Υφυπουργέ, στην πράξη.
Θα δοκιµαστεί µετά τις αυτοδιοικητικές εκλογές. Και θα δοκιµα-
στεί και θα αναµετρηθεί µε τα πραγµατικά προβλήµατα. Είναι
προβλήµατα, τα οποία εµείς έχουµε προβλέψει ότι θα επιδεινώ-
σουν τη θέση του πολίτη και θα επιδεινώσουν και τη λειτουργία
της ίδιας της Τοπικής Αυτοδιοίκησης.

Να είστε σίγουρος ότι εµείς δεν ευχόµαστε την αποτυχία του
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ». Το είπαµε αυτό και το δείξαµε και µε τη θέση
µας και µε τις τοποθετήσεις µας στη Βουλή, όταν συζητούνταν το
νοµοσχέδιο. Αλλά οι επιφυλάξεις µας αυτές, που µας οδήγησαν
στην αναστολή του εγχειρήµατος πριν από ένα χρόνο και τις
οποίες επικαλεστήκαµε πριν από ενάµιση µήνα κατά την κοινο-
βουλευτική αντιπαράθεση, θέλουµε να µην επαναληθευθούν,
αλλά προβλέπουµε ότι δυστυχώς θα επαληθευτούν.

Σήµερα, παρά τη νότα αισιοδοξίας µε την οποία πήγατε να
κλείσετε τη δευτερολογία σας, εµείς διαβλέπουµε -γιατί έχουµε
το προηγούµενο του «ΘΗΣΕΑ» και του τρόπου µε τον οποίο το
αντιµετωπίσατε, ακριβώς γιατί εσείς ισχυρίζεστε και εµείς το κα-
τανοούµε ότι τα πράγµατα είναι δύσκολα οικονοµικά- κύριε Υφυ-
πουργέ, ότι ακριβώς µε την ίδια αιτιολογία και το ίδιο
περιεχόµενο, του χρόνου τέτοια εποχή θα απαντάτε σε ερώτησή
µας, «γιατί δεν προχωρούν τα συναρτώµενα µε τα οικονοµικά του
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» ζητήµατα». Θα µας λέτε ακριβώς, όσα µας λέτε
σήµερα για το «ΘΗΣΕΑ».
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Αλλά, τότε θα παρακαλέσω πολύ να θυµάστε την κριτική που
σας έγινε, τις επιφυλάξεις που σας υποβλήθηκαν. Και να θυµά-
στε ότι του χρόνου θα έχετε συµπληρώσει περίπου είκοσι µήνες
διακυβέρνησης του τόπου και δεν θα µπορείτε πια να τα ρίχνετε
στην κακή κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Κύριε Υπουργέ, περιµένω στην τρίτη σας τοποθέτηση να µε
διαψεύσετε για τα όσα διέκρινα ως κίνητρο στην απόφασή σας
µεταξύ Μαΐου και Ιουνίου για το «ΘΗΣΕΑ». Περιµένω να επανα-
βεβαιώσετε ότι έχετε εξασφαλίσει τους πόρους –που εµείς αµ-
φιβάλλουµε ότι έχετε εξασφαλίσει- για να στηρίξουµε το
εγχείρηµα του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ». Περιµένω να µε διαβεβαιώσετε
ότι θα κάνετε την αρµόζουσα παρέµβαση, για να διορθώσετε την
εικόνα στα µέσα ενηµέρωσης σε σχέση µε το θέµα των χωµατε-
ρών. Περιµένω και µια διευκρίνιση για το τι σηµαίνει απεντασσό-
µενο ώριµο έργο από το «ΘΗΣΕΑ» που µπορεί να ενταχθεί στο
ΕΣΠΑ.

Αυτό είναι πολύ σηµαντικό. Σε διαφορετική περίπτωση δηµι-
ουργείτε εντυπώσεις, οι οποίες δεν κάνουν τίποτε άλλο, από το
να πλήττουν συνολικά τον πολιτικό κόσµο. Πλήττουν πρώτα εσάς
ως Κυβέρνηση και δευτερευόντως όλους εµάς, που κοινοβου-
λευτικοί όντες και εκπρόσωποι στις περιοχές µας είµαστε υπο-
χρεωµένοι να επαναλαµβάνουµε µε καλή πίστη τις δικές σας
διαβεβαιώσεις.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Ζώη.
Ο συµπερασµατικός λόγος ανήκει στον κύριο Υπουργό.
Ορίστε, κύριε Ντόλιο, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Να συµφωνή-
σουµε σε κάτι: ∆εν υπήρχε κανένα ενδεχόµενο όλα τα έργα του
«ΘΗΣΕΑΣ» να εκτελεστούν. ∆εν υπήρχαν οι πόροι. Τα µεγάλα ελ-
λείµµατα δηµιουργήθηκαν µέχρι το τέλος του 2009. Ήταν αδύ-
νατον, ακόµη και αν δεν υπήρχε αυτή η έκτακτη δηµοσιονοµική
κατάσταση στη χώρα, να καλυφθούν αυτοί οι πόροι.

∆εν υπήρχε κανένα ενδεχόµενο -και αυτό το λέω για να το
ακούσουν όλοι οι δήµαρχοι- να εκτελεστούν όχι τα είκοσι ένα χι-
λιάδες έργα που ήταν εγκεκριµένα, αλλά ούτε τα δεκαοκτώ χι-
λιάδες οκτακόσια ενενήντα, αν θυµάµαι καλά τον αριθµό, ώριµα
έργα τα οποία δεν είχαν συµβασιοποιηθεί, αλλά είχαν µια ωρι-
µότητα, είχαν οριστικές εντάξεις κ.λπ.. Τέτοιο ενδεχόµενο δεν
υπήρχε.

Επαναλαµβάνω: ∆εν υπήρχε κανένα απολύτως ενδεχόµενο.
Μίλησα µε συγκεκριµένους αριθµούς. Μπορώ να τους επανα-
λάβω, αν θέλετε. Τα ελλείµµατα ήταν κολοσσιαία. ∆εν υπήρχε
ενδεχόµενο να καλυφθούν.

Η ελπίδα ίσως ήταν αυτή την οποία είπε ο κ. Ζώης κατά την
διάρκεια της προηγούµενης διακυβέρνησης, ότι δεν θα καταφέ-
ρουν οι δήµοι να τρέξουν και να ετοιµαστούν. Γι’ αυτό και τρέ-
χατε πίσω…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Όχι. Αυτό που κάνετε, µε συγχωρείτε, αλλά
είναι…

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Τις εκπτώσεις τις λάβατε υπ’
όψιν;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ως προς το τι γί-
νεται µε τα έργα, αν µπορούν να ενταχθούν στο ΕΣΠΑ, δεν
υπάρχει καµµία απαγόρευση. Επειδή µίλησα για επιµελείς δη-
µάρχους, υποθέτω ότι οι επιµελείς δήµαρχοι έχουν σωστές µε-
λέτες, πλήρεις µελέτες, έχουν κάνει σωστές διαγωνιστικές
διαδικασίες και εποµένως, τα έργα τους έχουν επιλεξιµότητα.
Όπου οι µελέτες δεν ήταν σωστές -δεν θέλω να χρησιµοποιήσω
κάποια λέξη για να τις χαρακτηρίσω- όπου οι διαγωνιστικές δια-
δικασίες δεν ήταν αυτές που έπρεπε, τότε αυτοί οι δήµαρχοι οι
οποίοι έκαναν τέτοια έργα, προφανώς δεν µπορούν να χαρακτη-
ριστούν ως επιµελείς και δεν αναφέρεται σε αυτούς.

Σε πολύ σύντοµο χρονικό διάστηµα, όµως, κύριε Ζώη, θα
έχουµε µια εκτίµηση για το πόσα από τα ώριµα έργα του «ΘΗ-
ΣΕΑΣ» µπορούν να ενταχθούν στα ΠΕΠ και σε κάποιες περιπτώ-
σεις ίσως και σε τοµεακά προγράµµατα των Υπουργείων.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Μπορείτε να µας πείτε µια ηµεροµηνία;

Μέχρι πότε;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Πριν φύγετε για
διακοπές.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Την άλλη εβδοµάδα;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Τον ∆εκαπενταύ-
γουστο, πριν φύγετε για διακοπές, θα σας πούµε «εµείς λέµε ότι
θα κάνουµε µια εκτίµηση για το πόσα µπορούν να ενταχθούν».

Θέλω, δε, να σας πω και το εξής: Υπάρχουν και έργα τα οποία
δεν εντάσσονται, γιατί δεν έχουν επιλεξιµότητα, γιατί υπάρχουν…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Άρα µιλάµε για επιλεξιµότητα και όχι για ωρι-
µότητα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Σαφώς, το είπα
και στην πρωτολογία µου, διότι δεν χωράνε σε κάποια µέτρα,
ανάλογα, γιατί ένα µέτρο που αφορά το περιβάλλον, παραδείγ-
µατος χάριν µπορεί να έχει κλείσει σε ένα ΠΕΠ, σε άλλο ΠΕΠ να
µην έχει κλείσει. Θα δούµε ίδιο έργο σε ένα ΠΕΠ να εντάσσεται,
σε άλλη περιφέρεια να µην µπορεί να ενταχθεί. Τα εξήγησα στην
πρωτολογία µου.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Άρα, τέλος, χάνονται. ∆ιευκρινίστε το αυτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Τα εξήγησα στην
πρωτολογία µου. Υπάρχουν, λοιπόν, έργα -ώριµα έργα- για τα
οποία διευκρίνισα ότι µετά από συζήτηση µε τους νέους καλλι-
κράτιους δήµους και στη βάση των επιχειρησιακών τους προ-
γραµµάτων θα ενταχθούν στο Επιχειρησιακό Πρόγραµµα
«ΕΛΛΑ∆Α», στο οποίο έχει τη λογική του «ΘΗΣΕΑΣ».

Όσον αφορά τη χρηµατοδότησή του, βελτιώνεται…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Πείτε το.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Να επαναλάβω
αυτό που είπα. Ο µεγάλος όγκος των έργων ήταν χαµένος από
χέρι…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Θα τα βάλετε στο ΕΣΠΑ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ακούστε, κύριε
Ζώη. Νοµίζω ότι προσπαθείτε να δηµιουργήσετε µια εντύπωση,
έστω και την ύστατη στιγµή.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Όχι, κύριε Υπουργέ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Θέλω να σας πω
το εξής και είµαι υποχρεωµένος να το πω.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Σας το λέω γιατί οι δήµαρχοι είναι βέβαιοι
πλέον ότι θα ενταχθούν, όσων τα έργα δεν µπορούν να εντα-
χθούν στο «ΘΗΣΕΑΣ», στο ΕΣΠΑ, µόνο τα επιλέξιµα. Κανένα,
όµως, αν δεν είναι επιλέξιµο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει, κύριε Ζώη, µη
διακόπτετε άλλο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Θέλω να πω το
εξής. Νοµίζω ότι είναι κάτι απλό και πρέπει να συµφωνήσουµε.
Με το έλλειµµα του 1,5 δισεκατοµµυρίου που είχε ο «ΘΗΣΕΑΣ»
µέχρι το τέλος του 2009 δεν υπήρχε κανένα απολύτως ενδεχό-
µενο να εκτελεστούν όχι αυτά τα έργα που εντάχθηκαν στο Πρό-
γραµµα «ΘΗΣΕΑΣ», αλλά ούτε καν τα ώριµα έργα. Σε αυτό
µπορούµε να συµφωνήσουµε.

Από εκεί και πέρα, µπορούµε να ανοίξουµε µια συζήτηση τι δυ-
νατότητες χρηµατοδότησης υπήρχαν το 2010, ποιες από τις χρη-
µατοδοτήσεις δεν φροντίσαµε έγκαιρα εµείς να εξασφαλίσουµε,
για να δούµε πόσο επιβαρύναµε το έλλειµµα του «ΘΗΣΕΑ».

Μίλησα γι’ αυτά στην πρωτολογία µου, αλλά για το θεό, κανέ-
νας δεν µπορεί να ισχυριστεί, και θα πρέπει να το τονίσουµε σε
όλους τους δηµάρχους, ότι το κολοσσιαίο έλλειµµα που δηµι-
ουργήθηκε µέχρι το τέλος του 2009 απαγόρευσε στην ουσία την
εκτέλεση του συνόλου του Προγράµµατος «ΘΗΣΕΑΣ».

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της υπ’ αριθµόν 1/1/14-7-2010 επίκαιρης επερώτησης
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Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας προς τον Υπουργό Εσωτερι-
κών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά
µε το αναπτυξιακό πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ».

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.

Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 12.45’ λύεται η συνε-
δρίαση για την Τρίτη 27 Ιουλίου 2010 και ώρα 18.00’, µε αντικεί-
µενο εργασιών του Τµήµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία, σύµ-
φωνα µε την ηµερήσια διάταξη που θα σας διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


